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Признание Съмнения Размисъл

Стр. 17

Ставри Калинов готви проект
за Алея на славата в Дупница

Стр. 6

КЗК обмисля проверки
на таксита за картел

Стр. 4

Митрополит Николай се
оттегля от Синода за 40 дни

Стр. 11

Проф. Дина Шнайдерман
за цигулковото изкуство
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Комуникации

БТК вече е с
нов собственик

Стр. 6

Пребоядисване

Кмет от БСП
се записа в ГЕРБ

Стр. 3

Над 2/3 от работещите в
кръвния център във Варна по-
следваха колегите си от Стара
Загора и колективно подадоха
оставки в понеделник. Екипите
в кръвните центрове са недо-
волни от ниското заплащане,
лошите условия на труд и не-
достига на кадри, който нато-
варва сега наличния персонал.
По този начин половин Бълга-
рия е изправена пред опас-
ността да остане без кръв и

Масови оставки на медици
от кръвните центрове

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Британците намериха
цаката как да спрат бъл-
гарските и румънските
имигранти без работа след
края на 2013 г. (стр. 8).
Щели да отрежат желае-
щите да имигрират на Ос-
трова от достъп до обще-
ствено здравеопазване и
други обществени услуги.
Става въпрос точно за
България и Румъния, поне
така излиза от думите на
вътрешната министърка
Тереза Мей.

Да кажем, че в случая
става дума за дискрими-
нация означава нищо да не
кажем. Това е мироглед и
не само на Тереза Мей. В
него българите и румън-
ците (при нужда ще бъдат
добавени и други и, ха на
бас, че пак от нашите ге-
ографски ширини) имат
по-малко права и са по-не-
желани, отколкото хора-
та от бившите британски
колонии.

Да речем, че британци-
те не ни искат, защото
сме бедняци. Добре, но па-
кистанците и африканци-
те са по-бедни и от нас,
ама излиза, че са им по-
мили. Само че не е точно
така. Ако властите на
Острова се гаврят така
с хора с различен цвят на
кожата от белия или с ре-
лигия, която не е христи-
янска, сума ти правоза-
щитни организации ще
опищят целия свят (и с
право), че става дума за
расизъм и дискриминация.
Защитата на правата на
хората от Третия свят,
които идват в Първия
свят, е нещо като “свеще-
на крава” на Запад.

Виж, за нас, хората от
Втория свят, хората
“втора ръка”, този мо-
мент още не е дошъл.
Трябва първо да ни поко-
рят британците, после да
ни пуснат на воля и чак
тогава да се надяваме
британските власти да ни
обгрижат.

А сега да видим дали
нашите политици ще се
възмутят.

Половин България заплашена
да остане без кръвни продуктиВтора

ръка хора кръвни продукти.
Във варненския кръвен

център работят деветима лека-
ри, въпреки че по стандарт
трябва да са 15. Персоналът
настоява за 20% увеличение на
възнагражденията, считано от
1 юли т.г., и за 30% от начало-
то на 2013 г. Вместо това рабо-
тещите в кръвните центрове в
страната получиха 18% увели-
чение на заплатите от 1 ноем-
ври, като здравният министър

Десислава Атанасова обясни,
че в момента това са възмож-
ностите на държавата. Заетите
в кръвния център във Варна
имат предложение откъде да
дойдат парите за повишението
- като им се позволи да си раз-
пределят допълнителни средст-
ва от изработеното от специа-
лизирани и високоспециализи-
рани изследвания. “Не искаме
40% увеличение на заплатите,
а искаме 40% от тези около

Участникът в 6 олимпиади, носител на 4 олимпийски медала и 4 световни титли
по спортна гимнастика, Йордан Йовчев позира с наградата на МОК “Спорт и
устойчиво развитие”, която му връчи председателят на БОК Стефка Костадинова

ЩОМ ДЯНКОВ И БОРИСОВ СА АРХЕОЛОЗИ,
ЗАЩО ЦВЕТАНОВ ДА НЕ Е БИОЛОГ

Стр. 13

Стр. 5

50 000 лв., които генерираме
всеки месец в държавния бюд-
жет”, заяви д-р Маргарита Точ-
кова от синдикалната секция
на КТ “Подкрепа” в центъра.

На 16 ноември изтичат пре-
дизвестията на всичките шес-
тима лекари и половината ме-
дицински сестри и лаборанти
от Районния център по транс-
фузионна хематология в Стара
Загора.
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НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ НА
БЪЛГАРСКАТА СОЦИАЛИСТИЧЕСКА

ПАРТИЯ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Стр. 24
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Венета Марковска отказа
да се оттегли от поста консти-
туционен съдия вчера и обяви,
че само обмисля въпроса за
евентуалното си оттегляне.
Това стана ясно от нейно вче-
рашно изявление пред елек-
тронна агенция. Съдийката бе
категорична обаче, че не носи
вина за твърденията в аноним-
ния донос, тъй като били кле-
ветнически и неверни.

Причините за критиките
срещу нея били няколко. “Като
съдия във Върховния админис-
тративен съд, където се раз-
глеждат дела с огромен мате-
риален интерес, очевидно съм

Марковска се запъна
за напускането
Тя може да вреди повече като съдия, отколкото като
член на Конституционния съд, заяви Цветанов

засегнала нечии интереси.
Както знаете, едната страна
винаги е губеща и търси начи-
ни да си отмъсти. Освен мате-
риални интереси са засегнати
и политически интереси, като
се има предвид, че години
наред бях ръководител на ко-
легията, в която се разглеждат
всички изборни дела - от реги-
стрирането на участниците в
изборите до последиците от
проведените избори”, споделя
Марковска. Тя твърди, че случ-
ващото се отразявало зле на
самата нея и семейството й.
“За първи път получих тежка
хипертонична криза, лекувам

се, но когато човек отстоява
правата си, се мобилизира и
дава всичко, за да издържи. Аз
съм силен и достоен човек и
ще издържа на изпитанието”,
заяви тя.

Малко по-рано вътрешният
министър Цветан Цветанов
съобщи, че Марковска е отло-
жила полагането на клетва
като конституционен съдия и е
сезирала прокуратурата да
провери всички сигнали сре-
щу нея. Ден по-рано Бойко
Борисов помоли Марковска да
се оттегли, “след като се създа-
де такъв огромен шум”.

Цветанов сподели, че оттук

нататък всичко по случая Ве-
нета Марковска било въпрос
на нейно лично решение. “Ве-
нета Марковска е зам.-предсе-
дател на Върховния админист-
ративен съд, ако погледнем -
обемът работа и компетент-
ността й като зам.-председател
на ВАС е много по-голяма и
много повече вреди могат да
настъпят след нейни решения
от дейността й като зам.-пред-
седател на ВАС, отколкото
като конституционен съдия”,
каза вътрешният министър.
Според него управляващите
не носели отговорност за кан-
дидатурата на Марковска, коя-
то обаче защитаваха.

“Може би нямаше да изпад-
нем в тази хипотеза, ако ГЕРБ
беше предложила двама кан-

дидатури... две кандидатури”,
обърка се Цветанов. Ако те
бяха приети, тогава пък щяхме
да бъдем обвинени в полити-
чески пристрастия за една
политическа формация, която
трябва да излъчи свои канди-
дати от парламентарната кво-
та в Конституционния съд,
продължи с оправданията той.

Eволюция претърпя и пози-
цията на правосъдната ми-
нистърка Диана Ковачева. Ре-
путацията на нито един човек
не може да бъде по-важна от
репутацията на една държава,
заяви вчера тя. “Изцяло зависи
от г-жа Марковска как ще
постъпи. Премиерът беше пре-
делно ясен в посланието, кое-
то отправи към нея. Въпрос на
чест”, обобщи тя.

рокуратурата е образувала досъдебно произ-
водство за изясняване на случая с момичето,
което роди у дома си мъртво бебе, съобщи Мария
Маркова, говорител на Районната прокуратура

ПРОКУРАТУРАТА ЩЕ
ИЗЯСНЯВА ПРИЧИНИТЕ
ЗА СМЪРТТА НА БЕБЕТО,
РОДЕНО В ДОМА СИ

П
в Бургас. Производството е по чл. 120 от НК. “Съставът
на престъплението, по което е образувано досъдебно-
то производство, е за убийство, извършено от майка
върху рожба, но все още няма предявено обвинение,
тъй като не са излезли резултатите от съдебно-меди-
цинската експертиза”, обясни прокурор Маркова.

Завчера 24-годишната Сияна Ралева загуби бебето
си при раждане в домашни условия. Студентката в
Музикалната академия бе приета в Многопрофилната
болница след това в стабилно състояние.

Узаконяването на раждането в домашни условия
ще оскъпи многократно процеса, коментира здравният
министър Десислава Атанасова. “В момента за ражда-
не, без значение дали родилката е осигурена или не,
плаща държавата. Ако трябва да се осигуряват допълни-
телни екипи за раждане вкъщи, трябва да е ясно кой
ще плаща за това и ако има последствия или лошо
стечение на обстоятелствата и се наложи родилката да
бъде приета с усложнения в лечебно заведение, също
трябва да е ясно кой ще носи тежестта на това”, каза
Атанасова.

Няма категорична забрана за раждане в домашни
условия, заяви председателят на здравната комисия в
НС Даниела Дариткова. Тя уточни, че 98% от анкети-
раните жени са заявили, че желаят децата им да се
появят на бял свят в родилен дом, а не в домашни
условия. По думите й в България няма обективни усло-
вия да се извършва промяна в законодателството.

Народният представител от Коалиция за България Емилия Масларова и председателят на общинската
организация на БСП в Хасково Смиляна Нитова представиха предложенията на партията за промени в

бюджета за 2013 г. между първо и второ четене. Сред тях е и увеличението на детските добавки на 50 лв.

олен Сидеров е пред-
ложил с писмо до Ро-
сен Плевнелиев
Кърджали да се пре-

Българската асоци-
ация на пенсионе-
рите започва серия
протести в защита
на интересите на
хората от третата
възраст, обяви
вчера лидерът на
организацията
Иван Чапразов.
Първият протестен
митинг ще е в
четвъртък в старо-

Учените от заплашената
от затваряне астрономиче-
ска обсерватория в Рожен
сформират футболен отбор
“Роженските мечки”, за да
събират допълнително пари
за научноизследователска-
та си дейност, съобщи вче-
ра капитанът на отбора
Янко Николов, който е опе-
ратор на големия телескоп
в Националната обсервато-
рия. Учените канят на
първата си спортна среща
“Бистришките тигри”, къде-
то играе и премиерът Бой-
ко Борисов. Надеждата на
астрономите е да бъдат про-
дадени повече билети от
футболното дерби. “Вече
три години Рожен страда от
сериозен недостиг на сред-
ства. За последен път пари
ни бяха отпуснати през
2010 г. Няма индикации
това да се случи и тази го-
дина и ние сме принудени
да търсим алтернативни на-

Роженските астрономи
стават футболисти,
канят бистришките
тигри за първия мач

чини за набавяне на сред-
ства. Затова ви представяме
“Роженските мечки”. Идеята
ни е чрез продаване на те-
левизионните права и с
продажба на билети да си
допълваме бюджета на об-
серваторията. През деня ние
ще тренираме, а нощем ще
вършим научната си дей-
ност”, заявяват младите уче-
ни в клип, пуснат в ютуб.

ДУМА припомня, че точ-
но преди месец от ръковод-
ството на най-голямата ас-
трономическа обсерватория
в Югоизточна Европа обя-
виха, че са на ръба на фи-
нансовото оцеляване. Тога-
ва директорът на института
доц. д-р Таню Бонев изчис-
ли, че ако не се намерят
средства до края на ноем-
ври, обсерваторията ще
бъде затворена. 250 000 лв.
е сумата, която не достига
на учените да покрият смет-
ките си за ток и заплати.

именуването да уважи памет-
та на освободителя на
Кърджали и припомни, че в
момента градът носи името
на османския пълководец
Кърджа Али. “Нека държавни-
ят глава докаже, че е българ-
ски президент. Ако отговорът
му на нашето искане бъде от-
рицателен, това ще означа-
ва, че той защитава протур-
ските действия на ДПС”, по-
сочи лидерът на “Атака”. На
въпрос дали неговата партия

и ВМРО ще се обединят, Си-
деров отговори, че това ще
се случи преди изборите. Той
отбеляза, че всяка партия
трябва да има ясен план как-
ви закони смята да прокара и
до какво биха довели те.
Българският избирател тряб-
ва да се култивира така, че
да изисква от партиите да
разполагат с конкретен план
за действие и да проследява
неговото изпълнение, смята
Сидеров.

В
именува на Деловград. Със
своите близо 12 000 бойци в
битката при Кърджали гене-
ралът е изтласкал Османска-
та империя на юг от Арда и е
осигурил тила на Втора
българска армия при Одрин,
припомни вчера пред журна-
листи националистът. Той
призова президента с пре-

Пенсионери започват протести
загорския парк
“Александър Стам-
болийски”, поясни
той. На него ние
ще огласим основ-
ните си искания,
съобщи Чапразов.
По думите му те са
за увеличаване на
пенсиите още от 1
януари догодина, и
то с 15 на сто.
Хората от третата

възраст настояват
и за коледни
добавки към де-
кемврийските
пенсии и намалява-
не таксата за
медицински пре-
гледи с 50%. Те
искат още предста-
вител на пенсио-
нерските организа-
ции да бъде вклю-
чен в Тристранния

съвет за социално
сътрудничество,
както и приемане
на нов закон за
пенсионерите. Ако
не бъде изпълнено
поне едно от иска-
нията ни, ще се
събираме на проте-
сти и митинги
всяка седмица,
предупреди Ча-
празов.

Сидеров поиска Кърджали
да стане Деловград
Сидеров поиска Кърджали
да стане Деловград
Сидеров поиска Кърджали
да стане Деловград
Сидеров поиска Кърджали
да стане Деловград
Сидеров поиска Кърджали
да стане Деловград

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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Цитат на деняЦитат на деня
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è ïî-åôåêòèâíè‘ Росен Плевнелиев за пореден път показа,

че никога не сваля розовите си очила

ко има народ на
Балканите, който да
е най-близък до на-
шия, това е маке-
донският и не бива

Кристиан Вигенин:

Популистки правителства не бива
да разделят Македония и България
Левицата настоява за прекратяване налагането на негативен образ на страната ни
в македонските учебници и за защита на българските паметници

Павлета ДАВИДОВА стъпки по отношение на про-
блемните въпроси в отношения-
та си с Македония. Напредъкът
от последните години, включи-
телно съвместните чествания на
исторически личности и дати от
бившите президенти Бранко
Цървенковски и Георги Първа-
нов, беше нулиран. Проектът за
договор за приятелство и доб-
росъседство, предложен от пре-
дишното правителството през
2008 г., беше замразен”, възму-
ти се евродепутатът. Според
него неспособността да се фор-
мулират и да се поставят точно
и ясно българските искания вна-
ся допълнително объркване във
взаимоотношенията.

Съветът по външна полити-
ка и публична дипломация към
БСП настоява за политически
диалог и смесена българо-ма-
кедонска експертна група, коя-
то да формулира проблемите и
да предложи решения. В пози-
цията на съвета се настоява по-
литическият елит на Македония
да има по-силни послания за
прекратяване на изграждането
на негативен образ на Бълга-
рия в македонското обществе-
но пространство и учебници. Уп-
равляващите в Скопие са при-
зовани да осигурят и по-забе-

лежимо присъствие на България
в информационен и културен
план, да се популяризират
български медии. Левицата из-
разява загриженост за про-
дължаващия натиск върху маке-
донски граждани, самооопреде-
лящи се като българи. “БСП
приканва македонските инсти-
туции да положат усилия за
спиране на действия, насочени
към посегателство срещу бъл-
гарското историческо наследст-
во, както и за унищожаване и
заличаване на българския харак-
тер на паметници на културата,
и настоява за възстановяване на
унищожените или фалшифици-
рани надписи върху църкви, ма-
настири, икони, мостове и т.н.,
съгласно съществуващите меж-
дународни стандарти и спогод-
би”, пише в позицията.

Перспективата Гърция да от-
пуши преговорния процес за
членството на Македония в ЕС,
а България да го блокира, е най-
негативният сценарий, който би
имал тежки последици за ими-
джа на страната ни, коментира
Вигенин. Според него при пре-
говорния процес България ще
може да постави пред Македо-
ния конкретните въпроси, по
които има възражения.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Размяната на открити писма между България и Македония
е само шоу за публиката и не решава проблемите,

категоричен бе Кристиан Вигенин

А
популистки правителства да
разделят народите на България
и Македония, заяви вчера след
посещение в съседната държа-
ва секретарят на НС на БСП по
външна политика и междуна-
родна дейност Кристиан Виге-
нин. Евродепутатът призова
медиите от двете страни да
спазват умереност и да гледат
не краткосрочния политически
ефект, а дългосрочното подоб-
ряване на отношенията между
България и Македония.

Македонското правителство
неглижира социално-икономи-
ческите проблеми на страната
за сметка на популистките по-
слания, анализира Вигенин. Той
разкритикува българското пра-
вителство за закъснялата “рязка
активност” към Македония през
последните седмици. “Българ-
ското правителство изостави
прокламираната цел за активна
политика в региона на Западни-
те Балкани и повече от 3 г. не
предприе никакви съществени

Кметът на Съединение Георги Руменов,
който бе издигнат като кандидат на БСП, напу-
ска социалистическата партия и става член на
ГЕРБ. Новината потвърди самият Руменов вче-
ра. “Работя за общината, затова приех членст-
во в ГЕРБ, моята партия е община Съединение
и аз ще продължа да работя за интересите на
гражданите”, заяви той. Заедно с него в ГЕРБ
влиза и заместникът му  Георги Трендафилов.

Руменов заварил пълен хаос преди пет ме-
сеца, когато спечели изборите с 1475 гласа
като кандидат на БСП. 15 години община Съе-
динение е била управлявана от различни пар-
тии, но нищо не се правело за гражданите.
“Сега не партийната принадлежност е от зна-
чение, а това, което ще се изгради и остане
след нас за жителите”, коментира Руменов.
Изявлението му бе разпространено като прес-
съобщение от община Съединение.

“Хората в Съединение са на мнение, че
най-важното е кметът да работи за техните
интереси, а не към коя партия принадлежи”.
Това изречение на Руменов еднозначно бе
изтълкувано в Съединение като признание, че
всъщност е бил рекетиран от изпълнителната
власт да се откаже от принадлежността си към
БСП. Кметът призна също така, че изборът му
да приеме членството в ГЕРБ е продиктуван от
това “да защити интересите на своята община
и да улесни работата с изпълнителната власт”.

Пред журналисти Руменов заяви: “Изборът
е мое лично решение. Загърбвам личния си
имидж, защото за мен по-важни са хората. Това
правителство ми помага и аз искам общината
да просперира и резултатите се виждат вече”.

За мен събитие няма въз основа само на
една медийна публикация. Така областният и
градски лидер на социалистите в Пловдив
Георги Гергов коментира новината. В ОблС
на БСП не била постъпвала молба за напу-
скане на партията от двамата. Дали е имало
политически натиск, изнудване или пазару-
ване на местни управляващи Гергов отказа
да коментира.

“БСП имаме три последователни победи - в
Съединение, Ягодово и Калофер, а ГЕРБ инка-
сира разгромителни загуби”, припомни Гергов.

Външните министри на България,
Гърция и Румъния - Николай
Младенов, Димитрис Авамопулос
и Тит Корлатеан, стиковаха в
София позициите си около при-
емането на Македония в Европей-
ския съюз. Корлатеан заяви, че
страната му винаги е подкрепяла
разширяването на ЕС на Балкани-
те, и подчерта, че това е начинът
да има стабилна демократична
част на региона, която се развива
добре. Румъния подкрепя по-

Атина и София поставиха условия към Скопие
активен политически диалог
между страните, за да се решат
спорните въпроси. Българският и
гръцкият външни министри обаче
бяха категорични, че ще подкре-
пят начало на преговори с Маке-
дония само ако тя изпълни техни-
те условия. Изискванията са
свързани със спора за името
на Македония, който притеснява
Гърция, и спирането на национа-
листическото говорене и нападки-
те към България.

Николай Младенов изрази готов-
ност за “нормален двустранен
диалог” и заяви, че ще се търси
съгласие по формата, под която
може да се решат двустранните
въпроси. “България няма проблем
с Македония. Ние имаме проблем с
националистическото говорене на
някои политически лидери в Маке-
дония”, коментира той. Гръцкият
външен министър бе категоричен,
че “името е важно” и прокарва
пътя на Македония към ЕС.

Червен кмет
се записа в ГЕРБ
Веселка ВЕНКОВА
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кратки

13-годишно момче
катастрофира

13-годишно момче подкара
“Опел” и катастрофира в Кърджа-
ли в неделя. И.М. на 32 години
предоставил автомобила на
невръстното момче. Малолетни-
ят шофьор се ударил в паркиран
“Фолксваген”. Впоследствие той и
придружителят му решили да си
тръгнат, без да уведомят кон-
тролните органи за инцидента,
но по-късно през деня самолич-
ността им била установена.

Заловиха трима
при обир на аптека

Служители на СДВР осуетиха
кражба от столична аптека и
задържаха трима рецидивисти. В
неделя през нощта към 4.30 ч. била
задействана сигнално-охранител-
ната техника на аптека на бул. “В.
Левски”. Служителите на реда за-
секли тримата мъже, докато опит-
вали да отмъкнат металната каса.
В близост до сградата бил парки-
ран лек автомобил “Голф”, с който
крадците са се придвижвали. При
извършения оглед било установе-
но, че триото е проникнало в сгра-
дата през задния вход, след като
разбили метална решетка и с ре-
жещ инструмент са махнали
стъклопакета.

Запалиха умишлено
кола в Плевен

Автомобил “Ситроен Берлин-
го” е бил умишлено запален в
Плевен в неделя. В 13.30 ч. от тел.
112 бил получен сигнал за пожар
на автомобил в жк “Сторгозия”.
Пожарникари и полицаи устано-
вили, че е полят с неустановена
течност и запален, вследствие
на което е обгоряла предната
лява част и част от двигателния
отсек на колата.

Маскирани
обраха офис на
застрахователна
компания

Двама маскирани и въоръжени
ограбили 2140 лв. от офис на за-
страхователна компания в Бургас.
31-годишна служителка в офиса на
застрахователна компания, разпо-
ложен на паркинга на магазин “Бил-
ла 1”, подала сигнал към 21,15 ч. за
това, че малко по-рано в офиса
влезли двама маскирани мъже. Еди-
ният от тях е бил въоръжен с
пистолет. Те й отнели ключовете
за касата и задигнали парите от
касата, след което избягали.

Слънчевите лъчи на ноември изкараха пенсионерите навън

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Митрополит Николай
се оттегля от
Синода за 40 дни
Не се виждам като бъдещ патриарх,
заяви митрополит Кирил

ОЩЕ ПРЕЗ
АВГУСТ
АЛТЕРНАТИВЕН
СИНОД Е
ПОИСКАЛ
РЕГИСТРАЦИЯ

П

Алтернативният синод е
поискал регистрация в Со-
фийския градски съд още
през август, потвърдиха от
съда. В събота от Светия
синод реагираха, че няма
такова нещо, това било
само слух, имащ за цел из-
нервяне на ситуацията и
дестабилизация. На 9 ав-
густ обаче регистрация са
поискали от “Българска
православна църква - Све-
ти синод с наместник-пред-
седател” с подател поп
Ивайло Петров. От СГС
уточниха, че това е
четвъртото искане за реги-
страция, първото е било
през 2003 г., последвали са
още две през 2010 г. Из-
браният в неделя намест-
ник на Българската право-
славна църква патриарх
Кирил сподели свой разго-
вор с дядо Инокентий от
алтернативния синод, кой-
то му заявил да не вярва
на всичко, което се казва
в медиите и че нямал отно-
шение към информацията,
че алтернативният синод
прави втори опит да се ре-
гистрира в СГС.

аксата смет за фир-
мите ще бъде нама-
лена от 5,5 на 5,3 про-
мила, а за граждани-
те ще бъде повишена
от 1,2 на 1,5 промила.
Новината съобщи в
понеделник кметът
Иван Тотев. “Това се
прави във връзка с
увеличаването на
държавни такси. Мис-
ля, че събираемостта
ще бъде около 60 на
сто. Никога при уве-
личаването на една
такса не е гаранти-
рано  събирането й”,
поясни Тотев. Той
каза още, че по то-
зи начин в общинска-
та хазна ще влязат
около един милион
лева повече.

ловдивският митро-
полит Николай няма
да участва в заседа-
нията на Светия си-
нод в следващите 40

дни. Той искал да прекара
този период на траур в молит-
ва и размисъл, както повелява
християнската му съвест.

Митрополитът е изпратил
отворено писмо до Светия
синод по повод избора на на-
местник-председател. В него
пловдивският владика обясня-
ва своите притеснения относ-
но спазването на църковния
устав. “Факт е, че според член
63, ал. 2 на устава на нашата
църква Светият синод е
длъжен да взема всички свои
решения с мнозинство от по-
вече от половината на всички
свои членове. Това условие е
безпрекословно. То съдържа
в себе си и друго условие, а
именно, че гласуването в Све-
тия синод е винаги и само
явно”, се казва в писмото. На
заседанието на владиците в

събота Кирил Варненски бе
избран за наместник-предсе-
дател с таен вот. Той получи 7
гласа от 12 присъстващи ми-
трополити, при положение, че
общият им брой е 14. Това
доведе до съмнения за леги-
тимността на решението.

Самият митрополит Кирил
обяви, че изборът му е кано-
ничен и упрекна митрополит
Николай, че “или не знае как-
во е тайно гласуване, или спе-
кулира”. В писмото си плов-
дивският владика обяснява, че
гласуването трябва да е явно,
за да може всички членове
на Светия синод да изразят
мнението си. Така дори отсъ-
стващите по болест или друга
важна причина могат да ка-
жат своя избор по телефон
или писмено.

“Ако се допусне тайно гла-
суване, това означава отсъ-
стващите наши братя да бъдат
лишени от право на глас. Ни-
кой митрополит не може да
бъде лишен от такова право,

защото участието във взема-
нето на решения е негово
задължение. Освен това, ако
се приеме да има тайно гла-
суване, това означава, че чле-
новете на Светия синод имат
тайни помежду си. Такова виж-
дане аз не мога да споделя”,
пише Николай. Той уточнява,
че не е искал да излага съо-
браженията си на заседание-
то на Синода на 10 ноември,
“за да не възникнат пререка-
ния, които биха оскърбили
паметта на току-що погреба-
ния Български патриарх, Не-
гово светейшество Максим”.

Междувременно митропо-
лит Кирил заяви, че няма ам-
биции, освен да служи доб-
росъвестно на БПЦ, и не се
вижда като бъдещ патриарх.
Попитан дали има риск от нов
разкол в БПЦ, той отговори,
че няма опасност. “Това са
някакви отчаяни опити. За
съжаление това е неградив-
но, но те си решават”, каза
митрополит Кирил.

ТОТЕВ ВДИГА
ТАКСАТА
ЗА СМЕТ НА
ПЛОВДИВЧАНИ

Коалиция “За да остане природа” под-
крепя скиорите и сноубордистите, които
настояват Столичната община незабавно
да предприеме необходимото, за да се
изпълнят приватизационните договори и
лифтовете и влековете в Природния парк
“Витоша” да бъдат подменени с нови.

С приетите промени в Закона за гори-
те се позволява подмяната на старите
лифтове и влекове с нови от частен соб-
ственик, въпреки че те са построени върху
държавни поземлени имоти, припомнят
еколозите. Тяхното изявление е по повод
повтарящите се твърдения на представи-
тели на правителството през последните
дни, че заради протестите на Орлов мост
през лятото “милион и половина” софиян-
ци няма да има къде да карат ски тази
зима на Витоша. Според природозащит-
ницитe липсата на инициатива от страна
на “Витоша ски”, собственик на повечето
съоръжения в района на “Алеко” на Вито-
ша, показва, че вероятно фирмата няма
интерес да подмени съоръженията.

Т

ЕКОЛОЗИ:
ФАНДЪКОВА
ДА РАБОТИ ЗА
ПОДМЯНА НА
СТАРИТЕ ЛИФТОВЕ
НА ВИТОША

ДСБ: БОРИСОВ
ДА СИ ХОДИ
ЗАРАДИ
УБИЙСТВОТО
НА ЧАКЪРАовишаването на доходите

е най-важният от петте
приоритета, очертани в
алтернативния бюджет

П

Доходите са приоритет в
алтернативния бюджет на БСП

на БСП, обяви депутатът Румен
Такоров на пресконференция
в Търговище вчера. Социалисти-
те са изчислили как да има ръст
на заетостта, която през послед-
ните години е спаднала драстич-
но. Посочени са и мерки срещу
бедността и подкрепа на хората
в затруднено положение. Спо-
ред Такоров е важно да се
обърне внимание и на насърчава-
нето на майчинството и грижите
за децата и младежката заетост,
просветата и науката. Започнах-
ме срещи със симпатизанти
навсякъде в страната, защото
посланията на партията не сти-
гат до хората, обясни Такоров.
Той не скри възмущението си
от това, че националните медии
се страхуват да представят
гледната точка на опозицион-
ните партии.  Такоров е катего-
ричен, че българите усещат

лошото състояние на държа-
вата по олекналите си джобове.
Той отбеляза, че бездействието
и некадърността на това прави-
телство водят до невъзможност-
та да се прави  социална поли-
тика в България. Парламента-
ристът цитира данни на стати-
стическия институт, НЦИОМ и
КНСБ, според които безработните
са се увеличили до 390 хил.,
над 60 % от домакинствата из-
питват затруднения при плаща-
нето на сметките, а 40 % се
лишават от лекарства. Такоров
съобщи, че по време на срещи-
те ще разясняват на хората,
че предстоящият референдум
се отнася за площадката на
АЕЦ „Белене”, защото няма дру-
га площадка в България, която
да е по-подходяща от нея. Той
подчерта, че целта на БСП е
да не допуска ГЕРБ повече в
управлението, и още по-ясно
заяви: „Ние с ГЕРБ коалиция
няма да направим никога!”.

Веселка СПИРИДОНОВА

Борисов не може да продължи да
изпълнява задълженията си на ми-
нистър-председател след решението
на Европейския съд по човешките
права в в Страсбург по случая “Чакъ-
ра” и трябва незабавно да се оттегли
от поста си. Това заяви евродепутатът
от ЕНП  Светослав Малинов. Повод
за изявлението е случаят от декем-
ври 2003 г. По заповед на “ген. Б.Б.”,
както се посочва в решението на
ЕСПЧ, тогава главен секретар на
МВР, е бил убит с гранатомет Тодор
Тодоров-Чакъра, барикадирал се в
къщата си в Харманли по време на
полицейска акция. “В осъдителната
присъда пише, че вътрешният ми-
нистър тогава изрично е разпоредил
да не се предприемат никакви дейст-
вия, докато не пристигне главният се-
кретар. Той идва, поема нещата в
свои ръце и всички знаем какво се
случва ”, каза  Малинов.
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Снимка БГНЕС

Поредният екип хематолози, подал оставка

И хематолози от
Варна с колективна
оставка
Медиците от кръвните центрове
се жалват от унизителни заплати

лекари и медицински
сестри от кръвния
център във Варна по-
дават колективна ос-

38
тавка в знак на протест срещу
ниското заплащане на труда им
и лошите условия на работа.

Д-р Маргарита Точкова,
председател на синдикалната
секция на КТ “Подкрепа” в Реги-
оналния център по трансфузион-
на хематология, обясни, че до-
сега усилията за водене на раз-
говори за изпълнение искания-
та на протестиращите са оста-
нали без резултат. Според нея
обещаното за ноември увеличе-
ние на заплатите няма да се
отрази върху трудовите възнаг-
раждения на работещите в
кръвния център. Д-р Точкова е
категорична, че ако до месец не
се намери решение и оставките

на медиците влязат в сила, има
риск да се затруднят доставките
на кръв и кръвни продукти за
района на Североизточна Бълга-
рия.

“Специалистите при нас се
обучават много дълго време.
Риск има за нас да останем без
работа, но риск има и да оста-
нем на същото положение, на
каквото бяхме през миналата
зима. Никой не ни е потърсил за
нищо. Искаме поне среща”, под-
черта д-р Точкова.

ДУМА припомня, че на 19
октомври колективна оставка
подадоха всички лекари и поло-
вината от медицинските сестри
и лаборантите от кръвния център
в Стара Загора. Причината е в
унизителните възнаграждения,
обявиха медиците в писмо до
премиера. Тогава стана ясно, че

основната заплата на медицин-
ските сестри е 410 лв., а на ле-
кар с 20 години стаж, който е и
началник на отделение - 680 лв.

Медиците в кръвните центро-
ве и в психиатриите имат обе-
щание от МЗ, че заплатите им
ще бъдат увеличени с между 16
и 18%. Все още обаче не е ясно
кога ще стане това. Специалис-
тите настояват за корекция на
трудовите си възнаграждения
със задна дата и за увеличение
от 20%.

“Знам, че тези 17-18% са
много малко, но това са възмож-
ностите на бюджета на МЗ и на
държавата. Бих апелирала: нека
те да оценят тези усилия и да не
вземат прибързани решения,
защото увеличение от над 20%
не можем да се позволим”, ко-
ментира преди около месец
здравната министърка Десисла-
ва Атанасова.

Пет са центровете по транс-
фузионна хематология в стра-
ната. След старозагорския и
служителите в плевенския
център заплашиха, че ще по-
дадат оставки.

Д-р Десислава Кателиева, председател
на Асоциацията на работещите в спешната помощ

Екипите намаляват,
адресите се увеличават

Д-р ДЕСИСЛАВА КАТЕЛИЕВА
работи в Спешна помощ във
Варна от 17 години. Когато
е завършила медицина, само
в Спешна помощ е имало
свободни места и 3 години
е работила на фелдшерска
бройка. Когато се разкрил
лекарски щат, започнала
специализация.

 Д-р Кателиева, на 8 ноем-
ври внесохте декларация в На-
родното събрание с поредното
искане да бъде инкриминирано
посегателството над медици на
работното им място. Защо точ-
но сега го правите?

- Само за месец са регистри-
рани 4 нападения над екипи на
Спешна помощ в страната. Едно-
то например е, че екипът е отка-
зал да иде на повикване за чо-
век, който се напил и повръщал...
Смятате ли, че това е спешно
състояние? Напрежението и нато-
вареността в работата ни са из-
ключително големи.

 Нали са увеличени възнаг-
ражденията на екипите?

- Увеличението от 17% е недо-
статъчно. Заплатите са определе-
но по-ниски от тези на колегите в
останалите сектори - лекар със
специалност взема 890 лв., а без
специалност - 630 лв. За дежурст-
вата, които са по 12 часа, ни се
полагат по 2 лв. за храна, и отско-
ро за час дежурство получаваме
по 1 лев (доскоро бе 50 ст). Коле-
гите със стаж и опит напускат, а
млади не идват. Миналата година
около 100 души завършиха Вар-
ненския медицински университет,
от тях само 4 потърсиха работа
при нас. Младите идват, изкарват
по няколко дежурства и напускат.

Проблемите в Спешната по-
мощ са страшно много и тази бе-
зумна реформа роди безброй аб-
сурди - от това да лекуваме не
страданието на пациента, а кли-
ничната пътека, до липсата на
ефективна неотложна помощ, за-

ърво падна и уби възрастна
жена при сеч. Инцидентът е ста-
нал в неделя в каменското село
Братово. 71-годишният С.И. и

щото на джипитата им казаха да
организират неотложната помощ.
Но те нямат ресурса да го напра-
вят. Всичко това се стоварва върху
Спешната помощ.

Но големите ни проблеми са
от 2009 г., откакто започна тази
реформа с унищожаването на не-
отложната помощ, пациентите се
разтакават и проблемът рефлек-
тира върху нас - в Спешната по-
мощ и лекарите в спешните при-
емни отделения.

 Как се промени работата
ви, откакто тел. 112 приема за-
явки?

- С тел. 112 проблемите се
задълбочиха, защото все повече
адреси се приемат от хора, които
не са компетентни да задават ме-

дицински въпроси и да снемат
анамнеза. Това ни затруднява да
отсяваме кое повикване е спешно
и кое не е. Ходила съм на адрес,
даден ми за припаднал пациент,
а намирам пациентка с инфекция
на пикочните пътища, което не е
реанимационен обект, тъй като
жената е с температура от 3 дни.
Затова продължаваме да настоя-
ваме всяко медицинско повикване
да се дава на конферентна връзка,
както е в цяла Европа. Само в 3
държави няма медицински по-
средник при подаване на адрес
за спешна помощ.

 Много ли са фалшивите по-
виквания?

- Екипите ни имат поне по едно
фалшиво повикване на дежурст-
во, а понякога - и по няколко.
Слава богу, засега нямаме случай,
при който екип да е отишъл на
фалшив адрес и да е изпуснал
истински. Но ние трябва да се
отзоваваме на всяко обаждане и
докато не отидем на място, не
може да знаем кое е истинско,
кое е фалшиво.

Правителството оставя рефор-
мата в Спешната помощ за
следващия мандат, става ясно
от стенограма на заседание на
Министерския съвет. “Нашата
визия е, че в следващия програ-
мен период трябва да се фоку-
сираме върху електронното
здравеопазване и надграждане
на информационните системи и
върху спешната помощ”, е ка-
зала министър Десислава Атана-
сова. Очевидно и обещаваната
реформа в Спешната помощ, и
създаването на електронна сис-
тема в здравеопазването се от-
лагат за след 2014 г.

В
ВАНДАЛИ ОСТАВИХА БЕЗ ОСВЕТЛЕНИЕ
ПЪТЯ ЗА БОЛНИЦАТА В ГАБРОВО

андали изпотроши-
ха електрически
стълбове в Габрово
и оставиха пътя за

болницата без осветле-
ние. Ул. “Алеко Констан-
тинов”, която води към

МБАЛ “Д-р Тота Венкова”,
е една от най-важните ар-
терии в града.

Улицата се използва
както от граждани, отива-
щи на свиждане при близ-
ките си, така и от линейки,

изтъкват от общината.
Липсата на осветление в
големи участъци е пред-
поставка за сериозни ка-
тастрофи през тъмната
част от денонощието.

Електрическите кутии

ще бъдат възстанове-
ни от бюджета на общи-
ната.

От началото на година-
та досега щетите по улич-
ното осветление са за
над 1000 лева.

редлагаме до три години
хартията да изчезне от ад-
министративните и граждан-
ските производства. ТоваП

КОВАЧЕВА
МАХАЛА
ХАРТИЯТА
ОТ СЪДА ДО
3 ГОДИНИ

каза правосъдният министър Диа-
на Ковачева на конференцията
“Бизнес етиката: основен принцип
за устойчива бизнес среда”. Тя
определи идеята като екстрава-
гантна, но реалистична. По този
начин съдебната система щяла да
бъде по-достъпна, по-бърза и по-
ефективна за гражданите и бизне-
са. Предложението ще бъде част
от пакет законодателни промени,
които ще бъдат внесени следваща-
та година.

Заедно с Ковачева в работата
на форума участваха Росен Плев-
нелиев и Тотю Младенов. Социал-
ният министър отчете намаление
на хората, които работят без тру-
дови договори. Според него диа-
логът с бизнеса ставал все по-
добър и водел до конкретни резул-
тати. Съветите по заетостта, по про-
фесионална квалификация също са
много важни както за бизнеса, така
и за хората, смята Младенов.

ВЪЗРАСТНА
ЖЕНА ЗАГИНА,
ПРЕМАЗАНА
ОТ ДЪРВО

Д
съпругата му Н.И., 68-годишна,
извършвали сеч на суха топола с ве-
рижен бензинов трион. Дървото пад-
нало върху друго, то се счупило и па-
дайки, затиснало и убило на място
възрастната жена.

ПРОДАВАЧКА
НАБИ ВЪОРЪЖЕН
КРАДЕЦ

Продавачка наби въоръжен кра-
дец в столичния квартал “Младост” в
неделя вечерта. Апашът нахлул в хра-
нителния магазин малко преди 23 ч.,
заплашил продавачката с пистолет и
посегнал да я удари. Дамата зад
щанда обаче му отвърнала. Реакция-
та явно смутила пишман обирджията
и той хукнал през вратата, без да
вземе нищо. Служителката веднага
подала сигнал и на място пристигнал
полицейски патрул.

Интервю на Аида ПАНИКЯН
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Възможно е Комисия-
та за защита на конку-
ренцията (КЗК) да напра-
ви проверка на софийски-
те фирми за таксиметро-
ви услуги за договаряне
на общи цени. Това съоб-
щи пред журналисти
председателят на КЗК
Петко Николов вчера.
Николов откри учреди-
телна конференция на
Софийския форум по кон-
куренция, която е регио-
нална инициатива за
сътрудничество между
страните от Балканския
регион. Форумът се ор-
ганизира от Комисията за
защита на конкуренция-
та на България и Конфе-
ренцията на ООН за
търговия и развитие.

Ако има някакви до-
казателства за скрита
съгласувателна политика
относно цените на такси-
метровите услуги, то то-
гава може да се говори
за картел, възможно е да

Окончателното инвестици-
онно решение за “Южен поток”
ще се подпише в четвъртък.
Това съобщи президентът Ро-
сен Плевнелиев след среща с
икономическия министър Де-
лян Добрев вчера.

На срещата министър Доб-
рев е уверил президента, че
всичко по проекта е в доклада,
който му е представил. “За мен
е важен подходът заради
българските граждани и потре-
бители. Министър Добрев ме
увери, че полагат общи усилия,
за да може цената на газа да
бъде по-изгодна”, каза Плевне-
лиев във връзка с предвидения
нов договор за цената на газа.

За него е важно български-
те граждани да са информира-
ни. “Доволен съм от информа-
цията, която получих. Аз съм
за проекта “Южен поток”, но е
важно правителството да пре-
структурира проекта добре,
каза още той. Според държав-
ния глава е важно да имаме
обща европейска позиция по
проекта “Южен поток”, както и
да продължаваме да “приори-
тизираме южния газов поток”.

Междувременно от изявле-
ния по-рано сутринта на Де-
лян Добрев пред Нова телеви-
зия стана ясно, че България не

Добрев докладва
на Плевнелиев
за „Южен поток”

България очаква по-голяма отстъпка в цената на газа
от 1 януари, заяви енергийният министър

е усвоила цялата предоставе-
на от “Газпром” и действаща
от април до края на декември
2012 г. отстъпка от 11% в це-
ната на синьото гориво, тъй
като очакванията са от 1 януа-
ри да получи още по-голямо

намаление и нямало нужда да
трупа по-скъпи запаси в газо-
хранилището в Чирен.

Миналата седмица ми-
нистърът заяви, че ако до 15
ноември не подпишем инвес-
тиционното решение за “Южен

БТК вече е с нов мажори-
тарен собственик. Миналата
седмица “НЕФ телеком Бъл-
гария” е продала дела си от
93.99% в компанията на но-
ворегистрираното дружество
“Вива телеком България”.

Това става ясно от сед-
мичния бюлетин на Централ-
ния депозитар. Прехвърляне-
то на акциите обаче не е ста-
нало на регулиран пазар,
нито е регистрирана блокова
сделка на Българската фон-
дова борса. Остава възмож-
ността сделка да е направе-
на просто през двама посред-
ници, които за момента не са
ясни, съобщи капитал.бг.

От самата БТК потвържда-
ват сделката, като посочват в
официално съобщение, че
прехвърлянето е “факт след
одобрението на цялостната
схема за преструктурирането
на групата на БТК, в резултат
на което свързани с VTB
Capital plc (VTB) и Корпора-
тивна търговска банка АД
(КТБ) лица придобиват мажо-
ритарно дялово участие в
преструктурираната група.
Сделката доведе до намаля-
ване на общия дълг на група-
та от около 1,7 млрд. евро до
588 млн. евро посредством
изплащане на дълга, преоб-
разуване в акции и отписва-
не на останалата част от
дълга.”

Наскоро сделката беше
одобрена от Европейската
комисия чрез Главна дирек-
ция “Конкуренция”.

поток”, ще трябва да върнем
70 млн. евро на “Газпром”, за-
щото на толкова се изчислява
отстъпката на руския монопо-
лист. Вчера се оказа, че сума-
та е по-малка - около 115 млн.
долара.

В неделя пък стана ясно, че
Бойко Борисов е получил от
Русия покана за тържествена
първа копка на “Южен поток”.
Събитието е насрочено за
7 декември край руския град
Анапа - на западния бряг на
Черно море. Оттам ще тръгва
тръбата, която, след като мине
по дъното, ще излезе край
Варна. Официалната покана е
и до енергийния министър
Делян Добрев, както и до шефа
на Българския енергиен хол-
динг Михаил Андонов.

Очаква се руският прези-
дент Владимир Путин да събе-
ре за копката държавните
ръководители на всички стра-
ни, които участват в проекта.
Засега обаче не е ясно дали
Борисов ще уважи церемония-
та. В програмата му до края на
годината нямало планувано
посещение в Русия.

Министър Делян Добрев (вдясно) е обяснил на президента
Росен Плевнелиев до най-малките детайли всички

параметри по споразумението за “Южен поток”

Стандартизираните обществени
поръчки ще икономисат милиарди на
българските граждани, а и ще бъдем
много по-коректни към бизнеса. Това
каза пред журналисти президентът
Росен Плевнелиев след конференция-
та “Бизнес етика: принцип за устойчи-
ва бизнес среда”, който се проведе в
столицата вчера, предаде “Фокус”. “Не
е добре, когато всеки кмет е прекале-
но креативен и измисля своите обще-
ствени поръчки. Спомнете си в мина-
лото, когато за една детска градина се
изискваше фирмата да има асфалтова
база в разстояние от 10 км. Спомнете
си обществени поръчки за пътища, ко-
ито трябваше да имат гаранции по 99
години. Крайно време е всичко това да
се прекрати. Проблемът е ясен. Реше-
нието е изключително елементарно -
стандартни обществени поръчки за
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КЗК обмисля проверки на
софийските таксита за картел

започнем проверка, но
засега не мога да комен-
тирам повече, заяви Ни-
колов. Той каза, че почти
няма сектор от икономи-
ката на страната, в който
КЗК да не извършва про-
верки. Над 1000 са вися-
щите производства в мо-
мента, добави той.

Относно решението
на КЗК за налагане на
санкция на дистрибутора
и дилърите на “Хюндай”
Николов съобщи, че ре-

шението на КЗК е обра-
зувано в съответствие със
закона и е съгласувано с
европейското законода-
телство.

Наложените санкции
са на “Индустриал ко-
мерс” - в размер на 15 988
300 лв., а на дилърите -
от 5000 лв. до 291 100 лв.
Санкцията винаги е про-
цент от оборотите и ако
оборотите са по-големи,
по-висока е и санкцията,
заяви Николов.

ПРЕЗИДЕНТЪТ ИСКА СТАНДАРТНИ
ОБЩЕСТВЕНИ ПОРЪЧКИ

пречиствателни станции, за път, за
градска среда. Така ще икономисаме
милиарди на българските граждани, а
и ще бъдем много по-коректни към
бизнеса”, обясни държавният глава.

От своя страна министърът на труда
и социалната политика Тотю Младенов
заяви на форума, че през последните
две години нивото на “сивата” иконо-
мика в България е намаляло със 7 пунк-
та, а броят на работещите без трудови
договори за 2011 г. спрямо 2008 г. е
намалял с 57%. По думите му при око-
ло 70 на сто от икономическите дейно-
сти в страната бизнесът и синдикатите
по браншове са договорили минимал-
ните осигурителни прагове. От една
страна, така се помага на работниците
и служителите, а от друга - на бизнеса
да се справи с нелоялната конкурен-
ция в даден бранш, посочи министърът.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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В периода 12-17 ноември 2012 г.  времето ще бъде стабилно с минимални
температури от 6 до 10 градуса, а максималните стойности няма да надви-
шават 14 градуса. Очакват се валежи на територията на цялата страна.

НОВИНИ

ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ
НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

Средствата по мярка „Агроекологични
плащания” не се усвояват добре

40% от бюджета на ос 2 по ПРСР се заделят за мярка “Агроекологич-
ни плащания”, която не се усвоява добре. Едва 120 млн. евро са усвоени
до момента от бюджета на ос 2, която е над 750 млн. евро.

Следователно, страната ни няма да усвои този ресурс и по-голяма
част от средствата ще бъдат върнати. Според представители на МЗХ
причината за неусвояването на средствата е в липсата на информация за
възможностите по мярката.

ЕВРОПЕЙСКИ
СЪЮЗ

ЕС ще съкрати бюджета си с
50 млрд. евро, като земеделието
е сред най-засегнатите сектори!

Въпросът пряко засяга и
България, която настоява за из-
равняване на субсидиите за зе-
меделие и животновъдство с тези
на старите държави членки на ЕС.

Съкращенията ще засегнат
всички сфери, като най-силно ще
се усетят в кохезионната полити-
ка и при земеделските субсидии.
Редуцирането на бюджета ще рефлектира на по-бедните страни в Източ-
на Европа, които се присъединиха към Евросъюза в периода 2004-2007
година.

НАЦИОНАЛЕН ГАРАНЦИОНЕН ФОНД

17 банки подадоха оферти за участие
в гаранционен фонд по ПРСР

Целта на процедурата е да се подберат банки-партньори, които да
администрират процеса на управление на гарантиран портфейл от креди-
ти на бенефициенти по мерки на ПРСР.

Сред кандидатите са: Алианц Банк; МКБ Юнионбанк; Банка Пиреос;
ТВI Банк; Банка ДСК; Пощенска банка; ОББ; Рафайзенбанк; Общинска
банка; СИБанк; БАКБ; Алфа Банк; Търговска банка Д; Тексимбанк; Уни-
Кредит; Булбанк; ПИБ;  ЦКБ.

 Гаранционната схема бе създадена, за да подпомогне процеса на
усвояване на средствата по ПРСР, като се очаква НГФ да гарантира
кредити за 1.3 млрд. лв. Гаранционната схема ще покрива част от риска
по кредити, отпуснати за осъществяване на проекти, одобрени за  подпо-
магане по мярка 121 “Модернизиране на земеделските стопанства”, мярка
122 “Подобряване на икономическата стойност на горите” и мярка 123
“Добавяне на стойност към земеделски и горски продукти”.

От 1 ноември
ДФЗ започва из-
плащането на ни-
сколихвени креди-
ти за животновъди-
те.  Общата сума,
предвидена за под-
помагане на ферме-
рите, е в размер на
10 млн. лв. За кра-
ва ще бъдат отпус-
кани до 210 лева, а
за овца и коза - до
35 лв.

ДФЗ отпуска це-
леви кредити за за-
купуване на мине-
рален тор и семена

за производство на пшеница - реколта 2013 г. Земеделските производители
могат да кандидатстват за целеви кредит до 23 ноември 2012 г., като лихвата
по него ще бъде 6%.  Разпределението на отпуснатите финансови средства
ще бъде, както следва: 40 лв./ха за семена и 80 лв./ха - за закупуване на
минерални торове, а предвиденият финансов ресурс е в размер на 10 млн.
лв. Средствата трябва да бъдат изплатени до 17 декември 2012 г.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

С новото законодателство се повишава
прозрачността и се въвежда по-голяма отчетност
за всеки, който работи със средства на ЕС

ЕК прие нови опростени процедури за предоставянето на средства на
ЕС за предприятията, неправителствените организации, изследователите,
общините и другите получатели от 1 януари 2013 г.

С новото законодателство се повишава прозрачността и се въвежда по-
голяма отчетност за всеки, който работи със средства на ЕС. В регламента
са предвидени по-големи възможности да се използват еднократни суми и
единни ставки за по-малки суми, премахва се необходимостта от попълва-
нето на едни и същи данни във формуляри всеки път, когато се кандидат-
ства за средства на ЕС, и се въвеждат онлайн приложения.

Периодът между поканите за представяне на предложения, сключване-
то на споразумения за безвъзмездни средства и сроковете за плащания се
очаква значително да се съкрати. Чрез по-широкото използване на едно-
кратни суми, единни ставки и единични разходи акцентът в системата за
безвъзмездни средства се пренасочва от възстановяването на разходи
към плащанията за постигането на резултати.

За бенефициентите на фон-
довете на ЕС ще отпадне
задължението да откриват от-
делни банкови сметки за лих-
вите. Освен това дори ако се ге-
нерира лихва, тя няма да се
връща в бюджета на ЕС, нито
ще се отчита като приход по
проекта. Това разрешава един
от основните проблеми за бене-
фициентите на безвъзмездни
средства и на други заинтере-
совани страни. Новите правила
ще увеличат отчетността на
тези, които управляват парите
на данъкоплатците в ЕС. Това
включва държавите членки, които изпълняват голяма част от бюджета на
ЕС, включително регионалната политика на ЕС. В бъдеще органите на държа-
вите членки, управляващи средства на ЕС, ще трябва да подписват и пред-
ставят на Комисията годишни декларации, удостоверяващи, че средствата
на ЕС са били използвани правилно.

Подсилени са механизмите за финансови корекции в случаи на неред-
ности, допуснати от бенефициентите и установени при одит, а като възпира-
ща мярка Комисията ще публикува решенията за налагане на санкции за
злоупотреба със средства на ЕС.

В бъдеще ще бъдат използвани различни финансови инструменти като
заеми, собствен капитал или гаранции с цел подобряване на ефективността
на фондовете на ЕС, като по този начин се увеличи тяхното финансово
отражение. Създават се нови възможности за по-гъвкаво използване на
публично-частните партньорства (ПЧС), като по този начин се вземат пред-
вид призивите на заинтересованите страни от европейския промишлен от-
расъл, които участват в такива ПЧП.

В областта на външните действия ЕС ще може да създава доверителни
фондове на ЕС, като обединява собствените си ресурси с тези на държа-
вите членки и други донори, за да координира и да предоставя по-добре
външната помощ, както и за да увеличи нейната публичност.

След официалното му приемане на 25 октомври и публикуването му в
Официален вестник на ЕС Финансовият регламент влезе в сила на 27 ок-
томври 2012 г.

Известната екологична организация
“Грийнпийс”, публикува във Варшава
доклад, в който предупреждава влас-
тите на ЕС за новата заплахата от
трансгенните култури. Този път “Грийн-
пийс” призовава да не се дава разре-
шение за отглеждане на ГМ-култури в
Европа, които не са възприемчиви към
хербициди, тъй като в крайна сметка
това може да доведе до появата и на
резистентни към хербициди плевели.

По поръчка на “Грийнпийс” този
въпрос е проучил агрономът Чарлз
Бенбрук. Според него, твърде силната
зависимост от невъзприемчиви на хер-
бициди култури води до поява и широ-
ко разпространение на други резис-
тентни към химикали плевели, което
точно в момента се случва в САЩ. В
този случай на фермерите се налага
да използват хербициди в още по-го-
леми обеми, да използват по-старите и
по-опасни за здравето на човека пре-
парати. И това води до по-високи раз-
ходи, както и до появата на нови за-
плахи за човешкото здраве.

Появата на доклада на Чарлз Бен-
брук във Варшава не е случайна. Спо-
ред признание на “Грийнпийс” това
изследване е адресирано към прераз-
глеждането в ЕС на възможността да
се позволи отглеждането на 26 ГМ-кул-
тури, 19 от които са устойчиви на хер-

„Грийнпийс” предупреди ЕС
за новите ГМ-култури

бициди. Чарлз Бенбрук предполага, че
в този случай при отглеждането на
царевица, соя и захарно цвекло за 14
години (2012-2025 г.) в ЕС ще увели-
чат използването на хербицида глифо-
зат 15 пъти, за да не допуснат появата
на плевели. “Грийнпийс” е упълномо-
щил Чарлз Бенбрук да проучи въпроса
за отглеждането на култури в Европа,
които не са чувствителни към глифо-
зат, въз основа на опита на САЩ.

Глифозатът се е появил на пазара
през 70-те години. Това е известният
“Раундъп”, произведен от американска-
та “Монсанто”. В момента хербицида
вече не е защитен с патент и се
превърна в най-широко използваният
хербицид в САЩ и по целия свят. Про-
изводителите твърдят, че в сравнение
с други подобни вещества, глифозатът
има ниска токсичност, но остават съмне-
нията за степента на въздействието на
глифозата върху хората и околната
среда. В проучването на Чарлз Бен-
брук се твърди, че ако земеделските
производители в ЕС прилагат глифозат
със същата скорост, както на времето
САЩ, до 2025 г. използването на гли-
фозат при отглеждането на царевица -
една основните култури, отглеждани в
Европа - ще се увеличи с повече от
1000%, а общото използване на хер-
бициди ще се удвои.
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Свят
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е л и к о б р и т а н и я
може да забрани
на имигрантите от
Румъния и Бълга-
рия, пристигащи в

Докладът за Гърция на междуна-
родните кредитори - т.нар. тройка, е
положителен, тъй като Атина “е
изпълнила своите обещания”, обяви
председателят на Еврогрупата Жан-
Клод Юнкер.

Министрите на финансите на стра-
ните от еврозоната са получили до-
клада за напредъка на Гърция в неде-
ля вечерта. Юнкер отбеляза, че в ос-
новата си докладът е положителен,
тъй като гърците наистина са свърши-
ли своята работа.

“Сега е наш ред да свършим своята”,

Италианският прокурор Микеле
Руджерио повдигна обвинения за па-
зарна манипулация срещу “Стандард
& Пуърс” и “Фич”, предаде Франс
прес. Руджерио обвинява двете рей-
тингови агенции за понижаването на
кредитния рейтинг на Италия, което
спомогнало за задълбочаване на
дълговата криза на Апенините.

И двете агенции оказаха съдейст-
вие на разследването, но настояват,
че техните оценки са независими и
се базират на обективни фактори.
Разработката срещу тях започна,
след като италианска потребителска
организация внесе жалба срещу дру-
га водеща агенция - “Мудис”, за по-
нижаването на италианския рейтинг
през 2010 г., което разтърси финан-
совите пазари и вдигна лихвите по
кредитите за Италия.

Прокурор съди
„Стандард &
Пуърс” и „Фич” за
лошия рейтинг
на Италия

Докладът за Гърция е положителен
допълни Юнкер. Люксембургският пре-
миер каза, че новият пакет за строги
икономии, приетите в бюджета за 2013
г. планове за намаляване на разходите
са “много амбициозни” и “изпълняват на-
шите желания почти напълно.”

“Гърция прави стъпка по стъпка
това, което очаквахме”, допълни той.
Юнкер заяви, че министрите ще обсъ-
дят доклада подробно, и подкрепи
идеята да се даде 2-годишна отсроч-
ка на Атина да намали публичния
дефицит под 3% от БВП и да намали
дълга си.

Великобритания обмисля
нови рестрикции за
имигрантите

B

В Обединеното кралство се стремят към
ограничаване достъпа на пристигащите без работа
имигранти от България и Румъния до здравеопазване,
образование, жилища и социални помощи

Обединеното кралство без
работа, да ползват услугите
на болниците от обществе-
ната система за здравео-
пазване (Националната
здравна служба National
Health Service, финансирана
с публични средства), пише
в. “Дейли мейл”, като цитира
интервю на министъра на
вътрешните работи Тереза
Мей. Тя призна, че няма да
може да продължи ограни-
ченията за пътуване за две-
те страни, които изтичат в
края на следващата година,
но е твърдо решена да ог-
раничи т. нар. pull factors -
привличащите фактори, за-
ради които хиляди безра-

ботни имигранти пристигат
във Великобритания.

Според източници от
британското вътрешно ми-
нистерство се обмисля ог-
раничаване на достъпа до
основни обществени услу-
ги за пристигащите без ра-
бота имигранти, като здра-
веопазване, образование,
жилища и социални помо-
щи.

Подробни предложения
ще бъдат публикувани до-
година, но прилагането на
евентуалните забрани ще
бъде трудно, отбелязва
“Дейли мейл”, като напом-
ня за спорния закон в Ка-
лифорния “Предложение
187”, който забраняваше
на имигранти без докумен-
ти да ползват обществени
услуги. Приет през 1994 г.,
той бе отменен след пет

години, след като бе при-
знат за неконституционен.

Тереза Мей заяви, че ще
направи преглед на контро-
ла над транзита за гражда-
ните от България и Румъния
в края на 2013 г., но ще се
съсредоточи върху привли-
чащите фактори, включител-
но достъпа до болниците.
Министрите се опасяват, че
притокът от имигранти от
двете страни може да про-
вали вече компрометирана-
та цел за сваляне на нетния
брой на имигрантите под
100 000 до 2015 г.

Ограниченията за пъту-
ване бяха наложени след
приемането на двете страни
в ЕС, за да не се допусне
имигрантска вълна като тази
след приемането на Полша,
припомня изданието. В ре-
зултат от имигрантите от

тези две страни все още се
изисква да имат разреши-
телно за работа и има
стриктни квоти колко може
да дойдат за нискоквалифи-
цирана работа.

Само лица, живели в
Обединеното кралство през
последната година, имат
право на безплатно лечение
в обществените болници, но
журналистическо разслед-
ване установи, че една тре-
та от 133-те болнични
тръстове, дали информация,
не са правили проверки.
Според сп. “Пълс” през по-
следните три години здрав-
ните туристи са получили
безплатна болнична помощ
на стойност 40 млн. паунда.

“Дейли експрес” също
излезе с коментар по тема-
та, определяйки масовата
имиграция като “катастро-
фа с епични размери”, коя-
то ще влоши ситуацията в
страната. Социалната сис-
тема и в момента е на ръба,
а безработицата сред мла-
дежите се увеличава, под-
чертава вестникът.

С масови протести бе
посрещнат германският
канцлер Ангела Меркел,
която вчера пристигна на
шестчасова визита в
Португалия, за да
настоява страната да се
придържа към
изпълнението на мерките
за съкращения в
разходите и повишения на
данъците, прокарани от
местното консервативно
правителство на
премиера Педро Пасош
Коелю. Дузина статуи в
центъра на Лисабон бяха
украсени с черни ленти в
знак на траур, а някои
от протестиращите пред
президентския дворец
бяха избрали оригинален
начин да изразят
недоволството си - с
кукли на конци,
изобразяващи Меркел и
Коелю

Снимки БГНЕС Русия с апел към
сирийската опозиция

Русия призова новата обеди-
нена коалиция на сирийската
опозиция да даде предимство на
диалога с режима на президента
Башар Асад и да отхвърли чуж-
дестранна намеса, съобщи гово-
рителят на руското външно
министерство Александър Лука-
шевич. “Най-важният критерий
за нас продължава да е желани-
ето на участниците в този
алианс да действат на базата
на мирно уреждане на конфлик-
та от самите сирийци, без
външна намеса, по пътя на диа-
лога и преговорите”, се казва в
комюнике на Лукашевич.

Иран започна
въздушни маневри

Иранските ВВС започнаха ма-
неври, които един генерал пред-
стави като “силно предупрежде-
ние” към онези, които заплашват
Ислямската република с въздуш-
ни удари. Маневрите стават в
момент на напрежение в района
на Персийския залив, но изглеж-
да не са свързани с инцидент от
миналата седмица, когато иран-
ски самолети откриха стрелба
срещу американски безпилотник,
но не успяха да го свалят.

Бедствено положение
във Венеция

Комбинацията от проливни
дъждове и силен южен вятър
доведе до рязко покачване на
нивото на водата във Венеция.
В резултат на това близо 70%
от жилищните сгради са навод-
нени. Кметството на Венеция
обяви извънредно положение,
затваряйки училища и други
обществени институции, както
и туристически маршрути.

Силен трус пак люля
Гватемала

Земетресение с магнитуд 6,2
по скалата на Рихтер е регист-
рирано на западното крайбре-
жие на Гватемала. Епицентърът
на труса е бил на 24 километра
югоизточно от град Чамперико,
съобщи Франс прес. Земетресе-
нието удари в същия район,
където преди няколко дни мощен
трус с магнитуд 7,6 по Рихтер
отне живота на повече от 40
души.

Европейският съюз призова Грузия да
положи още усилия за засилване на

демокрацията в страната, след като
последните избори позволиха мирна

смяна на властта в бившата съветска
република. “Демокрацията не е само

денят на изборите. Тя е също денят
след това и всекидневното отстояване

на демократичните принципи и
върховенството на закона”, заяви

председателят на Европейската
комисия Жозе Мануел Барозу след
срещата си с грузинския премиер

Бидзина Иванишвили

Държавите-членки на Европейския съюз трябва да взимат решенията с гла-
суване с мнозинство, включително и по чувствителни въпроси като данъците,
вместо да имат право на вето, с което да блокират опитите за хармонизиране
на правилата в ЕС, каза еврокомисарят по правосъдието, основните права и
гражданството Вивиан Рединг, цитирана от EUobserver.

Рединг призна, че идеята й, за която е необходима промяна в договора на
ЕС, ще бъде много оспорвана в държави като Великобритания и Ирландия,
както и в собствената й страна Люксембург.

“Вярвам, че едно голямо семейство може да се справи само ако действа
заедно и търси общи решения. Ако 26 искат нещо и 27-ият го блокира, това не
е правилно”, допълни еврокомисарят.

В сряда Рединг отново ще се опита да постигне съгласие по друга спорна
идея - за налагането на задължителна квота за жените на ръководни постове.
Миналия месец Европейската комисия отложи за ноември директивата за равен-
ството между половете.

Рединг против правото на вето
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САЩ се разпадат?
Американци от 20 щата
поднесоха петиции за
отделяне от САЩ

C
амо седмица след президентските избори
в САЩ към Белия дом заваляха петиции от
американци от 20 щата с искане за отде-
ляне от САЩ и създаване на собствено
правителство. Тази информация съобщи

сайтът “Егзаминър” (examiner.com).
Докато в продължение на години се говореше, че

много от жителите на Тексас изпитват подобно жела-
ние, след изборите миналия вторник изненадващо
първата крачка направиха в Луизиана, която бързо
бе последвана от Ню Джърси и Мичигън. Жителите

на Тексас, Кентъки, Ко-
лорадо, Ню Джърси,
Монтана, Северна Да-
кота, Индиана, Мисиси-
пи, Северна Каролина,
Алабама, Флорида,
Джорджия и Орегон
също са подали петици-
ите си чрез сайта на Бе-
лия дом. Лица от Север-
на Дакота пък дори

представили и петиция за отделянето на Ню Йорк от
страната.

Американското правителство предоставя срок от
един месец от датата на подаване на петицията да
се съберат 25 хил. подписа, необходими, за да бъде
разгледана от администрацията на Обама.

Според експерти обаче вероятността админист-

рацията да придвижи петициите по съответния ред
на гласуване и обсъждане е нищожна.

“Въпреки че тези петиции са един вид съобщения,
а не истински предложения или искания, те са физи-
чески символ за дълбокия гняв от посоката, в която
се движи САЩ под администрацията на Обама”, смя-
та журналист от изданието.

Статията, която публикува сайтът, съдържа и част
от петицията, изпратена от Текасас, в която се под-
чертават доводите за искането за отделяне. “САЩ
продължават да изпитват икономически затруднения,
произтичащи от небрежността на федералното пра-
вителство да преструктурира местните и външните
разходи.”

Ще съберат ли петициите нужните 25 хил. подпи-
са? “Имайте предвид, че Арканзас, Тексас и Луизи-
ана са събрали по повече от 100 подписа за време-
то, през което е писана статията”, заключава авторът.

Бившият премиер на Словения, со-
циалдемократът Борут Пахор, изненад-
ващо изпревари президента Данило
Тюрк на първия тур на президентските
избори.

Според данни от екзитпол допитва-
ния на местните телевизионни канали
Пахор получава около 42% от гласове-
те срещу 37% за Тюрк, който до по-
следния ден преди изборите получава-

Единственото за тази година пълно слънчево затъмнение ще може да бъде
наблюдавано от Австралия. То ще започне в 19.37 часа гринуичко време,
като пълната му фаза ще е в 20.35.
Рядкото явление, което не се е случвало в областта в последните 1300
години, накара десетки хиляди да се отправят към тропическия север на
Австралия. Властите в Куинсленд очакват до 60 хил. души да присъстват в
сряда на подреждането на слънцето, луната и земята, което създава една
от най-забележителните гледки в природата, превръщайки деня в нощ.
Максималната продължителност на пълното затъмнение над континентална-
та част на Австралия ще бъде две минути и пет секунди.

Цената на петрола ще достигне 125 долара за барел през 2035 г., което
представлява увеличение спрямо сегашната цена от 107 долара на барел,
съобщиха от Международната агенция по енергетика, предаде БГНЕС.

Глобалната жажда за петрол ще покаже признаци на затихване през след-
ващите две десетилетия, като основно търсенето на петрол ще бъде от раз-
виващите се страни. Търсенето на петрол ще се увеличи с 14% между 2012
и 2035 г. достигайки 99,7 милиона барела на ден.

Междувременно САЩ ще станат най-големият производител в света през
2020 г., изпреварвайки Саудитска Арабия до средата на това десетилетие.
Според експерти това ще стимулира икономическата активност и ще стабили-
зира постоянно променящата се роля на Северна Америка в световната търго-
вия с енергия.

Брутният вътрешен продукт на Япо-
ния е намалял с 0,9 процента през
третото тримесечие в сравнение с
предходното. Това се дължи най-вече
на влошаващата се международна си-
туация, която подкопава износа, обяви
правителството на страната.

Това е първият спад, наблюдаван
през третото тримесечие заради на-
маляващите поръчки от Европа. Ос-

Изненада на изборите в Словения
ше най-висока подкрепа според резул-
татите от всички проучвания на обще-
ственото мнение. Кандидатът, подкре-
пен от управляващата десноцентрист-
ка коалиция, Милан Звер, е получил
21% от гласовете.

Този резултат не е достатъчен за
победа на Пахор на първия тур. Втори-
ят тур на президентския вот е насро-
чен за 2 декември.

МАЕ: Търсенето на петрол
ще нарасне с 14% до 2035 г.

Япония изправена пред
икономически проблеми

вен това между Китай и Япония има
дипломатическо напрежение, което
оказва влияние върху двустранната
търговия.

На вътрешния пазар в Страната на
изгряващото слънце потребителските
разходи са намалели заради по-ниски-
те премии през лятото и спирането на
държавните субсидии за купуване на
екологично чисти превозни средства.

Австралия наблюдава пълно
слънчево затъмнение

НАТО ще направи всичко необхо-
димо, за да защитава Турция, заяви в
Прага генералният секретар на НАТО
Андерс Фог Расмусен, цитиран от Рой-
терс. Турция е все по-притеснена за
сигурността си по границата със Сирия
след падането на нейна територия на
сирийски снаряди, принудили я да
отвърне на удара.

“НАТО като организация ще напра-
ви необходимото, за да защити и бра-
ни Турция и се надяваме, че това ще
послужи като разубеждение за
извършването на подобни удари в

бъдеще”, заяви Расмусен.
Генералният секретар на Алианса

приветства споразумението на сирий-
ските опозиционни групи за създава-
нето на нова опозиционна коалиция.

Същевременно Расмусен посочи, че
страните от НАТО трябва да престанат
да съкращават средствата в сферата на
отбраната. Той припомни, че свободата
не идва безплатно и предупреди, че за
да се подобри икономическото състоя-
ние на страните членки, не трябва да се
изпада в друг род криза - тази на безо-
пасността, посочи ИТАР-ТАСС.

Турският министър-председател Ре-
джеп Ердоган заяви, че Анкара ще об-
мисли възможността да възстанови
смъртното наказание за престъпления,
свързани с тероризма. То беше отмене-
но преди десетина години в знак на
желанието на Анкара да се модернизи-

Ердоган иска смъртно
наказание за тероризъм

Расмусен: НАТО ще защитава Турция

ра, припомня АФП. Въпросът за връща-
нето му идва на фона на гладната стач-
ка на 700 кюрдски затворници. Те на-
стояват да се подобрят условията, при
които излежава присъдата си техният
им лидер Абдула Йоджалан, поставен
от година и половина в изолация.

Демонстранти
обстрелваха с
балони, пълни с боя,
ликовете на
филипинския
президент Бениньо
Акино и други
политически лидери
в знак на протест
срещу законопроект,
който предвижда
увеличаване на
данъците на
тютюневите и
алкохолните изделия

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Ритъмът на възстановяване на све-
товната икономика ще бъде бавен поне
до 2014 г., сочи макроикономическият
доклад на рейтинговата агенция “Му-
дис”, предаде БГНЕС. Според докумен-
та, който оценява положението в пери-
ода 2012-2014 г., структурните проме-
ни, които трябва да се приложат за
възстановяването на икономиката, ще
дадат резултат бавно.

“Мудис” посочва глобалните риско-
ве като по-дълбоката от очакваното
рецесия в еврозоната, която ще бъде
придружена от свиване на кредитите,
прекомерното фискално наместване в
САЩ през 2013 г., последиците за це-
ните на суровия петрол от геополити-
ческите рискове и проблемите на ос-
новните бурно развиващи се пазари.

Тя запазва прогнозата си за срав-
нителен растеж в САЩ и очаква застой
в еврозоната през 2013 г. Като цяло за
икономиките от Г-20 “Мудис” очаква
реален растеж от 2,7% през 2012 г.,
3% през 2013 г. и 3,3% през 2014 г.
“Според нас данъчната консолидация
и несигурността на финансовите паза-
ри ще продължат да тегнат над бизне-
са и доверието на потребителите в
развитите икономики, докато повиша-
ването на несигурността ще продължи
да се отразява на разходите, сключва-
нето на договори и инвестициите”, за-
явиха от агенцията.

Икономиката се
възстановява
бавно до 2014 г.
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В
В края на октомври в

САЩ и Русия си спомня-
ха за събитията с поло-
винвековна давност от
1962 г., когато светът сто-
еше на ръба на ядрената
война.

Търканията между
двете свръхдържави на-
растваха от края на 50-
те години. Те достигнаха
апогея си, когато съвет-
ското ръководство, възму-
тено от разполагането на
американско ядрено оръ-
жие в Турция, реши да
отвърне със същата мо-
нета и разположи ракети
с ядрени бойни глави в
Куба. Вашингтон въведе
морска блокада около
Куба, като обяви, че ще
спре съветските кораби,
превозващи ядрено оръ-
жие към острова. Някол-
кото дни на пределно
нервно напрежение
завършиха благополуч-
но. Кремъл се отказа от
своите намерения, САЩ
скоро без много шум де-
монтираха ракетите си от
Турция.

Карибската криза
беше пикът на студената
война, защото показа
чертата, която не бива да
се пресича от противо-

За последиците от увеличените
въглеродни емисии и глобалното за-
топляне има много информации. По-
следно проучване откри неизвестен
досега интересен ефект от повише-
ното замърсяване на въздуха - по-
висок риск от сблъсъци на космиче-
ски обекти в горните слоеве на ат-
мосферата.

Откритието, публикувано в спи-
сание Nature Geoscience, е на уче-

борстващите страни.
След октомври 1962 г.
опасността от ядрена
война качествено нама-
ля, а равнището на отго-
ворност на елитите,
осъзнали до какво може
да доведе авантюрното
поведение, нарасна. По-
нятието стратегическа
стабилност като залог за
устойчив мир се появи
именно тогава. При цяла-
та опасност на студената
война, този етап от съще-
ствуването на междуна-
родната система се отли-
чаваше с уникална струк-
турна подреденост. На
двамата основни играчи
им беше трудно да се
договарят за каквото и
да било, но щом устано-
вяваха правила, формал-
ни или не, те ги спазваха
и следяха и другите да
ги спазват.

Наследството на тога-
вашната ситуация е с нас
и досега. Преди всичко
това са ядрените арсена-
ли и контролът над тях.
Обаче главният компо-
нент на студената война
е вече в миналото - до-
минирането на двамата
главни играчи, способни
да управляват световна-
та сигурност.

Появяват се все пове-
че държави, които пре-
тендират, че могат да
оказват влияние върху

ситуацията в света. Пре-
дишната блокова дисцип-
лина отдавна не работи,
а държавите, които пре-
ди се подчиняваха на
големите, сега се държат
все по-независимо. Уза-
коненото неравноправие
(привилегиите на петте
постоянни членове на
Съвета за сигурност на
ООН) предизвиква растя-
що недоволство, още по-
вече, че самопровъзгла-
сените “световни лидери”
не изпълняват задълже-
нията си по стабилизация
на международната сис-
тема и урегулирането на
конфликтите. Съветът за
безопасност е в състоя-
ние на “клинч” или при-
ема решения, основани
на размяна на интереси-

След октомври 1962 г. се
появи понятието
стратегическа стабилност
като залог за устойчив мир

те на големите държави.
Ядреното оръжие ос-

тава важен фактор за
сдържане. Както отбеляз-
ва политологът Сергей
Караганов, ако не е то,
безпрецедентно бързото
преразпределяне на си-
лата в света от традици-
онния Запад към бързо
растящата Азия нямаше
да е толкова гладко. Ви-
наги в историята подоб-
ни промени са съпровож-
дани с войни.

Рискът от остро про-
тивостояние въпреки
това съществува - в Тихо-
океанския регион, който
заменя Атлантика в роля-
та на основна площадка
на световната политика.
Теоретично може да си
представим аналог на

Карибска криза, напри-
мер Тайванска или пък
свързана с претенциите
на Китай да контролира
Южнокитайско море. В
случай, че китайската
напоритост расте, на
САЩ ще им се наложи
да реагират, за да
потвърдят състоятелност-
та си като глобален ли-
дер в очите на съюзни-
ците си от региона.
Обилността от територи-
ални спорове дава голя-
ма гама от поводи за
американо-китайска вой-
на на нервите, подобна
на тази, която преди 50
години разиграха Ва-
шингтон и Москва.

Благодарение на яд-
реното оръжие и опита
от 1962 г. реалният

сблъсък е слабо вероя-
тен. Но е истина, че с не-
избежното разпростра-
нение на ядреното оръ-
жие психологическият
праг за неговото използ-
ване намалява, това
оръжие го получават
страни, които не са гото-
ви за тънко политическо
балансиране, както на-
времето САЩ и СССР.
Впрочем докато ядрено-
то оръжие е под контро-
ла на държави, ситуаци-
ята е управляема. Хаосът
ще настъпи, когато то по-
падне в ръцете на
недържавни субекти, ко-
ито не носят никаква от-
говорност. Това не е тол-
кова лесно, колкото в
холивудските филми, но
не е изключено.

Фьодор ЛУКЯНОВ,
главен редактор на
списание “Русия в
глобалната политика”

Без да се пресича
чертата
Без да се пресича
чертата
Без да се пресича
чертата
Без да се пресича
чертата
Без да се пресича
чертата

ад 170 страни приеха Глобален пакт
за борба с незаконната търговия с
тютюневи изделия и според генерал-
ната директорка на Световната здрав-
на организация (СЗО) Маргарет Чан
той ще промени правилата на играта,
предаде БГНЕС.
Пактът предвижда създаването на
международна система за проследя-
ване, с цел да се прекрати контрабан-
дата и търговията с фалшиви тютюне-
ви изделия, възлизаща на 11% от
общия тютюнев пазар и струваща на
правителствата около 40 млрд. долара
в загуби на приходи от данъци.
Протоколът дава на подписалите го
държави пет години да създадат
механизъм за проследяване на цигари
и всички други тютюневи изделия.
Системата ще използва неизтриваема
маркировка и ще бъде координирана
на глобално ниво, за да следи неза-
конната търговия с тютюневи изделия.
Производителите и разпространителите
на тютюневи изделия ще трябва да се
лицензират. Производителите ще
трябва да проверяват клиентите си, за
да установят дали са почтени или
имат връзки с криминални организа-
ции. В обръщението си днес Маргарет
Чан разкритикува остро тютюневата
индустрия заради това, че се стреми
да запази печалбите си и същевре-
менно да убива и я обвини в съучас-
тие с незаконната търговия с тютюне-
ви изделия.

170 страни приеха
пакт за незаконната
търговия с цигарини от Лабораторията за морски из-

следвания във Вашингтон, универ-
ситета Олд Дъминиън във Вирджи-
ния, Университета на Ватерло в Он-
тарио и Университета на Йорк във
Великобритания.

Те са установили, че натрупва-
нето на големи количества въгле-
роден диоксид охлажда термосфе-
рата и намалява плътността й на
височина над 90 километра, като

по този начин спада и триенето на
обектите в нея. Вследствие на това
остарелите сателити, използваните
ракетни носители и всичкият оста-
нал космически боклук се задържа
на определена височина по-дълго
време, което увеличава риска от
сблъсъци и съответно възможност-
та парченца от този боклук да пад-
нат на земята.

За да стигнат до тези заключе-
ния, учените са използвали сате-
литни данни, чрез които са просле-
дили промените в концентрацията
на въглероден диоксид на височи-
на 101 километра през последните
осем години - от 2004 до 2012 г.
Досега тези изменения се измерва-
ха на височина до 35 километра,
докъдето достигат балоните и са-
молетите.

Космическият боклук винаги е
представлявал опасност за кораби-
те и станциите, тъй като може да
нанесе щети за много пари. Досега
сблъсъците са били редки - средно
по веднъж годишно, според данни
на НАСА. В доклад от миналата
година обаче Националният изсле-
дователски съвет на САЩ е преду-
предил космическата агенция, че
количеството на отломките в около-
земната орбита е достигнало кри-
тично ниво - към момента там има
21 000 парчета, по-големи от 10 см.
За да се намалят рисковете от
сблъсъци, отвъд океана започват да
разработват технологии за отстра-
няване на космическия боклук.

Учени: Въглеродните емисии увеличават
и риска от космически сблъсъци

ННННН
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Интервю
Проф. Дина Шнайдерман:

Забравяме кои са били преди нас
и това е много трагично

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Човек, който иска да прави изкуство, трябва да работи като наркоман,
казва световноизвестната цигуларка и диригентка

Проф. ДИНА ШНАЙДЕРМАН е инициаторка на Международния фести-
вал-конкурс за млади цигулари на името на проф. Емил Камиларов,
който за втора година отличи млади дарования в София. Именита-
та цигуларка живее и преподава в Швеция или в други страни като
Австрия, Германия - там, където има музикални ангажименти,
както самата Шнайдерман се изразява. Тя е родена в Одеса, ученич-
ка е на един от най-забележителните цигулари на ХХ век Давид
Ойстрах. След като се омъжва за големия български цигулар Емил
Камиларов, идва у нас. Със съпруга си свири в дует и се превръщат
в абсолютни фаворити на публиката. Шнайдерман е една от най-
често канените професори в различни музикални конкурси. Изпълне-
ние на всички сонати от Моцарт в една вечер - за нея отделят
специално място в Книгата на рекордите на Гинес за 2001 г. През
2003 г. в Оксфорд е обявена за жена на годината. През 2006 г.
поради големите си заслуги като цигулар и диригент е обявена
за Genius Laureate от Американския биографичен институт.

Интервю на Надежда УШЕВА

 Приключи международният
конкурс на името на Емил Камила-
ров, доволна ли сте от резултати-
те? Как се представиха младите
цигулари?

- От конкурса се интересуваха
17 младежи, някои от които изпратиха
записи, за да ги чуем, други ги про-
слушах след мои концерти из страна-
та. Беше ясно, че не всички са готови
да вземат участие и за да спестим
времето на журито и всичко да бъде
по-ефективно, допуснахме само 6
души до конкурса. Получи се неверо-
ятен букет от талантливи деца от раз-
лични страни - България, Австрия, Ве-

Ñàìî ñ äàðáà
íèùî íå ñå
ïîñòèãà

Íå âÿðâàò, ÷å è ìóçèêàíò
ìîæå äà ñúáåðå ìíîãî ïóáëèêà

налната музикална академия “Проф.
Панчо Владигеров”...

 Как се приема и оценява ци-
гулковото изкуство? Има ли разли-
ка в публиката, в отношението на
хората на местата, където госту-
вате?

- Ако поднасяш и в България нещо,
което е интересно, залите ще бъдат
претъпкани. Проблемът е, че напо-
следък все повече и повече бездар-
ни хора започнаха да се занимават с
това изкуство. Ако има наистина един
талант, който заслужава да носи име-

е качеството. За съжаление, пак каз-
вам, че страшно много хора, които не
заслужават да се наричат солисти,
навлязоха в тази професия и отблъ-
скват публиката всъщност.

 Защо се получава така спо-
ред вас? Имате ли обяснение?

- Това се наблюдава във всяка
професия... Ако беше само в цигулко-
вото изкуство, много хубав живот ще
имаме...

 Кое е водещото за един добър
музикант - талантът или трудът,
който полага?

то солист - ще има публика, няма
никакъв проблем. Изнесохме концер-
ти в Русе, Пловдив със същата про-
грама, която поднесохме и в София -
матине в памет на Паганини и на
Камиларов, при претъпкани зали и
правостоящи. Не знам, но ми е чудно
да се оплаквам от липса на публика.

 Как е в чужбина?
- По същия начин е. Много зависи

от програмата, от това какво ще пред-
ложиш на публиката. И най-важното

- Не е важно дали в семейството
някой е свирил. Важно е семейството
да успее да възпитава детето си с
любов и уважение към дадена про-
фесия. Да се отнася по специален
начин към нея, без значение какъв
иска да стане - цигулар, учител, ин-
женер.

 Необходимо ли е да се изуча-
ва едно изкуство в училище, или
дарбата е достатъчна?

- Само с дарба нищо няма да

постигнеш. Аз казвам така, например
срещаш един човек, който е неверо-
ятно умен, но той има говорен дефект
и не може да разбереш умните му
мисли, същото е и в свиренето - ако
ти нямаш техника, нищо не можеш
да направиш, даже и да си талант-
лив. Техниката все повече играе важ-
на роля и в нашето изкуство, винаги
е било така.

 Хората помнят ли Емил Ками-
ларов? България уважава ли памет-
та на големите си творци?

- Публиката помни и обича Емил
Камиларов. Страшно много хора
дойдоха на концертите, посветени
на неговото име. Но смятам, че ние
забравяме кои са били преди нас и
това е много трагично. Имена като
диригента Васил Стефанов, цигу-
ларката Недялка Симеонова... тези,
които преди нас са били изключи-
телни музиканти, писатели, поети.
За съжаление нищо не се прави, не
се говори на младото поколение за
тях. Животът не започва с нас, той
започва преди нас, ще продължи и
след нас.

 Напоследък по-често се
връщате у нас, виждате ли някаква
промяна в хората, на улицата...?

- Да. Улиците са по-чисти. Имам
чувството, че община София полага
невероятно усилие, въпреки всички
трудности. Преди няколко години
ние трябваше да ходим по пътя, а
не по тротоарите, защото те бяха
заети от коли... Градът стана по-чист,
по-красив.

 В България много малко се да-
ват пари за култура и изкуство,
така ли е на Запад?

- Навсякъде е така, госпожице.
 Защо? Заради икономическа-

та криза ли?
- Първо, аз не вярвам в думата

криза. Не вярвам в паричната криза
- имам си своите мисли за това, ко-
ито не са важни за читателите. Вто-
ро, относно даването на пари мога
да ви гарантирам, че, ако моята про-
фесия имаше възможност да получи
финансова подкрепа, каквато се дава
на един футболен отбор... не говоря
за половин милион евро като награ-
да, но залите ни щяха да бъдат
претъпкани! Достатъчно ни е спон-
сори да дарят и по 100 лв. на побе-
дителя... Щеше да има голяма раз-
лика, ако разполагахме с големи
суми. Защото рекламата струва
страшно много, а без реклама не се
получава. Нашите проекти са много
богати на идеи и невероятно бедни
откъм финансови средства. Не зара-
ди кризата, а заради това, че просто
има такова отношение. Не вярват, че
и музикант може да събере много
публика, това е жалко.

 Как е на Запад?
- Има разлика. Колкото повече

пари дават, толкова повече и взимат.
Това е фалшива пропаганда, че по-
лучаваме много повече пари. Да, ама
и плащаме много повече. Ако ви кажа
колко струва наемът на един апарта-
мент на Запад... той ще се промени и
в България, понеже ние все искаме
да копираме Запада...

 Какъв е изводът тогава? Как
се прави изкуство в днешно време?

- Според мен този, който иска да
прави някакво изкуство, трябва да
работи като наркоман. Това не идва
с нашето време, така е било и в пре-
дишни епохи. Не вярвам, че Моцарт
е бил милионер... Не вярвам Бетовен
да е бил милиардер... Не вярвам
Панчо Владигеров да е умрял мул-
тимилиардер. Важно е да има до-
статъчно добри преподаватели, кои-
то могат да определят в началото
дали едно дете притежава талант,
защото се изисква ужасно много
труд. Това дете, вместо да играе 8
часа с приятелчета, ще трябва да
играе вече по 4 часа и 4 часа да се
упражнява на инструмент. И после е
въпрос на преподаване...

‘
‘

‘
‘

нецуела, откъдето има за първи път
участие, Южна Корея, Унгария и Гер-
мания. Тази година имахме истинско
междунардно жури с професори от
Швеция, Финландия, Италия, Бълга-
рия. Смятам, че конкурсът беше на
много по-високо професионално рав-
нище, отколкото миналата година. Гос-
пожа Йорданка Фандъкова, кмет на
София, в продължение на една сед-
мица успя да реши дали този фести-
вал е важен за България, дали ще
бъде хубава визитна картичка в под-
крепа на кандидатурата на София за
Европейска столица на културата през
2019 г. Срещнахме също голяма по-
мощ от страна на военния министър
г-н Аню Ангелов. А от културното ми-
нистерство никой не ни потърси,
въпреки че мина година, откакто сме
изложили нашия проект, но още не
сме получили отговор. Всъщност това
е министерството, което би трябвало
да стане къща на този форум.

 Децата увличат ли се по му-
зикалния инструмент, който тряб-
ва да започне да се учи от най-ран-
на възраст. Какви са вашите на-
блюдения?

- Моята теория е, че няма здраво
дете, което да проявява интерес към
даден инструмент. Ако някой ви каже,
че “моето дете е гениално и че иска
да свири на пиано или на цигулка”,
не е вярно. Това е въпрос, който тряб-
ва да решат родителите. Не е
задължително да има музикант в се-
мейството, но трябва някой да иска
детето да свири, да го насочи към
инструмента. Защото децата обичат
да си играят, затова първите години
са въпрос на амбиция и желание на
някой вкъщи - може и на баба или
дядо, няма никакво значение - но
едно дете на 4 или 5 годинки няма
как само да разбере и да каже: Аз
искам да свиря на цигулка.

 Доколкото знам, имате доста
натоварена програма и от нея за-
виси къде живеете в момента...

- Аз живея там, където имам кон-
церти, където мога да преподавам,
да дирижирам, да свиря. Може да се
каже, че живея повече по хотелите...

 Скоро къде ще имате изяви?
- Като си тръгна оттук, имам турне

в Швеция и Германия. След това се
връщам отново в България в края на
ноември, защото на 30-и ще дирижи-
рам и свиря един концерт в Нацио-
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Датата

АИДА
ПАНИКЯН

Приоритети

МИРОСЛАВ
ПОПОВ

По�сериозният въпрос

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА НЕЗРЯЩИТЕ. От-
белязва се от 1946 г. по ре-
шение на Световната здрав-
на организация в деня на
рождението в Сент Жюст, Пи-
кардия, на френския педагог
Валентин Аюи (1745-1822).
Той основава през 1784 г. в
собствения си дом в Париж
първото в света училище за незрящи деца и
демонстрира метода си за обучението им по-
средством разработения от него релефно-лине-
ен шрифт “унициал”. По покана на руския импе-
ратор Александър I създава в Петербург учили-
ще за незрящите (1807) и работи в Русия 11
години, като посещава и разпространява опита
си и във Виена, Венеция и др.

1920 - ПРИЕМА СЕ ЗАКОН ЗА ЗАСЕЛВАНЕ
НА БЕЖАНЦИТЕ И ОБЕЗПЕЧАВАНЕ НА ПО-
МИНЪКА ИМ. С

него се осигуряват
парични помощи, земя
до 50 дка в полята и
до 120 дка в планини-
те, безплатен дървен
материал и нисколих-
вени заеми. Този за-
кон е приет с цел подпомагане на бежанците,
пристигнали в България след жестоко потушено-
то Илинденско-Преображенско въстание (1903 г.).

1921 - В КЮСТЕНДИЛ СЕ РАЖДА НИКОЛА
МИРЧЕВ, ХУДОЖНИК (УМИРА 1973 Г.). Жи-

вописец, илюстратор и карикату-
рист. Постъпва в Художествена-
та академия в София (1940) в кла-
са по живопис на проф. Б. Митов.
Активен член на БОНСС, сътруд-
ник на Окръжния комитет на РМС
в Кюстендил. През есента на
1941 г. поради провал в кюстен-
дилската ремсова организация е
арестуван. Осъден е от Военно-
полевия съд в София на 10 г. затвор. Освободен
от Кюстендилския затвор на 8 септември 1944 г.
През 1948 г. завършва специалност живопис в
Художествената академия в класа на проф. Илия
Петров. Никола Мирчев е един от основателите
на в. “Стършел”, на който сътрудничи през це-
лия си живот с рисунки и карикатури. Работи
като художник в Националния съвет на ОФ, в.
“Работническо дело”, в. “Отечествен фронт”,
главен редактор на сп. “Папагал”.

1971 - ЗА ПРЪВ ПЪТ КОСМИЧЕСКИ АПАРАТ
ОБИКАЛЯ ОКОЛО ДРУГА ПЛАНЕТА. Амери-

канската космическа совалка
“Маринър 9” успешно навлиза в
орбита около Марс. Апаратът е
изстрелян на 30 май 1971 г. от
ВВС-базата “Кейп Каневерал”.
“Маринър 9” изпреварва с ме-
сец съветските “Марс 2” и “Марс
3”. След месеци на пустинни
бури, сондата успява да изпрати изненадващо
ясни снимки на планетата. След изразходване
на горивото за контрол на височината апаратът
се изключва на 27 октомври 1972 г. В момента
“Маринър 9” е все още в орбита на Марс поне
докъм 2022 г., когато апаратът ще навлезе в
атмосферата на Марс.

1974 - УМИРА ВИТОРИО ДЕ СИКА, ИТАЛИ-
АНСКИ ФИЛМОВ РЕЖИСЬОР И АКТЬОР (Р.
1902 Г.). Водеща фигура в ита-

лианския неореализъм от следво-
енния период в Европа. Започва
театралната си кариера през 20-те
години на миналия век. Десетиле-
тие по-късно основава собствена
компания, където заедно със
съпругата си продуцират и играят
в поставяните пиеси. По време на
Втората световна война се
прехвърля на режисьорското място в киното.
Незабравими остават филмите му с участието на
София Лорен и Марчело Мастрояни - “Вчера, днес
и утре” и “Брак по италиански”, които са най-
успешните му творби. Първият от тях печели
“Оскар” за най-добър чуждоезичен филм, а вто-
рият е номиниран в същата категория. За да
финансира режисьорските си експерименти, Де
Сика продължава и актьорските си участия през
всичките години на кариерата си.

1985 - НАД 23 000 ЖИТЕЛИ НА АРМЕРО, КО-
ЛУМБИЯ, ЗАГИВАТ, след като градът им е

ударен от цунами от
кал, вулканична пе-
пел и скални отлом-
ки от избухналия на
72 км вулкан Нева-
до дел Руис, бездей-
стващ от 1845 г. Из-
ригването праща
със скорост до 300
км/ч. смъртоносната лавина към града по тече-
нието на р. Лагуния, като го покрива със слой,
достигащ на места 5 м дебелина.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Медици от кръвни цен-
трове вкупом подават ос-
тавки. На управниците не
им пука: молят ги за търпе-
ние. Колко още? А какво
ще стане, ако и малцина-
та от спешна помощ за-
почнат да подават остав-
ки? Същите, дето ги бият,
защото не били отишли
“на адрес”, където препил
повръщал... Е, и това ако е
спешен случай, здраве му
кажи! Но трета година
управляващите нехаят - за
тях е по-важно да бъде
инкриминирано насилието
над улично куче, но не и
над лекар или работещ в
спешна помощ!

каузата “спешна помощ”,
комай ще е по-добре да
си търсят работа в сериа-
ла “Спешно отделение”!

От кръвните центрове
не искат пари от хазната,
а по-малко от половината
от онова, което си зара-
ботват. Но се оказва, че и
на това нямат право. Ня-
мат право и на онзи из-
лишък от няколкостотин
милиона, с който се по-
хвали в средата на годи-
ната финансовият ми-
нистър. Добре, бре, като
имаш излишък, на кого го
даваш? Има ли нещо по-
важно за националната
сигурност от здравето на
нацията? Очевидно в на-
шата държава и при това
управление има по-важни

неща като например под-
слушването. За него има
100 млн. лв., но за здраве
няма 50 млн. лв.

Обяснението на здрав-
ната министърка за на-
прежението в кръвните
центрове бе, че с промя-
на в Закона за държав-
ния служител са направе-
ни и промени в Закона за
кръвта и кръвните продук-
ти, съгласно които вече
не може да се раздават
средства за допълнител-
но материално стимули-
ране на работещите във
второстепенните разпо-
редители с бюджетни
кредити към МЗ. Така от
лятото работещите в
кръвните центрове бяха
отрязани от 40-процент-

ното допълнително стиму-
лиране, което събираха от
допълнителни услуги. Ин-
тересното беше, че всич-
ки тези обяснения ми-
нистърката направи пред
медиите.

Дали някой го е еня,
че кръвните центрове у
нас се обезкръвяват?
Едва ли, ако няма инте-
ресни разговори за под-
слушване. Човек се пита
що за държава сме, след
като за слухарите се да-
ват повече пари, отколко-
то за здраве. А къде оти-
ват прехвалените из-
лишъци, Дянков е длъжен
да каже. На всичкото от-
горе - потъват и парите от
здравни вноски на осигу-
ряващите се.

Управляващите се
бият в гърдите, че дават
най-много пари за здра-
ве през последните 22
години. Да, от 52 млн. лв.
през 2006 г. на 82 млн.
през 2010 г., но според
концепцията за реоргани-
зация на спешната помощ
са необходими 150 млн.!
От 2-3 години се говори,
че спешната помощ ще е
приоритет - обещаваха се
хеликоптери вместо за-
криваните болници, обе-
щаваха се спешни екипи
на мотори - нищо! Нещо
повече: измежду редове-
те стана ясно, че изобщо
преди 2014 г. реформа в
спешната помощ няма да
има! Така че хората, кои-
то са отдали живота си на

По инициатива на де-
легацията на ДПС кон-
гресът на Европейските
либерали в Дъблин еди-
нодушно приел резолю-
ция, осъждаща “подкопа-
ването на религиозния
мир (в България) чрез пре-
експонирани и необосно-
вани обвинения срещу
български граждани, офи-
циални представители на
мюсюлманското вероизпо-
ведание - второто по го-
лемина в България. Ин-
формацията дойде отново
от ДПС. Освен това кон-
гресът на евролиберали-
те оценил обвиненията на
Пазарджишката окръжна
прокуратура като “манипу-
лативни и лишени от со-
лидни доказателства и
свидетелски показания”.
Отправен е призив “неза-
висимият и обективен
български съд да докаже
своята зрялост и компе-
тентност като вземе без-
пристрастно и справедли-
во решение”.

Делото, което медии
именуваха като “Процесът
срещу 13-те имами”, е най-
големият наказателен

процес срещу духовни
лица у нас за последните
десетилетия. В Пазарджик
всъщност съдят представи-
тели на една локална, до-
бре функционираща сала-
фитска мрежа. Повечето от
обвиняемите са мюсюл-
мански духовници от Па-
зарджишко, Смолянско и
Благоевградско. Две годи-
ни по-рано - през октом-
ври 2010 г.,  ДАНС и МВР
ги уличиха в проповядва-
не на “радикален ислям”.
Бяха извършени обиски по
домовете им и бе иззета
литература, компютри,
пари и електронни устрой-
ства.

Обвинителният акт е
“амбициозен” - от него
лъха увереност, че органи-
те на предварителното
производство са се спра-
вили със задачите си. След
запознаването с акта и с
първите свидетелски пока-
зания по процеса българ-
ската общественост бе
смутена, дори шокирана от
това, което научи от тях за
мненията на някои от об-
виняемите. Например от
думите на един от тях, кой-
то се обяви за “прослава
на онези, които режат гла-
ви” (по верски причини).

Въпросът, който стои
пред съда, е, има ли
извършено престъпление
по смисъла на чл. 108,
чл.109 и чл.164 от Наказа-
телния кодекс. До българ-
ското общество обаче до-
стигна съвсем друга пред-
става за делото. Повечето

хора останаха с убеждени-
ето, че “ще съдят мюсюл-
маните” заради тяхната
религия. Един подобен
процес за мен е недопус-
тим. Хората имат правото
да изповядват религията
си, както намерят за доб-
ре. Доста умело, да си при-
знаем, влиятелни полити-
чески и медийни фактори
изваяха обаче една недо-
стоверна представа за про-
цеса.

Активността на някои
медии и на някои “експер-
ти” от последните месеци
съсредоточи обществено-
то внимание върху собст-
вено “ислямски”, т.е., вер-
ски въпроси. Резултатът е,
че сред мюсюлманското
население се създава
представата, че духовни-
ците и сподвижниците им
са съдени заради религи-
ята си. Така интерпретират
въпроса и някои чуждест-
ранни представители. Сега
тази неадекватност стигна
и до Либералния форум в
Ейре. Впрочем стилистика-
та на гражданските акции
на националистическите
партии в Пазарджик също
налагаше представата, че
сме изправени не пред на-
казателно-правен спор, а
едва ли не пред “битка
между кръста и полумесе-
ца”.

Не зная какво ще се
случи до края на процеса,
но е показателно как още
в първите съдебни заседа-
ния повечето от свидете-
лите се отрекоха от даде-

ните си по-рано показания.
Ако обвинението е разчи-
тало на тях, то е трябвало
да съобрази, че свидете-
лите не са длъжни да
поддържат показания, ко-
ито уличават тях или сърат-
ниците им, оказали се на
подсъдимата скамейка

Значителна част от
скандалните изказвания,
цитирани в обвинителния
акт, сами по себе си едва
ли съставляват престъпле-
ния, но са достатъчно шо-
киращи в обществен план.
От тях лъха дълбока, не-
провокирана и неподпра-
вена враждебност към
друговереца. Този про-
блем е по-сериозният. В
страната има реална ситу-
ация, в която етническото
напрежение взима връх и
има хора, които са заинте-
ресовани да “докажат”, че
проблемите на България,
и на Родопите в частност,
са етнически и религиоз-
ни, а не социално-иконо-
мически например.

Изводът, до който сти-
гам дотук, е в посока, раз-
лична от тази, в която ни
тласкат от Дъблин - проче-
теното в обвинителния акт
и чутото дотук от свидете-
лите дава основание да се
говори в голяма степен за
провал на етно-религиоз-
ната интеграционна поли-
тика на българската
държава по отношение на
мюсюлманите. Но това е
началото на друг, и струва
ми се - много по-сериозен
разговор.
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Наука

Н

—Û·ÒË‰Ëˇ (‚ Î‚.) Õ— œÂÁË- Ã— ¡¿Õ —” “” ”Õ—— ¬ÂÎËÍÓ- fi«” ’“Ã” –ÛÒÂÌ-
‰ÂÌÚ- —ÓÙËˇ Ú˙Ì. ÒÍË
ÒÚ‚Ó Û-ÚÂÚ Û-ÚÂÚ

1991 20,7 4,1 28,5 194,3 67,9 46,8 20,6 12,3 11,2 14,6 16,3
ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ.

2010 „. 50000,0 4185,6 40740,8 59756,1 33209,6 26925,5 14668,5 8548,0 12436,1 5970,4 11712,5
ÓˇÁ‡Ì ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ. ıËÎ.
–˙ÒÚ 2010
ÒÔˇÏÓ 2009 -14,6 % - 41,9 - 20,4% - 37,6 % - 29,3 % - 29,7 % - 26,3 % - 25,8 % - 22,0 % - 28,6 % - 23,0 %
2012 50813,0 4136,0 51806,0 54756,1 36565,7 28006,8 15559,1 9808,3 14969,9 6790,1 13244,6
                        ıËÎ.       ıËÎ.        ıËÎ.       ıËÎ.      ıËÎ.        ıËÎ.        ıËÎ.         ıËÎ.        ıËÎ.        ıËÎ.        ıËÎ.
–˙ÒÚ 2012
ÒÔˇÏÓ 2011 1,4 % - 0,2 % 8,5 % - 8,4 % 1,1 % - 2,0 % 2,0 % 8,7 % 8,2 % 3,6 % 1,3 %
2013 50813,0 6336,0 56600,0 59756,1 41584,7 30424,2 15738,4 10555,3 15729,5 7193,7 14007,5
(ÔÓÂÍÚ)               ıËÎ.        ıËÎ.        ıËÎ.       ıËÎ.      ıËÎ.         ıËÎ.        ıËÎ.        ıËÎ.         ıËÎ.         ıËÎ.       ıËÎ.
–˙ÒÚ 2013
ÒÔˇÏÓ 2012 0 % 53,2 % 9,3 % 0 % 13,7 % 8,6 % 1,2 % 7,6 % 5,1 % 5,9 % 5,8 %
–˙ÒÚ 2013
ÒÔˇÏÓ 1991
(‚ Ô˙ÚË) 2455 1545 1986 282 612 650 764 858 1404 493 859

те изследвания. Истински, понеже фи-
нансовият бос отново е намалил фи-
нансирането за научни изследвания и
го е свел до 0,2% от БВП. С това бук-
вално вади България от семейството на
европейските държави, които опреде-
лят науката като първи и водещ при-
оритет на развитието си до 2020 г. и в
момента инвестират за нея 2% от БВП.
А е циничен апогеят на Дянков, поне-
же на него изобщо не му пука от това.
Този факт личи ясно от немарливост-
та, с която в проекта за бюджет е пред-
ставен секторът “наука”.

За пръв път в документите на бю-
джета има толкова плътна мъгла око-
ло парите за научни изследвания.
Единствено в консолидираната фис-
кална програма се посочват едни 193
млн. лв., от които, видите ли, 79 млн.
лв. били разпределени по министерст-
ва, а 116 млн. - за БАН, вузовете и
Народното събрание (НЦИОМ). Смет-
ката обаче по никакъв начин не изли-
за, понеже за цялата БАН субсидията
е 59,7 млн. лв. (почти колкото на Ми-
нистерския съвет!), а перото за науч-
ни изследвания и издателска дейност
във висшите училища е пак 8 млн. лв.
- колкото е и тази година. Няма начин
да се разбере къде се губят останали-
те над 48 млн. лв., едва ли са дадени
на НЦИОМ... Но пък е съвсем ясно, че
през 1991 г. парите за БАН са били 7
пъти повече от тези на МС, а сега
нейните пари са колкото тези на ад-
министрацията на правителството.

ГЕРБ все още се опитват да смото-
левят понякога, че науката за тях е при-
оритет, но числата в бюджета ясно по-
казват, че това е само поредната лъжа.
Защото разходите в бюджет 2013 се
увеличават средно с 6,3%, а тези за
“приоритета” наука се намаляват. И
къде отиват парите? Ами, увеличение-
то на средствата от хазната за самото
финансово министерство например е
48,5% (то ще похарчи идната година
250 млн. лв.). За военни дейности и за
полиция ръстът е 11,3%, а процентът
им от БВП е 3,6. Не може да се дават
3 милиарда лева за силовите структу-
ри и да се подхранват те по няколко
пъти годишно с допълнителни ту 10, ту
20 милиона извън Закона за бюджета,
а да се замразяват за четвърта поред-
на година парите за БАН и за научната

дейност в университетите. И да “няма”
още 10 млн. лв. за спасяване поне на
залатите на учените. Та, когато Дянков
повтаря като латерна “няма пари”, а
министър Сергей Игнатов папагали, че
“това са възможностите на държавата”,
то си е чисто хвърляне на прах в очите
на обществото.

 Когато проектът на бюджет 2013
мина на първо четене през Комисията
по образование и наука на НС, никой
не забеляза, че всъщност разчети за
науката изобщо липсват във внесените
от МС бумаги. Дори в разбивките по
ведомства, които съпътстват доклада за
бюджета - в частта за просветното ми-
нистерство

няма ни дума за научни
изследвания

Разбивката за БАН пък е безпре-
цедентна - тя се състои от едно лако-

нично изречение: “Субсидията на ака-
демията е 59,7 млн. лв.”. Толкоз. Тако-
ва не е било в историята на съвремен-
на България. Докладът, който МОМН
представи пред комисията, също е без-
прецедентен - в него няма нито дума
какви пари се предвиждат през 2013
г. за фонд “Научни изследвания”, кой-
то финансира проекти на учени от
цялата страна на конкурсен принцип.
Такова чудо също се случва за първи
път. Само може да се предполага, че
фондът отново ще има максимум 35
млн. лв. за нови и вече одобрени про-
екти (17,5 млн. евро, за смях на гарги-
те в Европа). Да не говорим, че за по-
реден път няма и помен от данни за
субсидията на Селскостопанската ака-
демия и на другите научни институции
в България. Иначе казано - мнозинст-
вото в НС безхаберно приема неизве-
стен бюджет, за неизвестно каква дей-
ност, в неизвестно какви институции.
По косвен път може да се съди, че
доколкото общите пари за наука и като
сума, и като процент от БВП намаля-
ват, то в основните организации,
създаващи наука - БАН и няколко во-
дещи висши училища, те де факто
остават същите, каквито са били досе-
га. Въпреки инфлацията и растящите
цени на издръжката.

За положението на БАН ДУМА писа
нееднократно. Академията пред очите
на цялото общество е подложена на
пряк геноцид. След като през 2010 г.
Дянков намали парите й с близо 40% -
единствено и само на нея в държавата
(останалите публични ведомства бяха
орязани средно с 20 %), БАН вече
четвърта година получава едни и същи

пари - 59,7 млн. лв., които не стигат за
изплащане на заплатите, не покриват
нито стотинка от разходите за ток, пар-
но, вода, научна дейност, библиотеки,
стипендии на над 500 докторанти,
членски внос в международни органи-
зации и пр. Учените два месеца в годи-
ната работят, без да им се плаща, а
средната им заплата е 570 лв. Няма
друга публична организация в Бълга-
рия, която да е подложена на такъв
мор. Всички знаят това,

но се правят,
че не го знаят

и... мълчат. Тогава защо Дянков да не
погуби бъдещето на страната по свое
усмотрение? Навръх 143-ата годишни-
на от създаването на БАН той пак обя-
ви академията за нереформирана и
настоя тя да закрие институтите “по
планова икономика” - които са закрити
преди 20 години. Това вече е или диа-
гноза, или човекът откровено се поди-
грава с цяла България.

Преди ден и премиерът Борисов де-
белашки си го каза: “Обсерваторията
на БАН на Рожен все вика, че ще за-

твори, пък не затваря. Щом не затваря,
не ме притеснява”. А на археологичес-
кото откритие на златните тракийски
накити в Свещари премиерът реагира,
без да му мигне окото: “Ако не правех-
ме магистрали, там нямаше да има
разкопки, значи и ние сме археолози”.
Овации! Светът започва от Него и
съществува само благодарение на
Него! Бащицата, който не само реже

ленти, но вече се пъчи и с 22 млн. лв.
европейски пари за научни проекти,
договорени още при предишното пра-
вителство, като да ги вади от джоба си.
На кого му пука, че Рашидов внесе в
НС промени в Закона за културното
наследство, с които унищожава профе-
сионалната а р х е о л о г и я ?
На кого му пука, че
проучва- нето в
Свещари н я м а
н и щ о общо с
м а г и с т - р а -

лите и

е
н а -
праве- н о
с техни- ка от
спонсор и с лич-
ни пари на архео-
ложката от БАН Ди-
ана Гергова. П о н е ж е

за академията държавата пари не дава.
Цинизъм и нищо повече. Но пък едни
200 млн. лв. от ЕС за опазване и възста-
новяване на биоразнообразието се да-
ват на... МВР. Щом Дянков и Борисов са
археолози, защо пък Цветанов да не е
биолог? И пак никой не реагира. Зом-
бита ли населяват тази българска те-
ритория?

Само Сергей Игнатов пак обещава

някакви пари отнякъде

които допълнително и извън бюджет-
ния закон можело някак да бъдат на-
мерени, за да ги даде БАН на най-
добрите 10-15 института. Което, дори
и да се случи, при непокрити базови
заплати на практика означава едно -
учените в БАН да се изпокарат за пари
и институтите, които не получат нищо,
просто да загинат. Но нали и Плевне-
лиев преди година обещаваше едни
допълнителни 14 млн. лв., които никой
така и не видя. Никак не е за чудене
на фона на цялата тази “политика”, че
и в тъй дълго очаквания проект за нова
оперативна програма “за наука”, с ко-
ято уж щяхме да искаме от ЕС пари за
научни изследвания до 2020 г., сама-
та наука е завряна в задния двор. А
първоначално тя бе причината да се
прави такава ОП. Единственото, което
е останало от нея, са някакви надеж-
ди евентуално за купуване на научна
апаратура, всичко друго в програмата
е свързано само и единствено с обра-
зованието - от предучилищното до
висшето. И пак - никаква реакция!

ДЪРЖАВНА СУБСИДИЯ
В ЛВ. И В % ОТ БВП

ЗА ВИСШИТЕ УЧИЛИЩА

Субсидия Квота

2009 420 298 300 0,61

2010 384 533 600 0,54

2010 307 973 200 0,43
(орязан)

2011 333 043 000 0,43

2012 345 244 900 0,42

2013 375 448 900 0,46

Щом Дянков и Борисов
са археолози, защо
Цветанов да не е биолог?
Бюджет 2013 е апогей на цинизма, в него
научните изследвания присъстват оскъдно
с тенденция към минус безкрайност

Велиана
ХРИСТОВА

Никога досега
партия ГЕРБ и прави-
телството й не са де-
монстрирали толкова
откровено пълното си
пренебрежение към
науката в България,
както са направили
това с проектобюд-
жета за 2013 г. Този
документ е истински
и циничен апогей на
Симеон-Дянковата
ненавист към научни-

ДЪРЖАВНА СУБСИДИЯ ЗА НАУКА
в % от БВП в лв.

г. Наука Квота

2007 91 898,4 хил. 0,18

2008 161 400,0 хил. 0,26

2009 252 772,4 хил. 0,35

2010 164 669,1 хил. 0,23

2010 131 735,3 хил. 0,18
(орязан)

2011 119 468,3 хил. 0,16

2012 110 227,0 хил. 0,13

2013 110 127,0 хил. 0,13

 За сравнимост на политиката данните
са според записаните стойности на БВП
в бюджетите по години. Във функция
“Наука” тук са включени субсидиите за
БАН, Селскостопанската академия (19
млн. лв.), за изследвания във вуз и фонд
“Научни изследвания”. Още на стр. 15
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На фокус

Нецивилизовани прояви срещу българин в Гърция

Н

Д-р Радко
ХАНДЖИЕВ

a 24 октомври 2009 г.
гръцките медии разпростра-
ниха новината за ареста на
българина от Воден (Еде-
са), Егейска Македония,

Никола Стоянов (с гръцко име Никола
Стоидис). Предявени са му обвинения
за притежаване на оръжие, търговия
с антични предмети, опит за съблаз-
няване на малолетни, дейност в ущърб
на националните интереси на гръцка-
та държава и др. Според източници от
българската общност в Гърция тези
“доказателства” са скалъпени от вла-

стите. Защото Никола Стоянов е пред-
седател на правозащитната организа-
ция “Български човешки права в Маке-
дония” (БЧПМ=VADM, или на англий-
ски BHRM).

През 2004 г. екип от български жур-
налисти посещава Воден и се среща с
него. Тогава уебстраницата на органи-
зацията съдържала близо 7000 стра-
ници и над 10 000 фотодокумента от-
носно съдбата на българите в Егейска
Македония. Според Стоянов страница-
та е била посетена от над 5 милиона
читатели. След арестуването му през
2009 г. са иззети компактдискове и
електронна апаратура, както и
списъкът на БЧПМ. Това дава възмож-
ност на полицията за саморазправа с
около 500 българи - членове на орга-
низацията.

Никола Стоянов има съдбата на
хиляди българи, останали в Гърция
след Балканските войни от 1912 -1913
г. Населението на Егейска Македония
се подлага на системна асимилация.
Известна е клетвата, която българите

трябвало принудително да дават до
края на 50-те години на миналия век:
“Заклевам се, че повече никога няма
да се наричам българин, никога няма
да говоря езика на нашите врагове.
Обещавам отсега нататък да говоря
само гръцки”.

Баща му - Михаил Стоянов, е ро-
ден във Воден по време на Османска-
та империя, а майка му Пенка  във
Варна, където и днес живеят родстве-
ни потомци. През 1992 г. синът дръзва
да си възстанови българското фамил-
но име - Стоянов, и животът му се
превръща в ад. Стенограмата от раз-
говора с български журналисти, поме-
стена във в. “Труд” през 2004 г., раз-
крива битките му за възстановяване на
фамилното име.

Най-същественото обвинение сре-
щу него е, че се е опитал да прелъсти
14-годишната дъщеря и 7-годишния
син на един ром. Липсват обаче сви-
детели, освен показанията на двете
непълнолетни деца. От всички събра-
ни факти и обстоятелства прозира

скалъпено обвинение. Стоянов не
разполага със средства, за да плати
на адвокат, искащ  възнаграждение
над 5000 евро. Принуден е да се за-
щитава сам. Ако бъде осъден, грозят
го 10 години затвор.

Българските политици от прези-
дента до министъра на външните ра-
боти системно правят декларации, че
не са индеферентни към съдбата на
българите в чужбина и са готови да ги
защитават, където и да се намират.
Случаят Никола Стоянов дава
превъзходна възможност за доказва-
не на дело на тези декларации.

Делото на злощастния българин е
насрочено за 14 ноември 2012 г. в 9.00
ч. в Съдебната палата на град Солун
и ще се гледа от тричленния наказа-
телен състав (Тримелес ефетио какур-
гиматон). Ето защо необходимо е пре-
зидентът на републиката ведно с ми-
нистъра на външните работи да дадат
указания в спешен порядък на нашия
консул в Солун за организиране на
защитата.

Миражът ниска
безработица
За поредна година бюджетът на
Националния план по заетостта
е замразен на 73 млн. лв. при
загубени над 400 000 работни места

В

Ева
КОСТОВА

края на септември
2012 г. наетите лица
по трудово и служеб-
но правоотношение
са с 59,2 хил., или с

рез третото тримесечие на 2012 г. средната месечна работна заплата намалява
спрямо второто тримесечие на 2012 г. с 0,5% до 754 лв. Икономическите дейности,
в които е регистрирано най-голямо намаление на средната месечна работна запла-
та, са “Финансови и застрахователни дейности”- със 7,0%, “Други дейности” - с
4,8%, и “Операции с недвижими имоти” - с 2,8%.

Най-високо средномесечно трудово възнаграждение през третото тримесечие
на 2012 г. са получили наетите лица по трудово и служебно правоотношение в
“Създаване и разпространение на информация и творчески продукти; далекосъоб-
щения” - 1750 лв.; “Производство и разпределение на електрическа и топлинна
енергия и на газообразни горива” - 1522 лв.; “Финансови и застрахователни дей-
ности” - 1426 лв.

Най-ниско платени са били наетите в  “Административни и спомагателни дейно-
сти” - 494 лв. “Хотелиерство и ресторантьорство” - 506 лв. “Други дейности” - 574 лв.

2,7 на сто по-малко в сравне-
ние със същия период на пред-
ходната година, съобщи офи-
циалната статистика. Най-го-
лямо намаление на наетите се
отчита в “Преработваща про-
мишленост” - с 23,0 хил., и
“Хотелиерство и ресторантьор-
ство” - с 10,7 хил.

Тези цифри идват в
потвърждение на  прогнозата
на КНСБ, че няма как с пре-
движдан под 2% ръст на БВП
за догодина да се разкриват
нови работни места. Като се
прибавят и свитото търсене,
както и конкуренцията между
безработните с по-голяма ква-
лификация и тези с ниско об-
разование и липса на квали-
фикация, картината става още
по-песимистична. Предизвика-
телствата пред пазара на тру-
да и в момента у нас не са
малко, но

очакванията за
увеличаване на
безработицата

поставят под угроза и сега
съществуващите работни мес-
та и тяхното запазване, да не
говорим за по-добро качество
на условията на труда и по-
справедливо заплащане. Но за
това е нужно правителството
поне да се вслуша във всички
разумни съвети на експерти,
работодатели, синдикати, за да
се търси повече сигурност и
най-вече - нова заетост. “Мно-
го е важно да бъдат очертани
водещите сектори в икономи-
ката, които да получат необ-
ходимите стимули в дългосро-
чен план, за да бъдат развити

и да предлагат по-устойчива
заетост”, коментира лидерът
на КНСБ Пламен Димитров.
Нещо, което засега не се случ-
ва.

Близо 400 000 работни
места са били закрити за пе-
риода между 2008 г. и първата
половина на 2012 г. Същевре-
менно се повишава броят на
безработните младежи и този
на т. нар. обезкуражени да
намерят работа хора. Проект
на  Българската стопанска ка-
мара показва, че през 2008 г.
процентът на безработните
младежи (15 - 24 г.) е бил 12,7
на сто, а коефициентът на
обезкуражените - 4,3 на сто.
До първата половина на 2012
г. тези показатели скачат зна-
чително на 28,4 на сто и 7,3

П

процента. Пак по данни на
БСК от работещите 2,5 млн. са
завършили висше образова-
ние, 1 млн.- основно, а 100 хил.
са неграмотни. От данните,
изнесени от НСИ по отноше-
ние на пазара на труда, кое-
фициентът на безработица за
2009 г. е бил 6,8 на сто, за
2010 г.- 10,2 на сто, и за 2011
г. - 11,2 на сто.

Агенцията по заетостта
също дава “сводки” с призна-
ние за

по-висока
регистрирана
безработица

спрямо 2011 г. - 11,2 средно
месечно за първото полугодие.
Входящият поток от безработ-
ни нараства с 10 на сто, а из-
ходящият намалява само с 5,9
процента, отчитат оттам. Тоест
повече освободени от работа,
отколкото намерили свое ра-

ботно място. Изпълнителният
директор на агенцията Каме-
лия Лозанова също като пове-
чето управляващи от ГЕРБ се
опитва да впрегне по “научно-
му”, но повече като оправда-
ние, фактори като човешките
ресурси, икономическата об-
становка, бъдещо намаляване
на безработицата с диферен-
циация по региони и т.н. За да
стане ясно накрая, че към ре-
диците на бедстващите през
следващата година “ще се вле-
ят и много съкратени през
2011 г. и 2012 г. с изтекли
периоди на получаване на
обезщетения за безработица,
част от които са с висока ква-
лификация”.

Експертите прогнозират
задържане на нивото на без-
работицата на 11-12 процен-
та, а сериозно намаление едва
ли може да се очаква в крат-
косрочен план, по твърдения-
та на председателя на Центъ-

ра за икономическо развитие
Георги Прохаски. По думите му
икономиката постига леки рас-
тежи на базата на повишава-
нето на производителността
на труда, без да успява да
привлече нова работна ръка.
Понижаването на равнището
на безработица ще е бавен
процес, който ще отнеме три-
четири години, преди да има
по-осезателно намаляване,
смята Прохаски.

В бюджета за 2013 г.

липсват ясни
политики и мерки

за насърчаване на заетостта,
категорични са  икономистите
от БАН. За тях също безрабо-
тицата е основен проблем за
България. Основанията за това
са, че ръст на икономиката над
3 процента се очаква едва
през 2014 г., а дотогава очак-
ваният икономически ръст не

би могъл да генерира нови
работни места. За справяне с
безработицата би трябвало
държавата да създаде
допълнителни стимули, смятат
учените. Но предизборният
бюджет‘2013 като че ли пре-
небрегва тези факти, при про-
грамите за безработни няма
гъвкавост, няма и стимули за
малките и средните предприя-
тия да разкриват работни мес-
та.

Нещо повече - проучвания
и данни от реалния сектор
показват тенденция дори за
увеличаване на равнището на
безработицата, посочват от
Асоциацията на индустриалния
капитал, чиито членове напри-
мер планират през следваща-
та година да съкратят работна
сила, като по този начин фи-
нансират увеличение на възна-
гражденията.

За първите 2 тримесечия
на 2012 г. по данни на асо-
циацията коефициентът на
безработица е съответно 12,9
и 12,3 процента. За поредна
година бюджетът на Нацио-
налния план за действие по
заетостта е замразен на 73
млн. лв., при загубени над
400 000 работни места в ико-
номиката, алармират от асо-
циацията на индустриалния
капитал. И допълват, че про-
ектът на бюджет на нацио-
налния план за заетост за
2013 г. дори не е индексиран
с темпа на инфлация.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

сно е, че случаят
“Марковска” ще при-
ключи като случая
“Румяна Желева”. И

Диагнозата
„Марковска”

Я
пак за сметка на образа на
България пред света. Защо-
то съмненията около съдия
Марковска са съмнения за
цялата правосъдна система
у нас - че е пропита от ко-
рупция, конфликт на интереси и търговия с влияние,
с предрешени и изтъргувани дела, съдебни услуги
на властта и пр. Вкарахме си и още един автогол
в мача за Шенген.

Още по-лошо е, че отново лъсна дълбокото
падение на нравите и цялостния разпад на ценно-
стната система в съвременното българско общест-
во. Безогледното преследване на властта, постове-
те и парите вече се е превърнало в религия. Или
по-скоро в диагноза.

Кандидатката за славата е предложена за КС от
някакви напазарувани от мнозинството “независи-
ми” депутати, станали за посмешище и на кучетата,
които до вчера уволняваха Борисов от билбордове-
те, а днес му лижат подметките. Що за морал, що за
професионализъм и що за лично достойнство трябва
да имаш, за да се съгласиш такива екземпляри да
те промотират за високия пост, за който се изискват
най-високи добродетели!?

Героинята на нашето време преглъща това и
продължава напред, омагьосана от обетованата
земя, наречена Конституционен съд. Добре, но идва
нов проблем. Оказва се, че има приятел адвокат по
чиито дела е участвала в съдебните състави. Отри-
ча, но я уличават в премълчаване на истината. Нещо
повече - закупила си е заедно с оправния адвокат
апетитен имот по Северното Черноморие за, забе-
лежете, само 3-4 хил. лв. декара! Удивително изгод-
на цена! Обикновеният човек се пита, къде са тези
имоти? Защо не продават и на нас на тези цени?

По-нататък на публиката става ясно, че освен
близък адвокат, нашата героиня има и близък при-
ятел, който размахва нейната служебна карта под
носа на катаджиите, като индулгенция за непри-
косновенност, сякаш България не е правова държа-
ва в Европейския съюз, а някаква бананова репуб-
лика. По този случай кандидатката за славата, власт-
та и парите преди две години се среща по нейна
молба със зам.вътрешния министър, но след още
две вече е забравила за това и праща медиите за
зелен хайвер. Паметливият зам.-министър, обаче,
кой знае защо я издава. И нов конфуз!

Всичко това съдийката нарича “анонимен до-
нос” срещу нея и настоява да се провери не истин-
ността на инфорамацията в сигнала, а да се открие
лицето, което я е написало!? Също като с “ония
записи” за Мишо Бирата, където прокуратурата
проверяваше не дали казаното в тях е истина, а кой
ги е изнесал от ДАНС.

Средноинтелигентният човек гледа отстрани
фарса и си вика: Абе, каква е тази съдийка, която
не може да формулира две логически издържани и
непротиворечащи си едно на друго изречения? И
как при това положение ще решава най-сложните
юридически казуси в Конституционния съд на ре-
публиката! И стига до заключението, че очевидно
управляващите нарочно издигат такива хора, за да
могат да ги контролират и манипулират.

После изтормозената от непреодолимата си
лична амбиция и атаките на медиите наша героиня
излиза в болнични. Уви, същите медии я издебват
и разпространяват снимка, на която се вижда мни-
мата болна как си мези в кръчма с близката до
вътрешния министър началничка на Софийски град-
ски съд. А междувременно пак, докато била в бол-
нични, е председателствала съдебен състав на ВАС,
който решава да остане високата такса за граж-
данските дела. Това решение е директно в полза
на изпълнителната власт, която я пробутва за Кон-
стутуционния съд, и директно във вреда на обикно-
вените граждани. Същите ония, които не могат да
си купят апетитни имоти по морето за 3-4 хил. лв.
декара. Междувременно кандидатката сътворява
още един правен абсурд. Подава оставка като зам.-
шеф на ВАС във връзка с избора й в КС, а после
пуска молба да се отложи гласуването на оставка-
та, защото е в болнични. Така за пръв път в исто-
рията на правото се появява процедурата “оставка
в изчакване”!!

Докато случаят “Марковска” бавно се разлива
из нашите географски ширини, директорът на ЦРУ,
легендарният генерал Петреас, подаде оставка.
Представете си, само защото имал любовница и
този факт станал публично достояние (Ако и у нас
за това подаваха оставки, в държавното управле-
ние нямаше да остане нито един чиновник от на-
чалник сектор нагоре...). Но понеже шефът на ЦРУ
е публична личност, в Америка има обичай в таки-
ва случаи публичните личности да се оттеглят от
постовете, колкото високи и колкото съблазнител-
ни да са те. Без много да се обясняват. И без да
подлудяват държавата с личния си проблем. В
Америка това е обичай. Но у нас, както виждаме, е
трагедия.

За Марковска скоро ще настъпи краят на света.

Да не говорим, че в парламента
Симеон Дянков заяви дословно, че
чака да види кого БАН ще избере
за председател, та да определи
отношението си към академията! За
такива думи на откровен политиче-
ски натиск кой да е министър в коя
да е европейска държава още
същия ден щеше да изхвърчи от
шефското си кресло. В България
обаче такива неща не се случват.
В България властта си има и цент-
рални вестници да я подкрепят и
допълват - по страниците им вече
удобно текат клюки и всякакви ин-
триги около предстоящия избор на
председател на БАН. Такова поли-
тическо и мафиотско мачкане и
унизяване на науката никога не е
било.

Вузовете да се радват
на 30 милиона!

За втора година ГЕРБ проглуши
ушите на гажданите с хвалбите си
как увеличава парите за образова-
ние. Тази година ръстът на разхо-
дите за сектора спрямо 2011 г. бе
172 млн. лв., а за догодина спрямо
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Щом Дянков и Борисов са археолози...
ДЪРЖАВНИ СУБСИДИИ ЗА
СРОДНИ АКАДЕМИИ НА НАУКИТЕ
„Макс Планк”-Германия, СНРС-Франция -       над 1,2 млрд. евро
Чешка академия на науките -                           200 млн. евро
Унгарска академия на науките -                        120 млн. евро
Полска академия на науките -                         115,3 млн. евро
Словашка академия на науките -                       59,5 млн. евро
Румънска академия на науките -                         54 млн. евро
Българска академия на науките -                        30 млн. евро

Източник: Erawach, 2011 г.

2012-та е 122 млн. лв. Увеличени-
ето пак е главно за сметка на сред-
ното образование, където базови-
ят норматив за издръжка на един
ученик се вдига с 5% за 2013 г. За
висшето образование в проектобю-
джета за 2013 г. са предвидени
около 30 млн. лв. повече спрямо
тазгодишната субсидия. Все пак тук
положението е по-сносно, ръстът
на субсидиите е 8,7% спрямо тази
година. А и за бонуси според рей-
тинга ще се дадат допълнтелни 20
млн. лв. при 15 млн. тази година.
Субсидиите обаче отново са раз-
пределени неравномерно, с огром-
ни разлики в процента на увеличе-

ние на различните висши учили-
ща. Но понеже в цял свят мястото
на всеки отрасъл в държавната
политика се измерва с процента от
БВП, който се отделя за него, да
погледнем именно този показател.
А като го погледнем, виждаме, че
ГЕРБ просто няма основание за
хвалби. Защото предишната власт
остави на сегашното правителство
едни 0,61% от БВП за вузовете,
които ГЕРБ за 4 години благопо-
лучно успя да свие до 0,46%. А
образованието като цяло от 4,2%
от БВП през 2009 г. се срина за 4
години на 3,5%.

 Който си го може, може си го!

Всички симптоми
са налице

Константин
ИВАНОВ

„Характеризира се с
преувеличено себеуваже-
ние, чувство за превъзход-
ство над останалите, очак-
ване на възхищение от
околните, пълно ангажира-
не на вниманието със соб-
ствените успехи и способ-
ности, пренебрежение към
заслугите и качествата на
другите, притежава гранди-
озно чувство за собствено-
то си значение, изпитва не-
реалистични фантазии за
постижения. Такава лич-
ност може да бъде лесно
разпозната, защото за нея
са характерни всички при-
знаци на самодоволство и
самохвалство”.

Разпознахте ли го? Да,
Той е. Същият, който заяви
скромно, че тича 29 пъти
по-бързо от Станишев.
Същият, който не благово-
лява да изпълнява за-
дължението си да се отчи-
та пред парламента - от-
прашва към Ботевград,
където му опъват лентата
на новоизкопан трап за
боклук и той я кръцва с
ножицата под аплодисмен-
тите на възхитеното множе-
ство. Същият, който вече
четвърта година ни убеж-
дава, че преди него нищо
не е направено, че са му
оставили държава в руини,
която той трябва да въздиг-
не от пепелищата и да
омаже тези 110 000 кв.км
с албански асфалт. И след
60 години - толкова обеща
да продължи асфалтира-
нето - да пререже лента-
та на единствената в све-
та държава, за която се
знае точната дата на нача-
лото на летоброенето й -

За нарцисизма на премиера
и неговите „вестникари”

27 юли 2009 г.
Всички симптоми

потвърждават диагнозата.
Чувство за превъзходство
над останалите: тича 29
пъти по-бързо. Очаква
възхищение: че къде по-
масово, придружено с
ръкопляскане, възхищение
и дори целувки от лишени
от домашна ласка лелки,
ако не при мероприятията
“първа копка”, “лискане на
менче с вода”, “трошене на
бутилка “Искра”, “рязане на
лента”! Пълно ангажиране
на вниманието със собст-
вените успехи и способно-
сти: безпогрешен изпълни-
тел на дузпите на празна
врата в мачовете на “бист-
ришките тигри”; триумфал-
ни изяви на тенискорта
(единствена случайна загу-
ба от многократния свето-
вен шампион Борис Бекер);
денонощно присъствие на
телевизионния екран... Раз-
познаваемостта е гаранти-
рана.

Не е ли време, впро-
чем, да разкрием диагно-
зата, чиито симптоми са
изброени в уводния цитат?
Тези симптоми са устатно-
вени с многогодишни из-
следвания на най-бележи-
ти психолози и психотера-
певти като Зигмунд Фройд,
Карл Густав Юнг, Карен
Хорни, Хайнц Кохоут, Ото
Кренберг и др. Кръстникът
й Фройд извлича наимено-
ванието от легендата за
младежа Нарцис, който
видял в реката своето от-
ражение и се влюбил в
себе си. Фройд нарича
това личностно разстройст-
во “нарцисизъм”.

Към изброените симп-
томи на нарцисизма един
от следовниците на Фройд
добавя: “Показва арогант-
но, надменно и горделиво
поведение; използва отри-
чащ механизъм, за да ома-
ловажи неадекватността
или провалите си”. При
нашия човек това се изра-
зява във фиксацията върху
негативите от наследеното
от “тройната коалиция”
като причина за тоталните

провали на правителство-
то му във всички области -
като се почне от икономи-
ческата и финансовата по-
литика, липсата на на-
предък в борбата с органи-
зираната престъпност и се
стигне до спортното ни
фиаско на последната
Олимпиада. А в личностен
план тази фиксация е осо-
бено натрапчива по отно-
шение на Станишев. Име-
то на предшественика му с
повод и без повод присъ-
ства демонизирано, хуле-
но, подигравано във всяка
негова изява.

 Любопитно е, че по-
добна склонност спрямо
Станишев проявява и един
нашумял телевизионен
журналист, който направи
грубата грешка да се проб-
ва и като вестникар (прак-
тиката е показала, че от
вестникари са излизали
добри телевизионери, но
обратното - никога). В 4-5
вестника в последните го-
дини той публикува доста
несвързани, но затова пък
безкрайно дълги брътвежи
на всякакви теми, истински
тюрлюгювечи, в които без-
разборно са забъркани
братя Галеви и братя Юзе-
ирови, алкохолният ту-
ризъм, смъртоносни авто-
мобилни гонки, съпругата
на президента Плевнелиев,
спортните коментари на
Петела, некадърността на
“Мунчото”. Сашо Диков-Те-
мите и другите действащи
лица се менят, но Стани-
шев неизменно е на при-
цел - от “Станишев ви се
присмива зад очилцата си”
до “да се махаме от Стани-
шев и неговия СПИН”...
Няма да се махнеш, авто-

ре, защото за тебе и твое-
то вестникарско “творчест-
во” омразата, ненавистта,
злобата са хранителна сре-
да, наред със самовлюбе-
ността, благодарение на
която си се самопровъзгла-
сил за ментор и демиург,
създател на единственото
в България стойностно те-
левизионно предаване.

И ето че си заприлича-
ха като братя близнаци
бягащият 69 пъти по-бързо
и авторът на единственото
и неподражаемо ТВ шоу.
Заприличаха си по забо-
ляването, известно като
нарцистично личностно
разстройство, изразяващо
се и в самовлюбеност, и в
надменост и горделивост,
и в чувството за изключи-
телна правота, и в нереа-
листични фантазии за по-
стижения и интелигент-
ност, и в използването на
отричащия механизъм по
отношение на другите, ко-
ито заслужават единстве-
но ненавист, злоба, подиг-
равки и поругаване като
заклети врагове. (Впрочем
съвсем директно за “вра-
гове” заговори бягащият 69
пъти по-бързо, когато в
севлиевското село Ловни-
дол поясни преди месец
как си избира трасетата и
транспорта, за да провали
пъклените планове на
душманите си).

“Образът на врага”. В
нашата малка българска
къщица образът на врага
днес е любима дъвка, мощ-
на енергийна добавка към
нарцисизма на егоцентри-
ци, преувеличаващи собст-
вената си значимост в дей-
ности, отличаващи се с
публичност.
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Общество

Повече от шест десетилетия
след края на Втората световна война
обикновените хора и политиците
в Германия изпитват чувство за вина

Таньо ВАСИЛЕВ
кореспондент на
ДУМА в Германия

ад 55 милиона уби-
ти, от които 6 мили-
она евреи и 7 мили-
она германци. Пси-
хически проблеми,

товна война (1914-1918) и ре-
визия на световния ред, нало-
жен от Версайския договор.

Повече от шест десетиле-
тия след края на Втората све-
товна война и 20 години след
обединението на двете Герма-
нии тези последици не са за-
бравени. Напротив - спомени-
те за историческите грешки са
се превърнали в неразделна
част от социалната и полити-
ческата култура в Германия.
Причината за това е не само
преживяната национална ка-
тастрофа и недоумението как
народът е допуснал да бъде
управляван от вманиачен ав-
тократ, но и непрекъснатото
втълпяване от страна на други
държави, че Германия пред-
ставлява опасност за светов-
ния мир. В резултат на това в
немското общество се е раз-
вило чувство за вина, което и
до ден днешен не може да
бъде преодоляно. То може да
бъде открито както в позиция-

та и действията на обикнове-
ните хора спрямо крайнодес-
ните политически партии и
движения в страната, така и
във външната политика, и по-
специално отношението към
Израел и към конфликта в
Близкия изток.

Националсоциализмът е
официално забранен в Герма-
ния през 1945 г. Четири годи-
ни по-късно е приета настоя-
щата конституция, която в член
21 постановява, че партии,
чиито цели се основават на
идеята за ограничаване или
отстраняване на демократич-
ния ред, или заплашват съще-
ствуването на Германия, са
противоконституционни. По
този начин се създава законо-
ва база за премахването на
всякакви партии с радикални
възгледи, които биха довели
до повторение на събитията от
завършилата война. За проти-
воконституционността на пар-
тиите решава немският Консти-
туционен съд (КС), който е
създаден през 1951 г. Оттога-
ва до днес съдът обявява за
противоконституционни две

партии - Социалистическата
партия на Райха (1952 г.) и
Комунистическата партия
(1956 г.). Първата е наследнич-
ка на Националсоциалистиче-
ската партия и копира нейната
вътрешна организация.

Има още два случая на край-
нодесни партии, чието право на
съществуване е обект на раз-
глеждане от страна на КС. През
1994 г. КС отхвърля искането за
обявяване противоконституци-
онност на Свободната герман-
ска работническа партия
(СГРП), тъй като тя не е партия,
а обединение на граждани,
чийто брой и организация на
членовете не оказват значител-
но влияние върху общественото
мнение. Впоследствие дейност-
та на СГРП е забранена с ре-
шение на немското правителст-
во. През 2003 г. КС прекратява
процедурата по обявяване на
противоконституционност на
Националдемократическата
партия (НДП) с мотива, че тя не

е получила достатъчно свобода
от държавата.

Именно НДП днес е най-
успешната дясноекстремистка
партия, която има своя собстве-
на младежка организация и е
редовен организатор на демон-
страции в Германия. Нейната
програма е определяна като
расистка и антисемитска, а за
обикновените хора нейните
членове и симпатизанти са
нацисти. Успоредно с това в
Германия съществуват множе-
ство по-малки крайнодесни

партии и движения на локално
и регионално ниво, които също
са инициатори на протестни
действия. За провеждането на
подобни демонстрации те тряб-
ва да получат разрешение от
съответната община, при което
се определя конкретен марш-
рут и се осигурява полицейски
кордон. Решението за датата
на демонстрацията и одобре-
ният маршрут се обявяват пуб-
лично, което дава време за
подготовка на всички общест-
вени организации, които са
против нейното провеждане.

Такива обществени органи-
зации в Германия има предо-
статъчно. Техният брой е си-
гурно десетки или стотици пъти
повече от броя на дясноекст-
ремистките партии и движения.
Целта им е да блокират пътя
на крайнодесните и да попре-
чат на техния марш, като за
целта седмици преди събитие-
то се разлепят плакати, призо-
ваващи хората да се опълчат

на нацистите. Това, което ги
обединява, е омразата към
десния екстремизъм. За жа-
лост ярките чувства доста чес-
то водят до физическа само-
разправа. Пример за това е
демонстрацията през юни 2012
г. в Хамбург, на която полици-
ята арестува 700 души - пред-
ставители и на двете страни.

В областта на външната
политика геноцидът над евре-
ите не е забравен и оказва
влияние върху позицията на
немското правителство. През
май 2008 г. канцлерът Ангела
Меркел заяви пред Кнесета,
че Германия има морално и
историческо задължение да се
грижи за сигурността на Изра-
ел. Половин година по-късно
Израел започна военна опе-
рация “Излято олово” в ивица-
та Газа, която продължи близо
месец и имаше за цел да отго-
вори на дългогодишните ра-
кетни атаки на “Хамас”. Тогава
Меркел се дистанцира от по-
зицията на ООН и ЕС, които
осъдиха насилието на двете
враждуващи страни и призова-
ха за прекратяване на огъня.
Канцлерът защити действията

но правителството на Меркел
не се стреми към това, тъй като
се страхува да окаже натиск
над своя “приятел”.

Чувството за вина заради
Втората световна война замъ-
глява съзнанието на герман-
ското общество и го кара да
търси отмъщение чрез физиче-
ско насилие. Докато дейността
на дясноекстремистките пар-
тии и движения не е официал-
но забранена, те имат право
да демонстрират за каквото
поискат. Намесата на общест-
вените групи в подобни про-
яви в повечето случаи застра-
шава обществения мир. Когато
обаче официално бъде поста-
новено, че дейността на край-
нодесните заплашва демокра-
цията, не обикновените хора,
а държавата трябва да се на-
меси и тя наистина го прави.
Именно такъв беше случаят с
движенията “Национално про-
тиводействие” в Дортмунд и
“По-добър Хановер” през т.г.

В областта на външната
политика спрямо Израел и кон-
фликта в Близкия изток ситуа-
цията е подобна, въпреки че
споменът за холокоста със си-

на израелците, хвърляйки ви-
ната за ескалацията на кон-
фликта в Близкия изток върху
“Хамас”. Въпреки в пъти по-го-
лемия брой на палестинските
жертви, включително стотици
цивилни, Меркел не се посве-
ни да защити правото на Из-
раел на самозащита. През
2011 г. тя и външният министър
Гуидо Вестервеле ясно пока-
заха, че няма да подкрепят
приемането на Палестина за
член на ООН, заставайки ин-
директно на страната на Изра-
ел. Според немското сп. “Цайт”
без решение за създаване на
две държави сигурността на
Израел не може да бъде га-
рантирана дори и от Германия,

гурност не е единственият фак-
тор, който влияе на позицията
на Германия. Самото поставя-
не на определения “виновен”
и “невинен” в толкова сложен
конфликт, какъвто е израело-
палестинският, който про-
дължава вече над 60 години,
нито е уместно, нито допри-
нася за неговото разрешава-
не. Германия не трябва да за-
бравя Втората световна вой-
на, а да си извлече необхо-
димите поуки и да продължи
напред. Озлоблението към
дясноекстремистите и затва-
рянето на очите спрямо дей-
ствията на Израел и съдбата
на палестинците не помагат
това да се случи.

Снимка АВТОРЪТ

“Ние мразим нацисти” - надпис
на стената на трансформатор
във Франкфурт на Майн,
обобщаващ обществените
нагласи в Германия

Активисти се опитват да попречат на демонстрация на десни екстремисти,
развявайки знаме с лозунга “Да спрем нацистите заедно!”

Н

Прокламиращият морално задължение към Израел
немски канцлер Ангела Меркел по време на среща

с Бенямин Нетаняху в Тел Авив

породени от тормоза и наси-
лието на националсоциалисти-
ческия режим. Разделение
между Източна и Западна Гер-
мания, включително построя-
ването на Берлинската стена.
Това са само някои от после-
диците на Втората световна
война (1939-1945), започната
от Адолф Хитлер с цел реванш
за неуспеха през Първата све-

Наследството
на нацизма
Наследството
на нацизма
Наследството
на нацизма
Наследството
на нацизма
Наследството
на нацизма
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Култура
очаквайте

Симеон Кръстев
в галерия „Сезони”

И з л о ж б а
живопис на
Симеон Кръс-
тев предста-
вя столична-
та галерия
“Сезони” в Кул-
турния дом
“Средец” на ул.
“Кракра” 2а.
Откриването
на експозиция-
та под наслов
“Моята София
и още нещо...”
е на 15 ноември от 18 ч.

Георги Спасов
и мечтата на
пътуващия актьор

“Мечтата на пътуващия ак-
тьор” - театрален експеримент
от Съни Сънински, куклен спек-
такъл за възрастни, ще пред-
стави на 16 ноември от 19.30 ч.
Георги Спасов в “Ателие 313” в
София, кв. “Красна поляна”, ул.
“В.Д.Стоянов”, до бл. 7. Входът е
8 лв. Режисьор е Съни Сънински.
Спектакълът е удостоен с мно-
го награди на международни фе-
стивали, научи ДУМА от Пепи
Пашов.

Калин Терзийски
представя новия
си роман

На паза-
ра е нови-
ят роман
на Калин
Терзийски
“ В о й н и к ,
или Упова-
ние за
обезсърче-
ните”. Из-
дателст-
во “Сиела”
и авто-
рът ка-
нят кни-
гоманите

на премиерата му на 14 ноември
от 19 ч. в клуб “Студио 5”, НДК,
вход А3. “Войник” е роман за израс-
тването на мъжа. Неслучайно ро-
манът носи подзаглавие “Упова-
ние за обезсърчените” - той е
едно препускане през времето и
през съдбите, с търсене на нови
устои за разклатения от бурите
на съвремието Живот. Но освен
това е и документ на последните
30 години, изпълнен с горчив ху-
мор, лютива ирония и сладка тъга.
Както и с музиката на Дорс и
Джими Хендрикс, научи ДУМА от
Елица Пенова.

Есенни литературни
дни в Ямбол

Традиционните Есенни лите-
ратурни дни “Ямбол чете” започ-
наха вчера, съобщи БТА. Органи-
затор на празниците, които
продължават до 17 ноември, е
читалище “Съгласие-1862”. Пред
ямболските читатели ще се
състои премиера на книгата на
Сотир Сотиров “Изповед”, писа-
телите Деян Енев и Бойко Лам-
бовски ще се представят с общ
проект - поезия и разкази, Бори-
слав Ганчев (Борко Бърборко)
представя книгата си за деца
“От зима до есен с усмивка и
песен”. Писателят Христо Кара-
стоянов ще представи младия
белетрист Борислав Ненов и
неговата публицистична книга
“Подранили носталгии”. Юри Ла-
заров ще запознае читателите
с “Тълковен речник”, Николай
Петков представя “Стадионът
на старата госпожа”.

Миглена ИВАНОВА

оезията и любовта между хо-
рата вдъхнови жителите на
столичния комплекс “Яво-
ров”, когато гост на Народ-
но читалище “Димчо Дебе-
лянов-1960” бе д-р Дора Ан-

гелова Милева, авторка на редица сти-
хосбирки. “Между небето и земята” е
последната, която привлече внимание-
то на носителите на духовното и на це-
нителите на мерената реч.

Поетесата пише от малка, но зара-
ди самокритичното й отношение към
собствените й  творби, много години
не е публикувала. Активно започва
през 90-те години. Първата й стихо-
сбирка - “Думи неказани”, излиза през
1994 г., следват “Политнала към
слънцето” (2002), “Аз пак ще се родя”
(2006), “Приживе” (2009) и “Между не-
бето и земята” (2011). Авторка е и на
стихотворения на руски език, отпеча-
тани в Русия. През годините Дора Ми-
лева не е останала безразлична към
децата. На тях е посветила стихове и

Изложбата “Малко преди това” на Чавдар Гюзелев е подредена
до 20 ноември в столичната галерия “Ракурси” на ул. “Хан Крум” 4а.

Художникът, който се движи между класическия начин на изразя-
ване в изкуството - сцено-
графията-фотографията-
илюстрацията и оформле-
нието на книги, показва
последните си произведе-
ния, които не се вместват
в нито една от изброените
посоки. Картините му са
спонтанни и впечатляват
със свободата на изказа.

За изложбата проф.
Георги Лозанов казва:
“...малко преди това. Как-
во е това ли? Не е нито
слабо позната калигра-
фия, нито кардиограма на
неизвестен вид, нито нов
бестиарий, нито ритуална
размяна на тотеми, нито
графични ремарки на Ин-
диана Джоунс, нито нео-
експресионизъм на хапче-
та, нито графити за до-
машна употреба... Това е
поредната изложба на
Чавдар Гюзелев. Артисти-
те имат привилегията да
преживяват преди общ-
ността всичко, което ще й
се случи. Или няма да й
се случи.”

Дора Милева има
две страсти -
íàóêàòà è ïîåçèÿòà

„Между небето и
земята” развълнува
децата и най-
възрастните
на срещата
в столичното
читалище „Димчо
Дебелянов-1960”

сценарий за музикална пиеса “Песни
пролетни за птички, и за вас, деца, за
всички”. Последната година е сътвори-
ла “Разкази за животните”.

Дора Милева има интересна твор-
ческа и житейска съдба. По професия
е биолог и доктор по биология. Доста
години е провеждала семейна генетич-
на консултация. Казва, че науката не е
пречка нейният творчески дух да ви-
тае и да дава своите плодове. Затова
заявява, че има две страсти - науката
и поезията.

В семейството на Дора още от дет-
ска възраст се чуват стихове на раз-
лични езици, музикални изпълнения на
цигулка. Милева е критична към днеш-
ното консуматорско общество. Затова
пише “Реквием за ХХ век”. Според ав-
торката добротата включва толерант-
ност, разбирателство, изключва завист-
та и равнодушието.

Пред своите почитатели Милева не
скри, че изпитва отговорност към бе-
лия лист. С голяма любов се върна към
последната си стихосбирка и пред по-
читаталите си в читалището прочете

“Белият лист”, “Черно и бяло”, “Младост-
та и старостта”. Характерната й сла-
бост към импресиите е подтикната от
живата природа и невероятните й кра-
соти.

Третокласниците от Клуба за худо-
жествено слово към читалището бяха
особено впечатлени от увлекателния
разказ на Дора за поезията, за изкон-
ните цености, за отминалите спомени и
днешните промени в човешкото мисле-
не. Възпитаниците на читалището бяха
любопитни да научат повече за истори-
ята на България. Дора Милева рецити-
ра стихотворението “Трети март пред
паметника на опълченеца”, “Орехът в
двора на Баташката църква”, “Никога
вече война”, “Измръзнала бреза”, “Пис-
мо в бутилка”. Тя ни върна към славното
минало на българина и ни накара да
настръхнем пред действителността от
времето на турското робство и жертви-
те на майките и героите в Батак.

Днес Дора Милева е горда майка
със своя син, който е ветеринарен ле-
кар, но е страхотно привързан към
поезията и музиката. Тя сподели, че
един от най-трудните периоди е раздя-
лата й с нейния съпруг, когато е бил
болен и е трябвало да се прости с него.
“Не ме оставяй” посвещава на него.

По време на представянето на кни-
гата една от нейните почитателки -
Вера Танева, изрази мнение, че стихо-
творенията са изпълнени с финес и
прекрасни думи, че се четат с лекота и
липсва фалш.

Милева се обърна към подраства-
щите да не престават да пишат и да
творят. Да бъдат трудолюбиви и да
участват в литературни конкурси. Тя
предложи и своята помощ като човек
на перото.

Миглена Иванова
представя Дора
Милева (вдясно)

на литературната
среща в НЧ “Димчо

Дебелянов-1960”

Ставри Калинов
подготвя проект
за Алея на славата
в Дупница

П

лея на славата ще има в община Дуп-
ница. Тя ще бъде обособена в парк
“Рила”. Място в нея ще намерят
изтъкнати граждани на града, които са
прославили Дупница и България. Те ще
бъдат избрани чрез номинации от
дупничани на сайта на общината и
одобрени от специална комисия към
Общинския съвет. Склупторът Ставри
Калинов подготвя идейния проект за
бъдещата Алея на славата. Предвижда
се в нея да не бъдат поставяни едно-
типни паметници. Вероятно бележитите
дупничани ще бъдат групирани по
областите, в които са работили, като се
търси алтернативен поглед върху делото
им. Ставри Калинов е носител на раз-
лични награди, между които “Кристална
звезда” на галерия “Макта” за най-
добра изложба на 1995 г. и наградата
“Златен век” на Министерството на
културата за особен принос в развитие-
то и популяризирането на българската
култура (2006). През 1998 г. Любомир
Стойков издава книгата “Калинография.
Разговори със Ставри Калинов”.

АААААА
Николая ИВАНОВА

ЧАВДАР ГЮЗЕЛЕВ ПОКАЗВА
ГРАФИЧНИ ТВОРБИ

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Холивудски красавици и плакати
на любими български филми в НДК
Холивудски красавици и плакати
на любими български филми в НДК
Холивудски красавици и плакати
на любими български филми в НДК
Холивудски красавици и плакати
на любими български филми в НДК
Холивудски красавици и плакати
на любими български филми в НДК
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Култура

П

ародният театър “Иван Вазов”
ще гастролира днес и утре от
19 ч. на сцените на Фести-
валния и конгресен център -
Варна, с две от най-успешни-

Народният театър
гостуват във Варна
Две емблематични постановки на
първата ни драматична трупа ще гледат
в морската столица днес и утре

“Американски прелести”. А актьорският
състав е изцяло от любимци на българ-
ската публика.

Действието в “Пет жени с еднакви
рокли” под режисурата на Боил Банов се
развива по време на сватба в “стаята на
шаферките”. Там Параскева Джукелова,
която е и преводачка на пиесата, изглеж-
да изключително аристократично като
скептичната мъжемелачка Триша, Койна
Русева е дръпнатата лесбийка Манди, Ева
Тепавичарова - неудовлетворената съпру-
га Джорджи-Ан, а съвсем младите Симо-
на Халачева и София Бобчева са съот-
ветно бунтарката Мередит и наивната
Франсис. Петте хубави и талантливи акт-
риси в розови рокли с пристегнати талии
се вихрят около единствения мъж в ком-

панията им - фатален плейбой и лек же-
номразец, който, оказва се, е имал по
нещо общо с всяка от тях, но сексът за
една нощ му е омръзнал и сега иска само
една.

Цената на билетите е 18 и 15 лв., на-
маление за учащи и пенсионери - 12 лв.

Новата постановка на “Кълбовидна
мълния” бележи завръщането на сцената
на Народния театър след 20-годишно
отсъствие на един от най-големите
български драматурзи от края на XX век
- Иван Радоев, чиито емблематични пие-
си “Човекоядката”, “Сън”, “Чудо”, а заедно
с тях и “Кълбовидна мълния”, взривяваха
залите както от смях, така и с посланието

си за необходимостта от промяна.
Пиесата разказва за обикновено се-

мейство с дългогодишен брак. Той, Цеко
Цеков, е дребен чиновник, недоволен от
съдбата си, и има заветна мечта - да каже
в лицето на началника си г-н Петров какво
мисли за него. Тя - Стефка, е осветителка
в театър, и също има съкровено несбъдна-
то желание - да играе на сцената. Има и
още нещо, което споделя със съпруга си
точно днес в три часа през нощта: че е
влюбена в неговия началник, в същия
преуспял г-н Петров, мислите за когото
не оставят Цеко да спи.

Билетите са по 15 лв., намаление за
учащи и пенсионери - 10 лв.

“Пет жени в еднакви рокли”

“Кълбовидна мълния”

Снимки НАРОДЕН ТЕАТЪР

След двете други изложби в юбилейната си година -
“Шепотът на светлината” на “Шипка” 6 през февруари и
“Движение и покой” през май-юни във “Форум”, Селма То-
дорова завършва цикъла с темата “Танц”, пак в артцентър
“Форум” на рождения си ден. Изложбата представя танца
в различните му проявления - професионален, самодивски,
танц на природата, танц на жизнения път.

Танцът на природата е изобразен в картините “Жени от
пясък”, “Фехтовка”, “Шушукане” и “Любовен танц”. Това са

пейзажи, които заедно с това
притежават форма и на фигурал-
ни композиции.

Професионалните танци
са представени с компози-
циите “По балета Зорба
гъркът” - 1, 2 и 3. Освен неж-
ното докосване на двамата
партньори, от картините
лъха и усещане за море,
маслини, средиземноморски
темперамент.

Във всяка от по-големите
композиции са представени
и четирите стихии (елемен-
та) заедно, като присъстват и

Популярният изпълнител, тенорът
Марио Николов бе специален гост в
гала концерта, който откри междуна-
родния музикален фестивал на Наци-
оналния оперетен театър “Йон Дачи-
ан” в Букурещ, представителен за
жанра оперета и мюзикъл в Румъния,
и утвърден партньор на много
европейски сцени, сред които
Националната оперета в Ун-
гария и в Русия, Музикалният
театър в Санкт Петербург и
още много др.

След блестящото си госту-
ване през 2010 г. в юбилейния
международен концерт “60 го-
дини Национална оперета Бу-
курещ” Марио Николов полу-
чи повторна покана за тазго-
дишната гала, която се състоя
във фамозната и наскоро об-
новена зала “Одеон”. Органи-
заторите анонсираха участни-
ците в програмата като най-
добрите изпълнители в жанро-

Новият спектакъл в репертоара на
Университетския театър на НБУ е поста-
новката “Летене” на доц. Снежина
Петрова (ръководителка на театралния

департамент на НБУ). В представлението
участват актьорите (студенти от IV курс
“Театър”) Мартина Апостолова, Симеон
Гълъбов, Росен Митров, Атанас Атанасов,
Боряна Борисова, Емилия Гергова, Ки-
рил Денев, Любомир Джустров, Любоми-
ра Манчева, Марин Маринов, Мария До-
нева, Таня Костадинова, Златина Ники-
форова. Сценографията е дело на Хрис-
тина Дякова, Лилия Попова и Първолета
Иванова от Магистърската програма
“Актьорско майсторство, режисура и
сценография за театрални и аудио-ви-
зуални форми”, научи ДУМА от Емил
Добрев. Оля Мухина е един от най-ярки-
те съвременни руски драматурзи, а
текстът й “Летене” е класически пример
за документална драматургия. Родената
в Москва през 1970 г. Мухина пише
“Летене” след шестгодишно творческо
затишие. Пиесата, излязла през 2005 г.,
основава собствения си сюжет на
15 реални интервюта с известни лич-
ности. Оля Мухина работи с техниката
Вербатим, според която творческа група
избира определена тема и интервюира
реални хора. В класическата форма на
тази техника е заложено авторът да не
променя или добавя никакъв текст.
В този смисъл документалността на
“Летене” не е привидна. Тя е преднаме-
реният подход на авторката, който
Мухина превръща в изследване на
човешкия разпад и безнадеждността на
едно поколение. Поколение, на което
принадлежи самата Оля Мухина.

МАРИО НИКОЛОВ БE ГОСТ В МЕЖДУНАРОДНА ГАЛА
В НАЦИОНАЛНАТА ОПЕРЕТА В БУКУРЕЩ Доц. Снежина Петрова

поставя „Летене”
в театъра на НБУ

ЮБИЛЕЙНАТА ИЗЛОЖБА НА СЕЛМА ТОДОРОВА -
ПОГЛЕД ОТВЪД ИЛЮЗИЯТА

като отделни картини на всеки елемент - земя, въздух, вода,
вятър.

В двете композиции, изобразяващи самодивски танц -
“Настане вечер” и “Месец изгрее”, присъствието на три от
стихиите е очевидно, а четвъртата - огънят, е представена
с темперамента, вътрешния огън на хубавиците, изпепели-
ли не едно сърце.

В танца на жизнения ми път - картината “Булото на Майя”,
съм изобразена да летя над фантастичен, сюрреалистичен
пейзаж, съдържащ три от елементите, държейки Булото на
Илюзията като четка, споделя Селма Тодорова. Всъщност аз

съм също под Булото на Майя
и въпросът е дали съм част от
тази илюзия, което за един ху-
дожник не е никак зле, или се
опитвам да гледам света не
през Булото, т.е. да стигна
отвъд илюзията. И в двата слу-
чая огънят е налице - на изку-
ството или на познанието. Тук
оставям на зрителя да намери
своя отговор - така завършва
поканата на авторката към це-
нителите на изобразителното
изкуство и нейния талант.

вете оперета и мюзикъл на Румъния,
България, Унгария, Русия и Украйна.
Режисьор на международната гала с
популярни откъси от оперети и мюзикъ-
ли в Букурещ е румънският постанов-
чик Разван Динка, а диригент - унгар-
ският майстор на палката Ищван Сило,

научи ДУМА от “АМЦ продакшън”.
Марио Николов триумфира с част

от коронния си репертоар, като из-
прави залата на крака с изпълнение-
то си на “Ария за Виена” от оперетата
“Графиня Марица” на Имре Калман.
Гостуването на оперетната ни звезда

в Букурещ, освен изключител-
но престижно предизвикател-
ство, е и уникална възможност
за среща на изявените творци
в областта на любимите за тол-
кова хора по света жанрове
на оперетата и мюзикъла.
След завръщането си в Бълга-
рия оперетният ас продължа-
ва участието си в набралото
вече широка популярност на-
ционално турне на оперета
номер 1 за всички времена
“Царицата на чардаша”. На 10
ноември Марио Николов се
превъплъти в ролята на Едвин,
този път на сцената на
Държавна опера Бургас.

“Зорба 2” “Самодиви”

Снимка ЕМИЛ ДОБРЕВ

Снимка “АМЦ ПРОДАКШЪН”

Н
те се постановки - “Пет жени в еднакви
рокли” от Алън Бол (с Параскева Джуке-
лова, Койна Русева, Ева Тепавичарова и
др.) и комедията на Иван Радоев “Кълбо-
видна мълния” (с Николай Урумов и Биля-
на Петринска).

Авторите на пиесите са повече от
известни - Иван Радоев е един от творци-
те на втората половина на ХХ век, стана-
ли символ на стремежа на своето поко-
ление към промяна. Алън Бол спечели
сърцата на милиони зрители с превърна-
лия се вече в класика емблематичен филм
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

Ако ви сърби лявата ръка - това е
на пари, ако ви сърби носът - това
е на пиячка; ако ви сърбят и ля-
вата ръка, и носът - това е на
пиячка на аванта...

ВАЛЕНТИН ВЕЛЧЕВ, бизнесмен
Проф. ВЛАДИСЛАВ ПАСКАЛЕВ,
художник
ДИМИТЪР ЛАЗАРОВ, дипломат
КРЕМЕНА ДИМИТРОВА,
драматуржка, театроведка
ЛЮДМИЛ ХАДЖИСОТИРОВ,
баскетболист
МАРИАНА ЯНЕВА, журналистка
МАРИЯ ПЕТРОВА,
шампионка по художествена
гимнастика, треньорка
МАРИЯНА ПЕТРОВА,
член на НС на БСП
МИХАЕЛА ДАНОВСКА,
художничка
НИКОЛАЙ СВЕТЛЕВ,
поет, писател, издател
Проф. СНЕЖИНА ГОГОВА,
езиковедка
ЮРИЙ АНГЕЛОВ, актьор
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(Коледни заговезни)
Св. Йоан Златоуст (ок. 347/350-407)

(Празник)
Великият отец на Църквата свети Йоан

Златоуст се е родил в Антиохия. Получил
добро за времето си образование, изуча-
вал и християнско богословие. Отдале-
чил се в пустинята и прекарал там
4 години с други монаси, а след това
2 лета в пълно уединение. В пустинята
Йоан Златоуст написал “Слово за све-
щенството” - най-добро от светоотечески-
те писания, изобразяващо какъв трябва
да бъде християнският пастир и какви са
задълженията му. В 381 г. Йоан Златоуст
бил посветен за дякон и посещавал бо-
гатите, измолвайки подаяния за бедните,
на които той, обхождайки домовете, раз-
давал милостиня. С проповедите си съби-
рал огромно множество слушатели.
В 397 г. Йоан, смирен Антиохийски пре-
звитер, бил избран за архиепископ на
Константинопол, по указание на прибли-
жения на императора велможа Евтропий.
В 403 г. бил съставен събор от личните
врагове на свети Златоуст, известен в
историята под името Събор под дъба,
който несправедливо осъдил Златоуст,
след което той бил изпратен на заточе-
ние. В началото прекарал 2 години в Ку-
куза, Армения, откъдето го изпратили на
заточение на друго място. Но по пътя
Йоан Златоуст починал (14 септември
407 г.) с думите: “Слава Богу за всичко!”

мериканската кънтри
певица Тейлър Суифт
и канадската поп
звезда Джъстийн

Ñóèôò è Áèéáúð
ñ òðèóìô íà MTV
Риана бе номинирана в 6 категории, но не взе нито
една статуетка на Европейските музикални награди

опитва да предложи по-зрял
стил, бе обявен за трети по-
реден път за най-добър пе-
вец от MTV, не присъства на
тазгодишната церемония.
Южнокорейската поп сенза-
ция Сай взе награда за “Най-
добър видеоклип”. 26-годиш-
ната канадка Карли Рей
Джепсън спечели отличието
за “Най-добра песен на годи-
ната” с хита “Call Me Maybe” и
благодари на колегата си
Джъстин Бийбър, който е до-
принесъл значително за ус-
пеха на парчето, като го по-

хвалил в интернет. Покойна-
та американска певица и ак-
триса Уитни Хюстън беше
удостоена посмъртно със спе-
циалното звание “Световна
икона” за принос в развитие-
то на поп музиката, както
ДУМА писа.

Церемонията по връчва-
нето на наградите се състоя
в концертната зала “Фестха-
ле” във Франкфурт на Майн,
Германия. Събитието, орга-
низирано от телевизионния
музикален канал MTV, бе на-
ситено с множество живи

изпълнения, включително на
Тейлър Суифт и Карли Рей
Джепсън, както и на светов-
ната сензация в момента -
рапъра от Южна Корея - Пси.
Зрителите видяха и чуха още
колегата му Питбул от Мая-
ми и арендби певицата Али-
ша Кийс, както и рокаджиите
“Килърс”. Домакиня на вечер-
ната церемония беше Хайди
Клум, която успешно се
превръща от няколко години
в телевизионна водеща в
Германия след успешната си
кариера на модел.

приближаването на коледните празници най-
новият хит в САЩ е елха във формата на рокля.
Тя има яка, дълги ръкави и пола, широка 38 см.
Елхата по никакъв начин не прилича на коледно-
то дръвче, което обичайно краси всекидневната
в американските домове. Единственият останал
традиционен елемент е звездата, която гордо е
заела мястото си на върха. Дизайнерите са
прибавили и аксесоари под формата на червени
лампички като копчета, а коледни светлини
внасят малко блясък. Американският каталог
Hammacher Schlemmer продава необичайната
коледна елха за 157 паунда. Генералният ме-
ниджър Фред Бърнс заяви, че дървото е пред-
назначено за хора, които искат да купонясват на
Коледа по модерен начин. “Тази елха позволява
да отбележим празниците по елегантен и моде-
рен начин и същевременно да запазим традици-
онната празнична украса”, допълни той.

Учени от Минесота изследвали въздействие-
то на плача върху човешкото тяло и установили,
че сълзите са полезни за здравето на хората.
Според експертите редовният рев облекчава
стреса и намалява риска от сърдечен удар.
Сълзите са отдушник за емоциите, като карат
88,8% от хората да се чувстват по-добре.

Когато ви се доплаче, започвате да дишате
по-дълбоко, което намалява нивата на кортизол
и нормализира кръвното налягане. В сълзите,
причинени от стрес, учените открили вещество,
което с времето се натрупва и може да доведе
до сърдечен удар. По този начин плаченето
защитава от запушване на кръвоносните съдо-
ве. Най-добре е да ревете веднъж седмично, но
да не прекалявате с ридаенето, защото в проти-
вен случай ще получите бръчки по кожата на
лицето. В състава на сълзите има 98,2 на сто
вода, 0,8% минерални соли, главно натриев
хлорид, и около една десета белтъчини.

Колегите от ДУМА

Хвърлете стетоскопите, забравете апаратите
за кръвно и сиропа за кашлица, напълнете

чашите с вино и кажете
“Наздраве!” за нашата

„д-р” АИДА ПАНИКЯН
Напук на лекарските предписания,
ти си като солта в храната ни,
като захарта в кафето ни, като

водата в супата ни, като музиката
на купона ни и понякога - като

мравките по земята. Но те
обичаме! Бъди жива и здрава! И

нека пътеката, по която вървиш,
винаги да те отвежда до изгрева

на слънцето!

оради големия интерес към
предстоящия концерт на Дже-
нифър Лопес на 18 ноември в
“Арена Армеец София”
Symphonics Entertainment

Бельо, което неутрализира неприятни ми-
ризми, се превърна в истински хит в Страната
на изгряващото слънце, особено сред усърдно
работещите бизнесмени. Интимното облекло е
създадено от керамични частици, поглъщащи
миризмата в тъканите на материята. Гамата на
японската компания вече включва 22 модела,
сред които чорапи, предотвратяващи неприят-
ната миризма на краката, и тениски, които при-
криват аромата на запотени подмишници.

Освен телескопичните места в
“Арена Армеец” за концерта на
Дженифър Лопес все още има би-
лети за фен пит-а в непосредствена
близост до сцената на цена от 130
лв., както и за основната част на
терена, като там те струват 100 лв.
Очаква се във фен зоната да е най-
големият купон поради нетипична-

та форма на сцената
със своеобразен
“език”, минаващ по
про-дължението на
фен пит-а.

Както е известно,
Дженифър Лопес оби-
ча изненадите. Не-
веднъж певицата е
избирала на случаен
принцип почитател от
публиката да я при-
дружи за някое от
парчетата й. Така че
близостта към сцена-
та в случая е от зна-
чение.

Пропуските за шо-
уто на звездата се
разпространяват в
мрежата на Ивентим
и партньори, както и
онлайн в мрежата на
ТикетПро България
(www.ticketpro.bg).

П
Group съвместно с мениджмънта на
звездата дават нова възможност на
зрителите да гледат любимката си
на седящи места. В продажба е пус-
нато ограничено ко-
личество билети на
цена от 130 лв. Нова-
та серия пасове са в
секторите А и С на
столичната зала. Те-
лескопичните места
са с най-хубавата ви-
димост. По този начин
на меломаните се
предоставя най-голя-
ма близост към сцена-
та и грандиозното
шоу на Джей Ло, като
това не е за сметка на
удобството.

Почитателите на
латината трябва да
побързат, понеже
бройката е лимитира-
на. Последните седя-
щи билети за звезда-
та преди новата се-
рия бяха изкупени ме-
сеци преди концерта.

Телескопични места
за шоуто на Джей Ло
Телескопични места
за шоуто на Джей Ло
Телескопични места
за шоуто на Джей Ло
Телескопични места
за шоуто на Джей Ло
Телескопични места
за шоуто на Джей Ло

Коледна елха като рокля е хит в САЩ

С

СЪЛЗИТЕ СА ПОЛЕЗНИ
ЗА ЗДРАВЕТО

БИЗНЕСМЕНИ
ЛУДНАХА ПО БЕЛЬО
БЕЗ МИРИЗМИ

А
Бийбър спечелиха най-мно-
го отличия при връчването
на 19-ите европейски музи-
кални награди на MTV (Ем
Ти Ви), съобщиха световните
агенции. 22-годишната Суифт
победи в категориите “Най-
добра изпълнителка”, “Най-
добро изпълнение на живо”
и “Най-добра външност”. Тя
надделя над главната си
съперничка Риана, която не
взе нито един приз, въпреки
че беше с най-много номи-
нации - 6, докато Суифт се
бореше в 5 категории. “Това
е първата ми награда ЕМА,
толкова съм развълнувана”,
сподели Тейлър Суифт, като
благодари на феновете, кои-
то гласуваха за нея.

18-годишният Бийбър
грабна престижните статует-
ки за “Най-добър изпълни-
тел”, “Най-добър поп изпълни-
тел” и “Най-добро представя-
не на световната сцена”. Тийн
идолът, който напоследък се

Снимка БГНЕС

Купон предшества заводския
шум в бъдеща модерна фабрика
Купон предшества заводския
шум в бъдеща модерна фабрика
Купон предшества заводския
шум в бъдеща модерна фабрика
Купон предшества заводския
шум в бъдеща модерна фабрика
Купон предшества заводския
шум в бъдеща модерна фабрика
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Памет

П

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Преди 50 години “се
наливаха основите” на
Ракетните войски. Най-но-
вият, най-мощният, най-
страшният, най-гордият,
най-надеждният... род оръ-
жие. “Папата” на ракетчи-
ците генерал-лейтенант
Димитър Тодоров чудесно
го е разказал в своята кни-
га “Ракетните войски на
България”, а редови ракет-
чици ентусиасти се заеха
сами да си създадат Му-
зей на ракетчика с памет-
ник в Карлово - Меката на
българските ракетчици!

Началото е
особено оспорвано

и бурно

И кое всъщност е това
начало. Да се знае поне
като факт. И да остане в
историята правдиво. Защо-
то е несъмнено, че ще има
и тук манипулиране. В “биб-
лията на ракетчиците”, в
каквато все по-убедително
ще се превръща книгата на
ген. Димитър Тодоров, точ-
но е записано: “В края на
60-те и началото на 70-те
години (на ХХ век, няма
грешка, става дума за 1959-
1961 г. - б.а.) съветското
правителство и ГЩ на
Съветската армия предла-

България бе ракетна сила.
И ако ракетите ни бяха
нарязани, то с ракетчиците
това е невъзможно. Нищо,
че зачестяват некролозите

гат на националните ко-
мандвания на страните
членки на Варшавския до-
говор да въоръжат армии-
те си с ракетно оръжие...
През ноември 1960 г. на
Командването на артиле-
рията на БНА... е поставе-
на задачата за практичес-
кото решаване и внедрява-
не на ракетните комплекси
и подготовката на кадри...
Командващият артилерия-
та полк. Мицо Гетовски
предлага на ръководство-
то на МНО, а то от своя
страна утвърждава изпра-
щането на командни и ин-
женерно-технически кад-
ри, които да изучават ра-
кетните комплекси - ОТР-
8К11 и ТР-2К6 “Луна”...

Дори днес, толкова го-
дини по-късно, стане ли
дума, още се чувства на-
прежението на дните, за-
рядът на задачите. С до-
клад до Секретариата на
ЦК на БКП арм. ген. Иван
Михайлов, министър на
народната отбрана, иска
разрешение за изпраща-
нето на кадри за обуче-
ние в СССР. Отговорът е
положителен и почти мо-
ментален. Назад са оста-
нали споровете да се
създават ли Ракетни вой-
ски, какви да бъдат ракет-
ните комплекси.

Особено силно се ста-
рае да убеди ГЩ, че се

избързва, че комплексът
8К11 е морално остарял,
че една ракетна бригада
е с численост над 1200
души и е трудна за управ-
ление... ген. Петър Стоя-
нов, началник на Органи-
зационно-мобилизацион-
ното управление. И може
би щеше да успее. Ако
срещу себе си не вижда-
ше ген.-лейтенант Иван
Врачев. Той е убеден в не-
обходимостта от Ракетни-
те войски. И нищо не е в
състояние да го спре.

 А от 1 януари 1961 г.
за Висшата офицерска ар-
тилерийска школа в Ленин-
град заминава първата гру-
па офицери за изучаване
на ракетните комплекси,
водена лично от обаятел-
ния човек и артилерист
Мицо Гетовски. В състава й
са още полк. Чано Баев Ка-
рапанчев, полк. Кольо Баев
Кавалджиев, полк. Доньо
Марков, полк. Добри Кара-
джов, полк. Христо Гатев...
Това са те, всеизвестните,
легендите, любимите на
всички ракетчици, бъдещи
командири на ракетни
бази, бригади... По-сетне
имената им ще станат де-
сетки и стотици. Доста от
тях си отидоха от този
объркан днес свят. Като
ракетчици обаче остават
до края.

Нова кръвна група
сред

артилеристите
ракетчици

Стана дума за неуточ-
неното начало. В демокра-
тичните ни бъркотии най-
модерното е вдигането на
прах, шуменето кой пръв
казал нещо. Докато ракет-
чиците заявяват за себе си
след извършването на
боен пуск. Което е средно
година след създаването
на ракетната бригада или
отделен дивизион. Така се
стига и до 28 август 1962 г.
- деня, в който първата
ракетна бригада в БНА с
командир полк. Добри
Александров Караджов
извършва първия в истори-
ята на Ракетните ни войски
боен пуск с оперативно-
тактическа ракета (ОТР)
8К11 на полигона “Капус-
тин яр” в Съветския съюз. А
за да не остане светът не-
осведомен, грижата поема
Радио Лондон с лаконич-
ната си информация:
“България вече е ракетна
сила”. Би могло малко да
се покоментира това изве-
стие с днешния хал на
България откъм армия! За-
щото само лаиците при-
емат армията повече като
оръжие, не като дух!

И се зареждат все не-
забравими дати в изграж-
дането и развитието на
Ракетните войски на
България. В изпълнение на
заповед номер 0065/

10.V.1962 г. втори ракетен
дивизион от бригадата в
Самоков без ракетна тех-
ника, само с личен състав
от 220 военнослужещи,
както си е по щат - 32-ма
офицери, 28 сержанти и
160 войници, пристига в
Ямбол, за да постави на-
чалото на Ямболската ра-
кетна бригада. Тя, начело
с първия си командир
полк. Христо Гатев, на 26
юли 1963 г. повтаря подви-
га на карловските ракет-
чици. Бойният пуск този път
е дело на стартовата бата-
рея с командир майор
Иван Крачанов, едно дру-
го незабравимо име сред
ракетчиците, бъдещ ко-
мандир на бригадата в
Телиш. А създадената на
1 декември 1962 г. Само-
ковска ракетна бригада
провежда своя първи и
трети поред за ракетните
бригади боен пуск на 2
юли 1964 г. Командир на
батареята, провела бойния
пуск, е един друг всеизве-
стен военен педагог и еру-
дит - капитан Антон Пенев.

Междувременно успо-
редно с ракетните бригади
на армиите върви създава-
нето и на армейските по-
движни ракетни бази, как-
то и на отделните ракетни
дивизиони на мотострелко-
вите дивизии и танковите
бригади. Лидер тук е 7-ми
Бояновски ОРД със своя
боен пуск на 23 май 1963
г., следван от 2-ри Старо-
загорски, 11-и Грудовски...

Най-добрите във
Варшавския

договор

Странен е този нашен-
ски синдром да сме все и
във всичко първи. Навярно
в повечето случаи е само
изхвърляне. Днес сме пак
първи. Само че в НАТО. От
обратната страна. Любопи-
тен съм да знам “мотиви-
те” сега. По-точно, уверен
съм, че са парите. Докато
за ракетчиците от “вар-
шавския” период главното
бе признанието. Дори не
домашният отпуск, а сним-
ката пред развятото знаме
на частта.

Пишещият тези редове
лично е участвал, пил си е
и пиенето с десетки при-
ятели и колеги, които
развръщаха легендарната
палатка 8Ю11 вместо за
30 минути по норматив,
за... 7 (седем) минути. За-
щото поляците предпочи-
таха първо да се изкъпят и
наспят. На желанието на
българите да обменят
опит с германските (от ГДР
- б.а.) ракетчици, съветски
генерал казва: “Там няма
какво да видите, по-добре
те да дойдат при вас.”
Всичко това го има в “Биб-
лията” на ген. Тодоров.

Безчет са примерите
на събития с чисто българ-

ски патент. Няма друга
армия, включително съвет-
ската, на САЩ или на Ки-
тай, извършила боен пуск
с ОТР извън полигон. А
българите го правят. По
своя инициатива. За да
проверят възможно ли е. И
на 28 юни 1968 г. карлов-
ските и ямболските ракет-
чици извършват цели три
бойни пуска от района на
бургаските села Ясна по-
ляна и Веселие по цели в
морето, източно от Балчик.
Не е маловажно да се
знае, че една от целите е
да се провери така не е ли
по-икономично. Оказва се
обратното. Главно заради
спряното корабоплаване в
този район. Макар че в
ония години за армията
нямаше “няма средства,
няма пари”.

Друг чисто български
експеримент е провежда-
нето на два последовател-
ни бойни пуска от една и
съща пускова установка.
За да се проверят възмож-
ностите и на техниката, и
на хората. Като се има
предвид, че т.нар. хоризон-
тални проверки на ракета-
та в техническата батарея
продължават точно чети-
ри часа при пълно напре-
жение, понякога при над
40-градусови температури,
със специални гумирани
облекла. Тук се преплитат
имената на харизматични-
те военачалници ген.-лей-
тенант Борис Карамфилов,
полк. Недю Новаков и су-
воровските им правила за
обучение - “Повече пот в
ученията, по-малко кръв в
боя”. Не можем да пропус-
нем и бойните пускове с
ОТР нощем или в крайно
трудни метеорологични ус-
ловия. Ами пуска с изгоря-
лата установка!

Струва си човек и днес
да поговори и да чуе, да
почувства ентусиазма на
войниците ракетчици, сега
известни арттрегери като
Ивайло Крайчовски, Ис-
крен Пецов и др. Точно те
са най-шумните при ста-
налите вече редовни сре-
щи на карловските и ям-
болските ракетчици,
поддържат връзки помеж-
ду си и с командирите си и
уверяват, че дори “комен-
дантските” не ги “закача-
ли”, защото били ракетчи-
ци. Ако се позовем на Пе-
ньо Пенев и неговите “Дни
на проверка”, няма как да
не си спомним строфите:
“В нас срещата на две епо-
хи стана,/ ехтя у нас двубо-
ят им жесток!” Ракетчици-
те също са поети!

В НАТО - без
ракети

Четири ракетни брига-
ди, още толкова ракетни
бази, 13 отделни ракетни
дивизиони... има Българ-
ската народна армия пре-

ди в страната ни да нахлу-
ят промените. Това дава
основание да се твърди,
че никога преди България
не е имала толкова силна
армия. Разни мними “екс-
перти” обаче по поръчка
започват да убеждават
себе си, че на България й
е нужна друга, “по-манев-
рена”, “по-малка” и т.н.
армия. И затова Ракетните
войски трябвало да бъдат
унищожени. А кое ще е
това по-ефективно и мощ-
но, по-далекобойно и точ-
но... от ОТР комплекс, да
речем “Ока”, чиято дале-
кобойност е 400-500 кило-
метра с точност само де-
сетки метра, оръжие, с
което да бъдат заменени.

Всичко е съшито с бели
конци, както се казва. Това
го искат и правят всичко
възможно да стане новите
ни сайбии отвъд Океана.
За да чакаме днес проти-
воракетният им щит да ни
пази! Трай, коньо. Как
беше приказката за вълка
и врата му!

В крайна сметка “пре-
поръките” на САЩ стават
реалност. Някой му казват
“случват се”. Не, наложени
са. Пряко политика, нужда,
независимост, суверенитет,
конкретни условия... Под
личната грижа на амери-
канския посланик Пардю
са унищожени 24 ракети за
комплекса “Ока”, 64 раке-
тоносители и 47 бойни гла-
ви за “Аерофан”... След като
за близо 40 години ракет-
чиците провеждат повече
от 50 бойни пуска с ОТР
комплекси, от които над 15
са групови, има и с три
стартови батареи, много
нощни. С тактическите ра-
кетни комплекси са
извършени повече от 100
бойни пуска. А преди да се
стигне до тези десетки и
стотици пъти на натискане
на бутона “Пуск”, се преми-
нава през хиляди трени-
ровки на учебните полета.

Затова е и позоваване-
то на поета за изгражда-
нето, за израстването на
ракетчиците психически.
Може ли някой да пре-
сметне какво загубиха
младите хора на България,
след като се “спасиха” от
задължителната военна
служба. И ако ракетата
наистина няма заден ход,
така ли е в исторически
план. Нищо че процесът е
глобален.

За полувековния юби-
лей от създаването на
Ракетните войски би тряб-
вало да се говори с патос
и вдъхновение. Като че ли
не се получава. И защо?
Ракетите бяха нарязани.
Но с ракетчиците това е
невъзможно. Нищо, че за-
честяват некролозите. Ка-
зано е, човек живее, дока-
то го помнят живите. А 50-
годишнината от началото
можеше да бъде отбеля-
зана и през 2010 г.

Димитър КОПРИВЛЕНСКИ

ÑÊÐÚÁÍÀ

ÂÅÑÒ

От семейството

Опелото ще се извърши на
14.11.2012 г. от 13.00 часа в храм

“Св. Седмочисленици”

на 10.11.2012 г.
почина

¿Ì‰ÂÈ
’ËÒÚÓ‚

√˛ÍÓ‚ÒÍË
на 71 години

Съпруга, синове, снахи и внуци

4.02.1925 - 13.11.2011
Времето е безсилно да излекува тъгата

и болката по теб!

Една година от непрежалимата загуба на

о.з. полковник
ИВАН ИЛИЕВ ПЕЙКОВ

С мъка, обич и признателност се прекланяме
пред светлата ти памет!
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ад източната половина от страната ще има
висока облачност, а над западната ще е пре-
димно слънчево. В сутрешните часове на мес-
та в низините ще има мъгла, която ще се раз-

сейва около обяд. Тихо. Минимални температури меж-
ду минус 10 и 40, по Черноморието до 80, максимални
между 130 и 18, по-ниски в местата с трайна мъгла. В
София минимална температура около 30, максимална
около 140. Атмосферното налягане слабо ще се пони-
жи, но остава по-високо от средното за ноември. В
планините ще е предимно слънчево. Висока облачност
ще има над планинските масиви в източната половина
на страната. Ще духа слаб вятър от север, североза-
пад. Топло време с максимална температура на 1200
метра - около 150, на 2000 метра - около 100. По Чер-
номорието ще има предимно висока облачност. В су-
трешните часове видимостта ще е намалена. Макси-
мални температури 140-160, колкото е и температурата
на морската вода. Вълнението на морето - 1 бал.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.53579

GBP
2.43869

CHF
1.62215

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В сряда, с усилване на вятъра, от север щеВ сряда, с усилване на вятъра, от север щеВ сряда, с усилване на вятъра, от север щеВ сряда, с усилване на вятъра, от север щеВ сряда, с усилване на вятъра, от север ще
прониква по-студен въздух и температуритепрониква по-студен въздух и температуритепрониква по-студен въздух и температуритепрониква по-студен въздух и температуритепрониква по-студен въздух и температурите
ще се понижат - максималните ще са междуще се понижат - максималните ще са междуще се понижат - максималните ще са междуще се понижат - максималните ще са междуще се понижат - максималните ще са между
8888800000 и 13 и 13 и 13 и 13 и 1300000. Ще има значителна облачност, но само. Ще има значителна облачност, но само. Ще има значителна облачност, но само. Ще има значителна облачност, но само. Ще има значителна облачност, но само
на отделни места ще превали слаб дъжд.на отделни места ще превали слаб дъжд.на отделни места ще превали слаб дъжд.на отделни места ще превали слаб дъжд.на отделни места ще превали слаб дъжд.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

11°/15°11°/15°11°/15°11°/15°11°/15°

14       15
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

7°/11°7°/11°7°/11°7°/11°7°/11°

“≈À≈÷
¿Ì‡ÎËÁË‡ÈÍË ÌÂ-
˘‡Ú‡ ÓÍÓÎÓ ÒÂ·Â
ÒË, ˘Â Ì‡ÏÂËÚÂ
Â¯ÂÌËÂ ÔÓ ‚˙ÔÓÒ,

Œ¬≈Õ
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â Â
Ì‡ÔÂ„Ì‡Ú, ÒÎÛÊÂ·-
ÌËÚÂ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË
˘Â ‚Ë ÔËÚËÒÍ‡Ú.

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÛÊ‰‡Ú‡ ÓÚ ÔÓ‚Â˜Â
ÚË¯ËÌ‡ ˘Â ‚Ë ÔÓ-
ÏÓ„ÌÂ ‰‡ ÔÂÓÚÍËÂ-
ÚÂ ÔÂ‰ËÏÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ Á‡Ô‡ÁËÚÂ ÒË-
ÎËÚÂ ÒË Á‡ ÔÓ-ÁÌ‡-
˜ËÏË ÌÂ˘‡, ‡ÍÓ
ÌÂ ÒÂ Á‡‰˙Î·Ó˜‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ‡Á¯ËËÚÂ ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËˇÚ‡ ÒË ÔÓ
ËÌÚÂÂÒÛ‚‡˘‡ ‚Ë
ÚÂÏ‡ Ë ÚÓ‚‡ ˘Â

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—ÂÏÂÈÌËÚÂ Â¯Â-
ÌËˇ Ó·Ò˙Ê‰‡ÈÚÂ
Á‡Â‰ÌÓ Ò Ô‡ÚÌ¸-
Ó‡ ÒË. ŸÂ ÒÚ‡ÌÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Œ·˘Û‚‡ÌËˇÚ‡ ‰ÌÂÒ
˘Â ‚Ë Ì‡‚ÂÊ‰‡Ú Ì‡
‡ÁÏËÒÎË Ë ˘Â
Ú˙ÒËÚÂ ÓÚ„Ó‚ÓË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
—‡ÏË ˘Â ÓÔÂ‰Â-
ÎˇÚÂ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ë
˘Â ‰‡‚‡ÚÂ ÚÓÌ ‚
ËÌËˆË‡ÚË‚ËÚÂ, ÔÓ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¡˙‰ÂÚÂ ÔÓ-ÍÓÌÍÂÚ-
ÌË ‚ ËÁ‡ÁÌËÚÂ ÒË
ÒÂ‰ÒÚ‚‡  ÓÌÚÓÎË-
‡ÈÚÂ ÏËÒÎËÚÂ ÒË,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
÷ÂÎÚ‡ ÓÔ‡‚‰‡‚‡
ÒÂ‰ÒÚ‚‡Ú‡, ÌÓ
‡ÍÓ ÚÓ‚‡ ‚Ë Ì‡ÚÓ-
‚‡‚‡ Ë ÒÚÂ Ì‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÕÂ Ô‡‰‡ÈÚÂ ‰ÛıÓÏ, ÌˇÏ‡ ‰‡
ÎËÔÒ‚‡Ú Ë ÔËˇÚÌË ÂÏÓˆËË.

‚‡ÚÂ ‚˙ıÛ ÚÓ‚‡ ÍÓÈ Ë Í‡Í‚Ó ÌÂ
Â Ì‡Ô‡‚ËÎ Á‡ ‚‡Ò.

‚Ë ÒÂ˘ÌÂ Ò ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ Á‡
ˆÂÎÚ‡ ıÓ‡.

ÚÂ Ì‡ ‚˙ÔÓÒË, ÍÓËÚÓ ÌËÍÓ„‡ ÌÂ
ÒÔË‡Ú ‰‡ ‚Ë ‚˙ÎÌÛ‚‡Ú.

Í‡Á‚‡ÈÍË ÎË‰ÂÒÍË ÛÏÂÌË  ̌ Ë
ÊÂÎ‡ÌËÂ Á‡ ËÁˇ‚Ë.

‰ÓÏ‡. ŸÂ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‚˙ÁÏÓÊÌ‡
Â‡ÎËÁ‡ˆË Ú̌‡ Ì‡ Ë‰ÂËÚÂ.

ÚÂ ÔÓ-ÛÒÔÂ¯ÌË Ë ˘Â ÒÂ ‡‰‚‡-
ÚÂ Ì‡ ÒÔÓ‰ÂÎÂÌË ˜Û‚ÒÚ‚‡.

Í‡ÚÓ Ò˙ÁÌ‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂ
ÓÚ Ì‡ÚÓ‚‡‚‡˘ËÚÂ.

ÔÂ‰ÂÎ‡ Ì‡ ÒËÎËÚÂ ÒË, Á‡·‡-
‚ÂÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
¿Ì„‡ÊË‡ÌÂÚÓ ‚Ë Ò
˜ÛÊ‰Ë Á‡‰‡˜Ë ˘Â
ÒÂ ÓÚ‡ÁË ÔÓÌËÊ‡-
‚‡˘Ó Ì‡ ÂÌÂ„ÂÚË-

Í‡Ú‡ ‚Ë, Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÈÍË ‚Ë ÙËÁË-
˜ÂÒÍË Ë ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÂÌ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 —ÚÛ‰eÌË ÒÎÂ‰Ë Ò Õ‡‰ˇ

Œ·ÂÚÂÌÓ‚‡/Ô/
14.00 «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ ¬ÂÏÂÌÌ‡-

Ú‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡ ‡ÌÍÂÚ-
Ì‡ ÍÓÏËÒËˇ Á‡ ÔÓ‚ÂÍ‡
Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî

15.10 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.25 ƒÓÍÚÓ —Ì‡„˙ÎÒ - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3079 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 «‡‚˙˘‡ÌÂ ‚ ¡‡È‰ÒıÂ‰ -

Ú‚ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 Sofia Contemporary: ì»Á-

ÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ë ËÁ‡ÁÌËÚÂ
ÒÂ‰ÒÚ‚‡: ƒÊÓÌ ¡ÓÍî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 30
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 71
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-

„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
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17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 41

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 154

21.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 8

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì ƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î, Ò.
3, ÂÔ. 19, 20

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - 2 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
«‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ
Ì‡ Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË ˘Â
‚Ë Â ÌÛÊÌ‡ ÔÓ‚Â˜Â
ÂÌÂ„Ëˇ, ÔÂ‰‚Ë‰

Ì‡ÚÛÔ‡Ì‡Ú‡ ÛÏÓ‡ Ë ÒÚÂÒ.
—‡ÏË ÓÔÂ‰ÂÎˇÚÂ ÚÂÏÔÓÚÓ ÒË.

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÂ‚˙Ì‡Î ÒÂ ‚ ÔÓ·ÎÂÏ. ¿ÚÏÓ-
ÒÙÂ‡Ú‡ ˘Â ÒÂ ÔÓ‰Ó·Ë.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
11.35 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì‘Â‰Â‡ÎÌËˇÚ Ò˙‰Ëˇî
17.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.05 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî

�����
�����

�����

�����

�����
�����

�����
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 ×ÈÑËÀ È ÏÅ×ÀËÁÈ
ÎÒ ÒÈÐÀÆ ¹90

Ò Î Ò Î  2

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 17, 25, 31, 33, 38, 44
ПЕЧАЛБИ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 165 по 920,40 лв.
III гр. (4) 6184 по 24,60 лв.
IV гр. (3) 91 031 по 2,30 лв.
ДЖАКПОТ: 170 863,04 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 18, 19, 22, 30, 32, 34
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 7 853 657,28 лв.

6 от 42
Числа: 9, 10, 14, 16, 20, 29
I гр. (6) няма
II гр. (5) 18 по 1624,80 лв.
III гр. (4) 941 по 31,10 лв.
IV гр. (3) 15 535 по 2,70 лв
ДЖАКПОТ: 682 913,70 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 12, 24, 32, 33
I гр. (5) 5 по 5345,50 лв.
II гр. (4) 639 по 41,80 лв.
III гр. (3) 14 154 по 2,50 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 11, 13, 14, 34
I гр. (5) 2 по 13 363,70 лв.
II гр. (4) 388 по 68,90 лв.
III гр. (3) 13 000 по 2,70 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 3, 4, 6
Цифра: 7, 6, 2
I гр. (3) няма
II гр. (2) 4043 по 15,40 лв.
ДЖАКПОТ:
I гр. 98 902,18 лв.

Джакпотът
отново оцеля

гледайте

ФУТБОЛ

8 472 000 лв. ще достигне за следва-
щия 91-ви тираж в четвъртък джакпотът
във 2-ро теглене на играта 6 от 49. Сума-
та е рекордна в цялата история на Българ-
ския спортен тотализатор. В последния
опит за спечелването му бяха подадени
872 205 фиша на обща стойност 2 487
426 лв. Продължава да расте и джакпотът
в 1-во теглене на най-старата цифрова
игра у нас, който ще достигне 263 000 лв.
В 6 от 42 пък ще се натрупат 747 000 лв.
Участник от Силистра спечели Опел Ас-
тра от играта Втори тото шанс, а други 8
си поделиха 15 000 лв.

ТОП 10 НА ДЖАКПОТИТЕ:
 1. 8 472 000,00 лв.
 2. 7 071 231,40 лв. (2011 г.)
печели комбинацията
25, 26, 27, 32, 37, 43
 3. 6 575 225,40 лв. (2010):
5, 25, 28, 39, 46, 48
 4. 6 294 683,00 лв. (2012):
1, 3, 9, 13, 19, 21
 5. 5 404 418,40 лв. (2004):
6, 12, 19, 21, 40, 41
 6. 5 219 303,30 лв. (2005):
4, 15, 18, 23, 33, 38
 7. 4 855 307,20 лв. (2010):
6, 9, 19, 22, 29, 42
 8. 3 621 376,80 лв. (2011):
2, 4, 21, 34, 42, 46
 9. 3 537 768,70 лв. (2008):
12, 22, 26, 37, 41, 49
10. 3 502 837,90 лв. (2012):
1, 7, 13, 24, 25, 49

ПО ЕВРОСПОРТ
12.00 и 18.00 СП по
футзал (1/8-финали)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
11.15 Евроголове

15.00 СП по футзал
(1/8-финали)

Снимка БГНЕС

Лионел Меси (в средата) се бори за топката с Томас Пина и Хосе Марти
(вдясно) от Майорка в мача от XI кръг на Примера дивисион, който каталунците

спечелиха с 4:2 като гост

МЕСИ
НАДМИНА
ПОСТИЖЕНИЕ
НА ПЕЛЕ

Л

юбослав Пенев
събра всички наци-
онали за контрола-
та с Украйна утре
на Националния

ионел Меси задмина Краля на
футбола Пеле по брой голове
в рамките на една календар-
на година. Суперзвездата на

Барселона вече е със 76 и изпрева-
ри кариоката, който през 1959 г. има
75 за Сантош и националния отбор
на Бразилия. Така аржентинецът
излезе на 2-ро място във вечната
ранглиста, където лидер е герман-
ската легенда Герд Мюлер с 85 по-
падения през 1972 г. за Байерн и
ФРГ.

Меси задмина Пеле, след като
се разписа 2 пъти за победата на
Барселона над Майорка с 4:2 като
гост в XI кръг на испанското първен-
ство. Той бе точен в 44-ата и 70-ата
минута, с което се превърна във
фаворит за “Златната топка” за 2012
г. Той има възможност да бъде из-
бран за най-добър играч в света за
4-та поредна година, което ще е аб-
солютен рекорд.

Иначе Шави Ернандес (28) от-
кри срещу Майорка, а третия гол
вкара младокът Кристиан Тейо
(45). На “Иберостар” точни за до-
макините бяха Мишел Перейра
(55) и Виктор Касадесус (58). Бар-
селона води с 31 т., пред Атлетико
М 28 и шампиона Реал М 23, който
надви Хетафе с 2:1 като гост.

Любо събра
националите
Л

„Лъвовете” се готвят с персонални тренировки

БУКМЕЙКЪРИТЕ ДАВАТ
РАВНИ ШАНСОВЕ

100 години футбол в Гоце Дел-
чев ще честват от дебюютанта в
“А” група Пирин, обяви председа-
телят на Управителния съвет на
клуба Антонио Сакаджийски. За
пръв път в града край Места през
октомври 1912 г. се е играл футбо-
лен мач, само месец след осво-
бождаването от турско робство. 13
г. по-късно е основана футболна
секция. През 1957 г. 14-те отбора
в града се обединяват в клуб “Пи-
рин”. В момента “зелените” про-
дължават да търсят документи, с
които да докажат 100-годишнина-
та си. Честването обаче ще бъде
отложено след края на есенния
полусезон. Сакаджийски допълни,
че Пирин няма задължения и не
очаква финансови затруднения за
следващия сезон, ако запази мя-
стото си в “А” група. Той оспорва
обвиненията на гостувалите тимо-
ве, че теренът в Гоце Делчев е в
лошо състояние и се оправда, че
поне 70% от отборите в елита имат
този проблем.

Световните букмейкъри дадоха равни шансове
на България и Украйна. “bet-at-home.com” закова
коефициент 2,60 за успех и на 2-та състава. Равен-
ството е оценено на 3,00. Според австрийския бук-
мейкър на полувремето резултатът ще бъде хикс, а
ставката за този вариант е 1,85. “bet-at-home.com”
ще раздаде 10 ваучера по 100 лв., ако селекцията
на Пенев вкара поне 2 гола в мача.

стадион. Мачът е от 18.00
часа и ще бъде излъчен по
БНТ 1. Избраниците му при-
стигаха на лагера 3 дни, като
последни бяха играещите в
Холандия Николай Михайлов
(Твенте) и Станислав Мано-
лев (ПСВ). Двамата направи-
ха първо занимание с основ-
ната група футболисти снощи,
когато бе и официалната тре-
нировка на българите на “Ва-
сил Левски”. Преди “холанд-
ците” към лагера на тима
край Правец се присъедини-
ха Ивелин Попов, Веселин
Минев, Петър Занев, Иван

Иванов и Александър Тонев.
Те тренираха с отстаналите
играчи от родната “А” група,
както и с Валери Божинов
(Верона), Димитър Рангелов
(Люцерн) и Маркош Марки-
ньос (Чанчун Ятай, Китай).

Очаква се срещу съдома-
кина на последното евро-

пейско първенство да играе
и Иван Цветков, ако до мача
получи българската си лич-
на карта. Нападателят на
Ботев Пд от 10 години се
отказап от българското си
гражданство, докато играе-
ше в Холандия, но заради
дебютната повиквателна за

националния тим ще си го
върне.

На 3 групи тренираха на-
ционалите на последното
занимание. Пенев раздели
играчите с идеята да персо-
нализира натоварването и
тренировъчните нужди на
отделните състезатели. Въз-
становяване правиха футбо-
листите на Литекс Георги
Миланов, Илия Миланов и
Николай Бодуров. Триото е
участвало в наказателна тре-
нировка на “оранжевите” в
Стара Загора след загубата
от Берое (0:1). България ни-
кога не е побеждавала Ук-
райна. В 4-те срещи между 2-
та тима, всичките приятелски,
“трикольорите” имат 2 равен-
ства и 2 загуби.

100 години
футбол
в Гоце Делчев

Иса: На Литекс му липсва опит

Исмаил Иса с наградата
“Футболист на кръга”
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Нападателят на Литекс Исмаил Иса
спечели приза за “Играч на 11-и кръг”
в А група в анкетата на в. “Футбол” и
Пресклуб “България”. Играчът реализи-
ра хеттрик още през първото полувре-
ме в домакинството на Черно море за
победата с 4:1. Роденият в Търговище
футболист събра 9 гласа от анкетира-
ните 24-ма специалисти и треньори.
След него останаха Тодор Неделев
(Ботев Пд) със 7, Рангел Абушев (Локо
Пд) с 6, Базил де Карвальо и Владимир
Гаджев (Левски) - по 1. Това е втори
приз от класацията за 23-годишния
състезател, който триумфира и в 8-ия
кръг на сезон 2009/2010 г., но като
играч на Локо Мз.

Иса е щастлив от завръщането си в
българското първенство, но не иска да
си припомня престоя в Левски. Според
него до момента нито един отбор не е
успял да надиграе Литекс в първенст-
вото, но липсата на опит е основната
причина за загубените точки в 6 от
срещите. Колкото до последния мач
срещу Берое, Иса призна, че против-
никът е играл много организирано в
защита, а всичките му полеви футболи-
сти през повечето време не са минава-
ли центъра. Това е оставило малко сво-
бодно пространство за бързоногите на-
падатели на Литекс. Причината за

резултати

кратки

Мони ГЕОРГИЕВ

скандала при излизането от тунела меж-
ду двата тима пък била провокативно
закачане с рамо на капитана на “оран-
жевите” Небойша Йеленкович. Иса оп-
роверга информациите, че Литекс ще го
продаде с още двама от най-добрите
играчи. Неговият мениджър не е му спо-
делял да има официално интерес.

Симеон ПЕТРОВ

Украйна кани Шева
за селекционер

Андрий Шевченко бе поканен да
стане селекционер на националния
отбор на Украйна. Президентът на
федерацията Анатолий Конков
вече чака решението на носителя
на “Златната топка” за 2004 г. Той
трябва да замени Олег Блохин,
който пое Динамо Киев.
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Честват
100 години
футбол
в Гоце Делчев

БАСКЕТБОЛ
ПО БНТ СВЯТ

17.55 Рилски спор-
тист - Кожув

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Шарльороа -

Билбао баскет

Митко Ценов
шампион в Испания

Един от най-талантливите
юноши в българската лека атле-
тика Митко Ценов записа впе-
чатляващ успех. Състезателят
на Йоло Николов стана шампион
на крос-кънтри в Бургос, Испания.
Той триумфира в бягането при
юношите на 5871 м с време 17:28
мин. и изпревари конкурентите си
с повече от 100 м. Втори завърши
Шон Тобин (Ирл) за 17:48 мин.,
пред Един Бенабоу (Исп) 17:52 мин.
В надпреварата участваха общо
124 атлети. Треньорът на Ценов
- Йоло Николов, се наред 44-и при
мъжете, което беше част от най-
силната верига кросове.

Рекордно участие
в 16-ия турнир
„Петър Велков”
в Панагюрище

За 16-и път младите надежди
на България в бадминтона участ-
ваха в традиционния турнир
“Петър Велков”, организиран под
патронажа на кмета на град
Панагюрище Никола Белишки.
Общо 94 момчета и момичета до
13 години от 21 клуба демонстри-
раха и нараснало спортно и тех-
ническо майсторство. Турнирът е
с перспектива да се превърне в
европейски, след като до 2 години
Панагюрище ще се сдобие с мо-
дерна многофункционална спорт-
на зала с 3000 места. При моми-
четата купата взе Мария Делче-
ва (Левски Люлин), 2. Цветелина
Цветкова (Дупница), 3. Мария Зла-
тева (Стара Загора) и Анелина
Димитрова (Русе). При момчета-
та победи Алекс Попов (Пазард-
жик), 2. Йоан Гаргов (Хасково), 3.
Емилиян Георгиев (Стара Загора)
и Александър Димитров (Русе).

Майк Д’Антъни
пое ЛА Лейкърс

Лос Анджелис Лейкърс намери
заместник на уволнения преди
няколко дни Майк Браун. Говори-
телят на “eзерняците” Джон Блек
обяви, че клубът е подписал
дългогодишен контракт с Майк
Д’Антъни. Очаква се ръководст-
вото да даде пресконференция в
средата на седмицата, за да ра-
зясни подробноститe около дого-
вора. Според Блек цялото ръко-
водство на ЛА Лейкърс и особено
президентът Джим Бъс и гене-
ралният мениджър Мич Купчак са
съгласни, че Д’Антъни е най-доб-
рият вариант за отбора в на-
стоящия момент.

Тимът на Гибона
на финалите за
Купата на Русия

Губерния Нижни Новгород,
който е воден от Пламен Кон-
стантинов-Гибона, си осигури
участие във финалната фаза на
турнира за Купата на Русия. В
мач от Група А възпитаниците
на бившия капитан на българския
национален отбор по волейбол
загубиха от Зенит Казан с 1:3
гейма (27, -15, -23, -21), но спече-
лената първа част беше до-
статъчна да играят на финали-
те. В група Б Теодор Тодоров и
Тодор Алексиев получиха почивка
за Газпром-Югра Сургут срещу
Енисей Красноярск, който спече-
ли с 3:0  гейма (22, 19, 20). За
Газпром остава малка надежда
да намери място на финалите с
“уайлд кард”, но за такава се
надява и Зенит.

Йовчев с приз на МОК
ай-добрият ни гимнастик и пре-
зидент на Българската феде-
рация по спортна гимнастика
Йордан Йовчев бе награден с
приза на МОК “Спорт и  устой-

Най-добрият ни гимнастик отлага бенефиса за догодина

Н

Михаил Александров по-
лучи възможност за още една
световна титла, след като на-
мери място в представителния
отбор на САЩ за световното
първенство по плуване в 25-
метров басейн в Истанбул.
Планетарният шампионат
край Босфора ще се състои от
12 до 16 декември, а много-

Калоян Махлянов-Котоошу и Даниел Иванов-
Аоияма записаха победи във 2-ия ден на послед-
ния за годината класически турнир по сумо, който
се провежда във Фукуока. Исполинът от Джулю-
ница избута съперника си Мьогирю от глинения
кръг с техниката “ошидаши”. Това бе 4-та победа
за Българския Гъливер над 26-годишния “секива-
ке”. Котоошу е в положение “кадобан” и трябва да
завърши с положителен баланс, за да запази зва-
нието си “одзеки”. Турнирът стартира зле за него,
след като в I кръг бе победен от нисичкия Шоход-
зан. Аоияма пък записа 2-ри пореден успех, също
с “ошидаши”. Той не даде никакви шансове на 22-
годишния талант Такаясу. 187-килограмовият
българин игра с ранг “комусуби” на предния тур-
нир, но се представи неубедително и сега е 5-и
“маегашира” на Изтока.

Голямата изненада поднесе Окиноуми, който
победи Великия шампион Харумафуджи, избутвай-
ки го от дохиото с “котенаге”. Другият монголец с
най-високото звание “Йокодзуна” не сбърка и за-
писа 2-ра бяла точка в актива си, събаряйки Точи-
одзан само за 2 сек. Днес Махлянов ще мери сили
с грузинеца Точиношин, а Иванов с руснака Аран.

Цветан Соколов заби 16 точки при победата
на Бре Банка Ланути Кунео над Копра Елиор
Пиаченца с 3:0 гейма (26, 20, 20) у дома и е най-
резултатният волейболист в Серия А1 със 119
точки. Продължава да е реализатор №1 в итали-
анската Серия А1 след изиграване на срещите от
VI кръг. Втори е холандецът Нийлс Клапвайк от
Вибо Валентия със 109 т., пред сърбина Неманя
Петрич от Перуджа 99 и др.

Владимир НИКОЛОВ

вам тъга. Може би след  време ще има
една носталгия”, заяви Йовчев, който
днес лети за Мексико, за да участва в 3
шоупрограми в Мексико Сити и Монтер-
лей за популяризирането на спортната
гимнастика в страната на ацтеките.

“Няма закъде да се състезавам, но
тренирам понякога. Не се готвя за състе-
зания. Радвам се, че има признателност,
рано или късно се случват хубави неща.
Спорт ще има в България, въпреки  че
има и слаби моменти”, добави Йовчев.

 Йовчев усилено работи за организи-
ране на бенефиса си в столичната зала

“Арена Армеец”, но няма как той да се
осъществи преди Нова година, каквито
бяха плановете му веднага след Лондон.

 “България заслужава да види най-
пресните олимпийски шампиони в гим-
настиката, но е трудно събирането им по
едно време на едно място, защото гра-
фиците им са различни. Ще бъде хубаво,
ако краят на кариерата ми завърши с
едно шоу, в което хората да видят Йор-
дан Йовчев на сцената. Това ще бъде
награда за всички, които са ми помагали
и са се радвали на успехите ми”, завърши
гимнастикът.

чиво развитие”. Отличието му връчи пред-
седателят на Българския олимпийски ко-
митет (БОК) Стефка Костадинова.

“За мен е голяма чест да връча тази
награда на Йордан Йовчев, защото той
не е само икона на българския спорт, но
и на световната гимнастика”, каза Стеф-
ка Костадинова.

Призът е единствен по рода си и се
дава за впечатляващата спортна карие-
ра на Йовчев, 4-кратен световен шампи-
он на земя и халки, носител на 4 олим-
пийски медала и участник в рекордните
6 олимпиади. Общо пловдивчанинът има
22 медала от световни и европейски
първенства. Награждаването в Гранд хо-
тел “София” уважиха олимпийските ни
шампиони Боян Радев, Здравка Йорда-
нова, Христо Марков, Валентин Йорда-
нов, Таня Богомилова, легендата във
волейбола Любо Ганев, носителят на
бронзов медал от Лондон 2012 Тервел
Пулев и др.

Йовчев получи от Боян Радев брон-
зова глава, изработена от световноизве-
стния скулптор Павел Койчев.

“За мен е чест да наградя една голя-
ма личност, голям спортист и голям чо-
век”, каза първият ни двукратен олим-
пийски шампион. “Едва ли съм единстве-
ният, който заслужава тази награда, но
вероятно е надделяло спортното дълго-
летие. Това е една признателност за
дълголетието ми в спорта, това, което съм
оставил зад гърба си, така че не чувст-

Наш плувец в отбора на САЩ за световното
кратният рекордьор на стра-
ната ни ще стартира на 50 м
и 100 м бруст. При положе-
ние, че Александров даде по-
доброто време от двамата
американски представители
на 100 м, той ще скочи и в
смесената щафета 4х100 м.
Именно в тази дисциплина
възпитаникът на Североза-

падния университет Еванстън,
щата Илинойс, стана световен
шампион в Дубай преди 2
години.

Двойният бронзов меда-
лист от европейското първен-
ство в Дебрецен 2007 г. избра
да се състезава за американ-
ците след Олимпиадата в Пе-
кин 2008, но после не успя да

извоюва квота за трето учас-
тие в Лондон 2012.

В Истанбул България ще
бъде представена от олим-
пийците Нина Рангелова, ко-
ято ще плува 100, 200 и 400 м
св. стил и 100 м бътерфлай, и
Мартин Желев с участия на
50, 100 и 200 м гръб и 100 м
св. стил.

КОТООШУ И АОИЯМА
БИЯТ ВЪВ ФУКУОКА

Соколов реализатор и
нападател №1 в Италия

ебастиен Льоб (Фр) със Ситроен приключи със стил последна-
та година от участието си с пълна програма в Световния шам-
пионат (WRC). Носителят на рекордните 9 световни титли три-
умфира за 8-и пореден път в провеждащото се на различни
настилки рали “Испания”, последен кръг от рали шампионата.

Льоб се оттегли със 76-а победа

Триумфът в Испания е
под №76 за Себастиен Льоб
във WRC шампионата

Снимка БГНЕС

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Йордан Йовчев позира с наградата на МОК и скулптура на Павел Койчев
с председателя на БОК Стефка Костадинова, генералния секретар Белчо Горанов

и олимпийския бронзов медалист от Лондон 2012 Тервел Пулев

С
Французинът записа 76-а победа в своята богата кариера. През следва-
щия сезон най-успешният рали пилот в историята ще участва само в оп-
ределени състезания и засега не обявява амбиции да се бори за 10-и
трофей от WRC. Льоб бе най-бърз в Испания и спечели с общо време
4:14,29,1 ч. Втори е Яри-Мати Латвала (Фин, Форд Фиеста) на 0:07 мин.,
пред Мико Хирвонен (Фин, Ситроен) на 1:46,8 мин. Така Латвала зае 3-то
място в крайното класиране в световния шампионат и измести съотборника
си Мадс Остберг (Нор), който се нареди 4-ти в последния 13-и старт за
годината. Норвежецът остана 4-и и в общото подреждане, а 2-ри е съот-
борникът на Льоб Хирвонен.


